
PROTOKÓ  NR XLIV/05Ł

z XLIV sesji RADY MIASTA GDA SKA,Ń

która odby a si  w dniu 10 listopada 2005 rokuł ę

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda skuń

ul. Wa y Jagiello skie 1ł ń

Pocz tek obrad godz. 9.00. ą

Na stan 34 radnych w sesji udzia  wzi o 33 radnych. ł ęł

Radna nieobecna na sesji: Chmiel Ma gorzata.ł

PUNKT 1

                 SPRAWY REGULAMINOWE

Przewodnicz cy Rady Miasta BOGDAN OLESZEKą  otworzy                     ił  

przewodniczy  obradom sesji Rady Miasta Gda ska. ł ń

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Witam bardzo serdecznie wszystkich Pa stwa,  szczególnie witam naszych go ci, ń ś       a 

mamy w ród naszych go ciś ś  rektora Akademii Wychowania Fizycznego  i Sportu pana 

Wojciecha Przybylskiego,  pana  Henryka  Klocka Szefa  Pomorskiego Zwi zku  Pi kią ł  

No nejż , pana Kazimierza Zimnego Olimpijczyka, legend  lekkoatletyki, ę cyba nie muszę 

nikomu nic mówi  na ten temat bo  ć ka dy zna t  postaż ą ć. B dzie jeszcze, nie widzę ę 

jeszcze,  pan  Maciej  Kowalczuk  Dyrektor  Departamentu  Sportu  Urz duę  

Marsza kowskiego.ł radnych, go ci, m odzie  na galerii. Witam pani  Sekretarz, panaś ł ż ą  

1



Skarbnika. Wiem, e dzisiaj nie b dzie z nami uczestniczy  pan Prezydent Adamowiczż ę ł  

poniewa  wyjecha  ale s  pozostali Prezydenci i b d  reprezentowali Urz d Miejski. ż ł ą ę ą ą

Wp yn  wniosek  ł ął Komisji  Samorz du  i  adu  Publicznego o  w czenie  podą Ł łą  

obrady projektu uchwa y w sprawie ł wst pienia kandydata z tej samej listy na miejsceą  

radnego w zwi zku z ą wyga ni cia ś ę wyga ni ciem ś ę mandatu    Radnego Miasta Gda skań  

Arkadiusza Rybickiego (druk nr 16491670).   

Wp yn a autopoprawka Prezydenta Miasta Gda ska do druku 1637.ł ęł ń

Wp yn y poprawkił ęł  pana radnego Aleksandra ubrysa do druku 1637 – ppkt 1 wŻ  

punkcie 2 i wp yn y poprawki Klubu Radnych PiS do druku 1637.ł ęł

Bardzo prosz  wszystkich na sal , b dziemy g osowaę ę ę ł , poniewa  uchwa a dotycz cać ż ł ą  

w czenia do dzisiejszego porz dku łą ą obrad druku 1670 b dzie musia a by  g osowanaę ł ć ł  

na 18,  poniewa  razż -nie  by o czasu mi dzy sesjami na 21,  a  dwa-czekali my nał ę ś  

dokumenty od komisarza wyborczego, które wp yn y ju  ł ęł ż                     w mi dzyczasieę .

radny RYSZARD OLSZEWSKI

By  mo e nie zrozumia em kiedy wygas  mandat ć ż ł ł Rama Rybickiego?

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Na  ostatniej  sesji  podj li my  uchwa  w  sprawie  wyga ni cia  mandatu  panaę ś łę ś ę  

Arkadiusza Rybickiego.

Wp yn y równie  autopoprawki Prezydenta Miasta Gda ska do druków nr:ł ęł ż ń  

1641, 1608, 1610.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr ń łą 16481670?

za -  2527

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    30

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt ł łą 18.1 w punkcie 2.

Wp yn  równie  wniosek KSi P o w czenie druku 1649.ł ął ż Ł łą

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Komisji Samorz.i adu Publ.Ż ą Ł

Wysoka Rado. Jest to nast pstwo wyboru Arkadiusza Rybickiego na pos a RP. My l ,ę ł ś ę  

e t umaczenie tutaj jest zb dne.ż ł ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1649?ń łą

za                           -  30

                                                                      przeciw                   -    0

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    0

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4A.ł łą

Prosz  Pa stwa, ostatnie to jest O wiadczenie Rady Miasta Gda ska, które wp yn oę ń ś ń ł ęł  

w ostatniej chwili. Wnioskodawc  jest Przewodnicz cy Klubu Radnych PiS – Ryszardą ą  

Nikiel. Prosz  o krótkie zapoznanie Rady.ę

G osujemy porz dek obrad. ł ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za takim porz dkiem obrad ?ń ą

za -  1928

przeciw -    10

wstrzyma o si  ł ę -    30
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RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p r z y j   ał ę ł

PORZ DEK OBRAD: Ą

1. Sprawy regulaminowe
- otwarcie sesji,

          - zatwierdzenie porz dku obradą

2. Komunikaty:
- Prezydium i Komisji Rady Miasta 
- Prezydenta Miasta 

3. O wiadczenia Klubów Radnych.ś

4. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.
  
  4A. Uchwa a w sprawie wyga ni cia mandatu Radnego Miasta Gda ska Arkadiuszał ś ę ń  

Rybickiego.

5. Uchwa y w sprawie : ł

1) zmiany uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rokł ż ń  
2005wst pienia ą  kandydata z tej samej listy na miejsce radnego w zwi zkuą  
z wyga ni ciem mandatu  ś ę  (druk nr 16411670+autopoprawka)

2) upowa nienia Prezydenta Miasta  Gda ska do  og oszenia przetargu  naż ń ł  
wybór  banku  obs uguj cego  bud et  miasta  Gda ska  oraz  rachunkił ą ż ń  
jednostek, zak adów bud etowych i gospodarstw pomocniczych podleg ychł ż ł  
miastuuchwalenia Planu Inwestycyjnego Miasta Gda ska na lata 2006-2010ń  
(druk nr 16311637 + autopoprawka) 

6. Wnioski, o wiadczenia osobiste.ś  

7. Zako czenie obrad.ń  

PUNKT 2

KOMUNIKATY

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

W  dniu  dzisiejszym  ze  wzgl du  na  krótki  porz dek  obrad  w  przerwie  nie  b dę ą ę ą 

serwowane obiady. 
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Oko o godz.12,oo zrobimy krótk  przerw , podczas której w Sali Herbowej Nowegoł ą ę

PUNKT  3

O WIADCZENIA KLUBÓW RADNYCHŚ

Przeczytam tylko krótko komunikaty.

Komunikaty stanowi  za cznik nr 1 do niniejszego protoko u.ą łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czy  który  z Klubów chce z o y  o wiadczenie klubowe?ś ł ż ć ś

Nie ma.

PUNKT 4

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 

I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA

Interpelacje  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  4  doą łą  

niniejszego protoko u.ł

Zapytania  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  5  doą łą  

niniejszego protoko uł .  

PUNKT 2

UCHWA Y W SPRAWIE:Ł

1) WST PIENIA  KANDYDATA Z TEJ SAMEJ LISTY NA MIEJSCEĄ   

RADNEGO  W  ZWI ZKU  Z  WYGA NI CIEM  MANDATUĄ Ś Ę  

(DRUK NR 1670)
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radny ALEKSANDER UBRYSŻ  – Wiceprzewodnicz cy RMGą

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1670.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za ń podj ciemę  druku nr 1670?

za                           -  28

                                                                      przeciw                   -    0

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

                                                                      w g osowaniu  p ł o d j   aę ł

UCHWA  NR XLIŁĘ V/1538/05

Rady Miasta Gda skań

z dnia 10 listopada 2005 roku

W SPRAWIE WST PIENIA  KANDYDATA Z TEJ SAMEJ LISTY NAĄ  

MIEJSCE RADNEGO W ZWI ZKU Z WYGA NI CIEM MANDATUĄ Ś Ę

Uchwa a stanowi za cznik nr ł łą 2 do niniejszego protoko u. ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Poprosz  teraz pani  W odarsk  do Prezydium. Wszystkich ę ą ł ą Pa stwa ń prosz  ę              o 

powstanie, pani radna z o y lubowanieł ż ś .

Przeczytam Rot  lubowania:ę ś

„Wierny Konstytucji i  prawu Rzeczypospolitej Polskiej,  ślubuj  uroczy cieę ś  obowi zkią  

radnego sprawowa  godnie, rzetelnie i uczciwie, maj c na wzgl dzie dobro mojej gminyć ą ę  

i jej mieszka ców.ń ”
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radna JOANNA W ODARSKAŁ

z o y a ł ż ł ślubowanie.

2) UCHWALENIA PLANU INWESTYCYJNEGO MIASTA GDA SKA NAŃ  

LATA 2006-2010    (DRUK NR 1637+AUTOPOPRAWKA)

PAWE  ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda skaŁ ń

Wysoka Rado.

Teraz ja, za chwil  pan Marcin Szpak, mój Zast pca przejdzie do szczegó ów. Proszę ę ł ę 

Pa stwa,  po  raz  trzeci  i  ostatni  w  tej  kadencji  Rada  Miasta  Gda ska  b dzień ń ę  

przyjmowa  kolejn  edycj  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Tak si  sk ada,       eć ą ę ę ł ż  

oczywi cie Prezydent Miasta Gda ska przygotuje kolejn  czwart  edycj  Wieloletniegoś ń ą ą ę  

Planu Inwestycyjnego na lata 2007-2011 w przysz ym roku ju  dla nowowybieranej czył ż  

wybranej  Rady  Miasta,  natomiast  t  trzeci  edycj  ko czymy  nasz  kadencj .ą ą ą ń ą ę  

Pa stwo przyznacie, e ten sposób zarz dzania inwestycjami         w mie cie naszymń ż ą ś  

generalnie si  przyj . Oczywi cie on na tle praktyki miast Europy Zachodniej nie jestę ął ś  

czym  nowym ale na tle praktyki miast polskich rzeczywi cie jest czym  pionierskim,ś ś ś  

nowym i bez w tpienia Gda sk by  jednym z pierwszych miast, które wprowadzi y taką ń ł ł ą 

procedur  zarz dzania swoimi inwestycjami. Oczywi cie        z roku na rok si  uczymy,ę ą ś ę  

doskonalimy  narz dzia  planistyczne  i  bez  w tpienia  tegoroczna  nowelizacjaę ą  

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego jest  ju  zdecydowanie bardziej  dojrza a ni  taż ł ż  

pierwsza sprzed trzech lat.

Prosz  Pa stwa, dokument zosta  opracowany w a nie jako aktualizacja planu na lataę ń ł ł ś  

2005-2009, no w a nie na tym polega jakby filozofia pracy nad inwestycjami,            eł ś ż  

w sposób ewolucyjny, pozytywistyczny, krocz cy, my nowelizujemy i dopisujemy noweą  

inwestycje. Nie ma tutaj dzia ania typu szarpania, opcji zerowej, nowego pocz tku, ca ył ą ł  

czas udoskonalamy to nad czym pracujemy, bo taka te  zreszt  jest natura inwestycji.ż ą  

Plan rzeczowy tego WPI opiera si  wobec tego na generalnych inwestycjach przyj tychę ę  
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ju  w 2005 roku, w ród których oczywi cie kluczow  rol  odgrywaj  inwestycje, naż ś ś ą ę ą  

które  uzyskali my b d  staramy si  uzyska  dofinansowanie z  Unii  Europejskiej  iś ą ź ę ć  

oczywi cie s  dopisywane i tak samo w tym WPI nowe pozycje, nowe zadania aleś ą  

staramy si  przestrzega  bardzo wa nej zasady,      e te zadania inwestycyjne, któreę ć ż ż  

s  realizowane  w  cyklu  jednorocznym,  nie  wieloletnim  tylko  jednorocznym,ą  

umieszczamy w postaci pewnego zbioru zada , pod pewnymi has ami, nazwami typuń ł  

o wietlenie  ulic,  sygnalizacja  wietlna  czy  wykupy  gruntów.  Wobec  tego  nieś ś  

wymieniamy ka dej pozycji bo wówczas by oby to kilkadziesi t a niekiedy nawet wi cejż ł ą ę  

pozycji, st d je pod pewnym wspólnym mianownikiem umieszczamy i oczywi cie oboką ś  

tego  s  zadania  ju  bardzo  konkretne,  wieloletnie.  Warto  te  przypomnie ,  eą ż ż ć ż  

wszystkie  te  zadania  zosta y  pogrupowane  w  szersze  grupy,  my my  je  nazwalił ś  

programami operacyjnymi              a nazwy tych programów operacyjnych przyj aęł  

Wysoka Rada razem ze Strategi  Rozwoju Gda ska do roku 2015, czyli innymi s owyą ń ł  

mówi c mamy tutaj do czynienia z dwoma pi trami debaty. Jedno pi tro to jest taą ę ę  

debata na temat  jakie  mamy przyj  programy operacyjne i  jakie  zadania w tychąć  

programach operacyjnych maj  si  znale . To jest jakby wynik naszej wyobra ni naą ę źć ź  

temat  jak  nasze miasto ma wygl da  w przysz o ci,  natomiast konkretyzacja czylią ć ł ś  

odniesienie ju  do konkretnych dat, harmonogramu i konkretnych pieni dzy nast pujeż ę ę  

w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym a pó niej jest to powtórzone w ka dorocznymź ż  

bud ecie miasta. Taka na pierwszy rzut oka mo e wydaj ca si  dosy  skomplikowanż ż ą ę ć ą 

metodologi ,  ale  ona  pozwala  w a nie  z  du ym  namys em  i  rzetelno cią ł ś ż ł ś ą 

przygotowywa  inwestycje. ć

Prosz  Pa stwa, strona finansowa tak jak rok temu, dwa lata temu i trzy lata temu WPIę ń  

oczywi cie opiera si  na prognozie finansowej bud etu miasta Gda ska, czyli s u byś ę ż ń ł ż  

finansowe w Wydziale Finansów razem z Wydzia em Polityki Gospodarczej formu ujł ł ą 

prognoz , czyli bior  pod uwag  wykonanie bud etu w danym roku              i mnoę ą ę ż żą 

przez wska niki podawane przez rz d i przez ró ne instytucje finansowe. Jak do tejź ą ż  

pory to prognozowanie opiera si  na zasadzie optymizmu ale ostro nego, czyli raczeję ż  

bardziej zachowawczo ni  woluntarystycznie, ni  nazbyt optymistycznie, czyli staramyż ż  

si  by  ostro ni.  Oczywi cie  strona  finansowa  mo e  ulec  jakiej  zmianie  gdybyę ć ż ś ż ś  

za ó my,  teoria  by  mo e,  rz d,  sejm zwi kszy by dochody jednostek samorz duł ż ć ż ą ę ł ą  

terytorialnego czy udzia  tych jednostek w niektórych podatkach wówczas mog aby tał ł  

strona finansowa zmieni  si  na  plus  ale  mo e  te  by  sytuacja odwrotna,  jakić ę ż ż ć ś 
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gwa towny kryzys finansów pa stwa i wówczas mo e by  odwrotnie, e trzeba b dzieł ń ż ć ż ę  

t  prognoz  zdecydowanie  korygowa .  Oczywi cie  w  ramach  tej  prognozyą ę ć ś  

umieszczamy  rodki,  które  prawdopodobnie  uzyskamy  z  Unii  Europejskiej.  Wartoś  

zauwa y , e w roku 2006 czyli przysz ym, udzia  rodków w asnych miasta      doż ć ż ł ł ś ł  

nak adów inwestycyjnych wynosi  b dzie oko o 48 %, czyli oko o 52 % to b d  rodkił ć ę ł ł ę ą ś  

obce. To jest pozytywna relacja ale ju  w latach 2006-2010 ta relacja b dzie jeszczeż ę  

lepsza bo nast pi spadek udzia u rodków w asnych do 39 %, czyli zak adamy w tychą ł ś ł ł  

latach dalszy ci g wzrostu udzia u funduszy europejskich                w finansowaniuą ł  

naszych inwestycji. Oczywi cie to jest niezwykle pozytywny trend, niezwykle wa ny iś ż  

mo emy  sobie  szczerze  gratulowa ,  e  ten  rok  bez  w tpienia  jest  rokiemż ć ż ą  

prze omowym je li chodzi o skuteczno  w pozyskiwaniu rodków z Unii Europejskiej ił ś ść ś  

bez w tpienia mamy si  czym chwali  i  mamy nadziej , e przysz e lata nie b dą ę ć ę ż ł ę ą 

wcale gorsze a nawet lepsze. Przedk adaj c WPI musimy pami ta ,     e równieł ą ę ć ż ż 

zadania  w asne  gminy,  do  których  jeste my  zobowi zani  je  wykonywa ,  s  oneł ś ą ć ą  

równie  realizowane poza bud etem miasta Gda ska, s  realizowane przez spó kiż ż ń ą ł  

b d ce w 100 % w asno ci  miasta Gda ska i ty przypomnimy dwa projekty ogromneję ą ł ś ą ń  

wielko ci finansowej a mianowicie Gda ski Projekt Wodno- ciekowy          o warto ciś ń Ś ś  

pó  miliarda z otych, który jest realizowany przez nowo powo an  przez nas wspólnieł ł ł ą  

spó k  pod nazw  Gda ska Infrastruktura Wodoci gowo-Kanalizacyjna. Oczekujemy,ł ę ą ń ą  

e pod koniec tego roku 2005 b dzie pozytywna decyzja Komisji Europejskiej. Tenż ę  

wniosek zosta  ju  dawno zarejestrowany. Jak powiedzia em, mamy nadziej , e nał ż ł ę ż  

Sylwestra b dziemy mogli si  wspólnie cieszy  pozytywn  decyzj . I drugi projekt –ę ę ć ą ą  

Modernizacja Gospodarki Odpadami realizowany przez drug  nasz  spó k  komunalną ą ł ę ą 

Zak ad  Utylizacji  o  warto ci  190  milionów z otych.  Równie  i  ten  wniosek został ś ł ż ł 

zarejestrowany i na prze omie starego i nowego roku oczekujemy pozytywnej decyzjił  

Komisji Europejskiej. Te obydwa projekty s  realizowane w ramach funduszu spójno ci.ą ś

Prosz  Pa stwa,  co  jest  zagro eniem dla WPI?  Oprócz mo liwej  zmiany sytuacjię ń ż ż  

finansowej oczywi cie drugim zagro eniem najistotniejszym jest opó nienie               wś ż ź  

uzyskiwaniu  ostatecznej  zgody  na  dofinansowanie  z   Unii  Europejskiej.  Takie 

opó nienia by y w roku ubieg ym i w tym roku s  te przesuni cia. Na to nie mamyź ł ł ą ę  

adnego  wp ywu,  to  s  decyzje  le ce  poza  nami,  le ce  albo  w  Zarz dzież ł ą żą żą ą  

Województwa  Pomorskiego,  albo  w  poszczególnych  ministerstwach  w  Warszawie. 

Takim klasycznym przyk adem opó nienia jest s ynny ju  Gda ski Projekt Transportuł ź ł ż ń  
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Publicznego czyli has o ł szybki tramwaj na Che m ł i modernizacja torowisk w naszym 

mie cie. Bardzo du y projekt , który ca y czas czeka na finalizacj . Jest zgoda ministraś ż ł ę  

gospodarki,  natomiast  jeszcze  jeste my  przed  podpisaniem  stosownych  umów  zś  

wojewod  pomorskim. ą

Prosz  Pa stwa, i jeszcze trzeci element, który zagra a, przy realizacji WPI musimyę ń ż  

mie  tego wiadomo  a mianowicie mamy do czynienia w Polsce ju  coraz bardziej, zć ś ść ż  

sytuacj  trudnego coraz bardziej rynku firm budowlano-monta owych. Okazuje si , eą ż ę ż  

mamy do czynienia z jednej strony z odp ywem wykwalifikowanych kadr do krajówł  

starej Unii Europejskiej, a z drugiej za  strony z ogromnym wzrostem inwestycji mi dzyś ę  

innymi w a nie publicznych w Polsce i po prostu nie ma rynku przerobowego, nie mał ś  

firm, które mog yby startowa  do przetargów i  stara  si  o wzi cie tych zada  doł ć ć ę ę ń  

realizacji.  I  tutaj  b dziemy  mieli  z  jednej  strony  do  czynienia  w a nie  z  takimię ł ś  

trudno ciami jak po prostu brak ch tnych, ju  to odczuwamy i my l , e ten trendś ę ż ś ę ż  

b dzie si  niestety nasila , i  drugi trend to jak popyt ro nie to automatycznie cenaę ę ł ś  

ro nie, czyli im wi cej na rynku pojawia si  pieni dzy do wydania na inwestycje, tymś ę ę ę  

firmy no b d  na pewno podwy sza  cen  us ug, czyli mo e w perspektywie dro eę ą ż ć ę ł ż ż ć 

cena inwestycji, które s  przed nami.ą

Szanowni Pa stwo.ń

Za chwil  pan Marcin Szpak – Zast pca Prezydenta przedstawi kilka szczegó ów aleę ę ł  

te  nie za wiele bo my l , e ten dokument jest  doskonale znany Wysokiej Radzie.ż ś ę ż  

Przedstawi struktur  ju  rozk adu wydatków i przybli y nam nieco bli ej Wieloletni Planę ż ł ż ż  

Inwestycyjny.  Namawiam  Pa stwa  gor co  do  przyj cia  Wieloletniego  Planuń ą ę  

Inwestycyjnego. Pami tajmy, e gdyby tak popatrze  wyobra ni  historyczn  to takichę ż ć ź ą ą  

pieni dzy, takich inwestycji w Gda sku nie by o, spokojnie patrz c od po owy lat 70-ę ń ł ą ł

tych ubieg ego wieku. Oczywi cie mam ca kowit  pewno , e trzeba patrze  na to wł ś ł ą ść ż ć  

pewnej perspektywie, w proporcjach, inny by  wtedy system gospodarczy ale je elił ż  

chodzi o tzw. wielko  rzeczow  tego co si  b dzie dzia , to s  rzeczy bez precedensuść ą ę ę ć ą  

i  one rzeczywi cie,  jestem przekonany,  e  z  perspektywy kolejnych kilkunastu lat,ś ż  

pierwsza  dekada  XXI  wieku,  w  której  mamy  zaszczyt  wspó rz dzi  Gda skiem,ł ą ć ń  

Pa stwo jako Radni, ja jako Prezydent, bez w tpienia przechodzi do historii i my l , eń ą ś ę ż  

b dzie porównywalne z gwa townym rozwojem infrastruktury komunalnej na prze omieę ł ł  

XIX i XX wieku w Gda sku w tzw. okresie po wojnie francusko-pruskiej, i musimy tń ą 

perspektyw  historyczn  te  widzie ,  e  rzeczywi cie mamy powa ne powody doę ą ż ć ż ś ż  
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zadowolenia i do satysfakcji, e te rzeczy nam wychodz . Oczywi cie nie zapominamyż ą ś  

o  tym,  e  nasze ambicje i  nasze potrzeby oczywi cie s  wi ksze ni  mo liwo ciż ś ą ę ż ż ś  

finansowe ale to tak ju  zawsze w yciu b dzie. le by by o gdyby my nie byli ambitni iż ż ę Ź ł ś  

nie mieli wi kszych potrzeb ale m dro ci  jest docenienie tego co mamy, bo naprawdę ą ś ą ę 

mamy bardzo wiele. Dzi kuje bardzo. Prosz  o przyj cie WPI. Teraz bardzo proszę ę ę ę 

pana Marcina Szpaka               o przedstawienie szczegó ów.ł

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Chcia bym zaprezentowa  kolejn  edycj  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miastał ć ą ę  

5-letniego Planu Inwestycyjnego Miasta na lata 2006-2010. 

Szanowni Pa stwo, tegoroczna edycja Wieloletniego Planu Inwestycyjnego ma jednń ą 

istotn  cech . Ona w bardzo ma ym stopniu ró ni si  od tego co uchwalali cie, coą ę ł ż ę ś  

Wysoka Rada uchwala a w ubieg ym roku. Mo na powiedzie , e 90 % zada  i kwotł ł ż ć ż ń  

przeznaczonych na poszczególne zadania i programy operacyjne zosta a zachowana wł  

niezmienionym brzmieniu co nale y uzna  za du y sukces i istotn  stabilizacj  procesuż ć ż ą ę  

planowania inwestycyjnego. Pami tamy, e w ubieg ym roku tych zmian by o du oę ż ł ł ż  

wi cej i wywo ywa o to du o wi kszy stres. Musze powiedzie , e wi kszo  dyskusjię ł ł ż ę ć ż ę ść  

na poszczególnych komisjach Rady i z Klubami Radnych dotyczy a przede wszystkimł  

inwestycji,  które  nale y  przygotowa ,  inwestycji  do  programowania  a  nie  tychż ć  

inwestycji, które s  ju  zawarte w planie co jest niew tpliwym sukcesem tej kolejneją ż ą  

edycji i  mo emy j  uzna  za du o bardziej stabiln ,  du o mniej  rozchwian  je eliż ą ć ż ą ż ą ż  

chodzi  o  pewn  strategi  inwestycyjn  miasta,  któr  przyj li my w ubieg ym roku.ą ę ą ą ę ś ł  

Oczywi cie w tegorocznej edycji planu inwestycyjnego zasz o kilka bardzo istotnychś ł  

zmian,  które  wp yn y na kwoty,  ale  te  zmiany nie  burz  ca o ci  polityki  strategiił ęł ą ł ś  

inwestycyjnej miasta. 

Szanowni Pa stwo, plan inwestycyjny mo na podzieli  na kilka grup zada . Pierwszań ż ć ń  

grupa to s  te zadania, które s  kontynuowane i to jest zdecydowana wi kszo  zada ,ą ą ę ść ń  

które b d  realizowane w przysz ym roku.  To s  te, które s  kontynuowane     z rokuę ą ł ą ą  

bie cego, b d  to s  zadania, w które jeste my zaanga owani jako projekty unijne.żą ą ź ą ś ż  

Dalej  zadania zaprogramowane czyli  te,  które  zosta y  w 100 % przygotowane doł  

realizacji  i  s  zawarte  w Wieloletnim Planie  Inwestycyjnym.  Cz  zada  zosta aą ęść ń ł  
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pogrupowana w pewne pakiety  czyli  programy inwestycyjne gdzie nie  wskazujemy 

konkretnych zada  w planie  inwestycyjnym,  natomiast  jest  to  jakby pula  rodkówń ś  

dost pnych  na  zadania  z  okre lonej  dziedziny.  Osobna  dziedzina,  na  któr  teę ś ą ż 

musieli my  znacz co  zwi kszy  rodki  w  tegorocznej  edycji  Wieloletniego  Planuś ą ę ć ś  

Inwestycyjnego to s  wykupy terenów pod zadania inwestycyjne i tutaj w stosunku    doą  

poprzedniej wersji planu jest wzrost o ponad 40 milionów z otych, co nam zabra oł ł  

sporo pieni dzy, które normalnie by yby w obrocie na realizacj  inwestycji oraz inneę ł ę  

wydatki maj tkowe. To wszystko znajduje si  w za czniku 3, natomiast osobno zosta aą ę łą ł  

przygotowana lista zada , dla których b dziemy przygotowywali koncepcje techniczne,ń ę  

dokumentacje techniczne, studia wykonalno ci, studia mo liwo ci itd. czyli to wszystkoś ż ś  

co jest potrzebne dla podj cia w przysz o ci odpowiedniej decyzji     o wprowadzeniuę ł ś  

tego zadania do planu b d  nie albo do aplikowania o rodki unijne w kolejnym okresieą ź ś  

programowania.

Szanowni  Pa stwo,  to  co  dotyczy  samego  miasta  czyli  Wieloletniego  Planuń  

Inwestycyjnego, jedna istotna rzecz, Plan Inwestycyjny Miasta de facto dzieli si  naę  

dwie cz ci. To co Pa stwo uchwalacie jako Wieloletni Plan Inwestycyjny i to co si  nieęś ń ę  

mie ci w tej uchwale a realizowane jest przez spó ki miejskie, o tym mówi   Prezydentś ł ł  

Adamowicz  :  Zak ad  Utylizacyjny  i  Gda ska  Infrastruktura  Wodoci gowo-ł ń ą

Kanalizacyjna. De facto mówi c o inwestycjach miejskich i planuj c inwestycje miejskieą ą  

musimy globalnie rozpatrywa  ca y ten program. To co wida  na tym slajdzie czylić ł ć  

kwota miliarda 930 milionów z otych do wydania w ci gu kolejnej 5-latki to s  wy cznieł ą ą łą  

inwestycje miasta Gda ska realizowane bezpo rednio przez Urz d Miejski, jednostkiń ś ą  

realizacyjne, z czego rodki w asne bud etu miasta i istotne na rodki w asne bud etuś ł ż ś ł ż  

miasta sk adaj  si  zarówno nadwy ka operacyjna bud etu jak i zaci gane na ten celł ą ę ż ż ą  

przez  miasto  zad u enie  czyli  tutaj  jest  to  jakby  potencja  inwestycyjny  miastał ż ł  

uwzgl dniaj cy równie  zad u enie,  zaci gni cie kredytów inwestycyjnych. Jeszczeę ą ż ł ż ą ę  

wi ksz  kwot  czyli  790  milionów  z otych  planujemy  pozyska  ze  rodków  Uniię ą ę ł ć ś  

Europejskiej i bud etu pa stwa. To jest kwota 790 milionów z otych oraz finansowanież ń ł  

pozabud etowe, przede wszystkim partnerstwa publiczno-prywatne i  w czenie firm,ż łą  

podmiotów gospodarczych do realizacji inwestycji publicznych takich jak drogi. W tej 

pozycji  dominuj c  kwot  stanowi  udzia  prywatnych  inwestorów  w  finansowaniuą ą ę ł  

nowego stadionu pi karskiego „Baltic Arena”.ł
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Szanowni Pa stwo, w poszczególnych latach nak ady inwestycyjne wahaj  si            wń ł ą ę  

przedziale mi dzy 320 mln z   przewidzianych na rok 2007 i 460 mln z  to jest taki plikę ł ł  

inwestycyjny, który planujemy osi gn  w roku 2009. Musz  tutaj podkre li ,     eą ąć ę ś ć ż  

przyj li my dosy  agresywne za o enia je eli chodzi o pozyskiwanie rodków unijnychę ś ć ł ż ż ś  

na inwestycje w kolejnych latach. Wiemy, e od roku 2007 b d  dost pne rodki wż ę ą ę ś  

ramach nowego okresu programowania na lata 2007-2013. Te agresywne za o enia,ł ż  

które  dzisiaj  przyj li my  one  nie  s  nierealne,  one  wynikaj  z  oceny  naszeję ś ą ą  

dotychczasowej skuteczno ci w pozyskiwaniu rodków unijnych oraz tego jaka jestś ś  

wst pna alokacja  rodków na poszczególne dzia ania i te kwoty, które my planujemyę ś ł  

pozyska  jak najbardziej, mog  to z pe n  odpowiedzialno ci  powiedzie , mieszczć ę ł ą ś ą ć ą 

si  w kwotach, które b d  dost pne dla miasta Gda ska i mo liwe do pozyskania.ę ę ą ę ń ż  

Wida  tutaj, e odwracamy relacje i rodki obce stanowi  znacznie wi ksz  kwot  czylić ż ś ą ę ą ę  

suma dotacji Unii Europejskiej i bud etu pa stwa i wk adu prywatnego to jest prawież ń ł  

2/3 ca ego Planu Inwestycyjnego. My wnosimy do tego troszk  wi cej ni  1/3  czylił ę ę ż  

oko o  38  %  wszystkich  nak adów  inwestycyjnych.  Wida  tutaj  globaln  strukturł ł ć ą ę 

finansowania, ca y czas mówimy o tej kwocie 1 mld 900 mln z  czyli bez projektówł ł  

wodno- ciekowego i odpadowego. W a nie wida  tutaj 39 % rodki w asne miasta       iś ł ś ć ś ł  

oko o  35  %  Unia  Europejska,  pozosta e  ród a:  w a nie  wp aty  inwestorówł ł ź ł ł ś ł  

zewn trznych,  Gminny  Fundusz  Ochrony  rodowiska,  dotacje  bud etu  pa stwa,ę Ś ż ń  

cz ciowo partycypacja spó ek miejskich w tych inwestycjach, które realizuje miasto. Zęś ł  

kolei je eli  spojrzymy na podzia , na alokacj  rodków na poszczególne programyż ł ę ś  

operacyjne, tutaj zdecydowanie dominuj  dwa programy, dwa bieguny. Najwi cej        ią ę  

to wynika z wiadomej decyzji, przeznacza  b dziemy przez nast pne lata na drogi. Toś ć ę ę  

wynika  z  ogromnych  opó nie  inwestycyjnych  w  tym  zakresie  i  to  jest  ta  sferaź ń  

inwestycji,  która  bezpo rednio  przek ada  si  na  konkurencyjno  i  postrzeganieś ł ę ść  

naszego regionu przez inwestorów, w zwi zku z tym prawie 45 % wszystkich nak adówą ł  

inwestycyjnych  ponoszonych w kolejnej 5-latce przeznaczona b dzie na programyę  

drogowe, przy czym nale y zaznaczy , e s  to przewa nie du e inwestycje drogowe,ż ć ż ą ż ż  

które w bardzo istotny sposób przyczynia y si  b d  do poprawy sprawno ci uk aduł ę ę ą ś ł  

komunikacyjnego w Gda sku.  Na  drugim biegunie z  bardzo istotnym udzia em wń ł  

finansowaniu ze rodków WPI ma program operacyjny „sportowy Gda sk”  ale tutajś ń  

wynika to wy cznie z tego, te proporcje si  bardzo mocno zmieni y rzeczywi cie włą ę ł ś  

stosunku do poprzedniej edycji planu,                       e w tegorocznej edycjiż  
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Wieloletniego Planu Inwestycyjnego znalaz a si  pot na inwestycja na ponad 400 mlnł ę ęż  

z  budowy nowego stadionu pi karskiego Baltic Arena, który ma by  zlokalizowany wł ł ć  

Gda sku Letnicy. W odniesieniu do tej inwestycji, ja za chwileczk  mo e kilka s ów oń ę ż ł  

niej  powiem, pomimo tego,  e  ca y bud et  jest  ponad 400 mln z  my zak adamyż ł ż ł ł  

finansowanie z bud etu bezpo rednio miejskiego              na poziomie nieco powy ejż ś ż  

60 mln z . Zak adamy, e ca  reszt  uda nam si  pozyska  z innych róde , z jakichł ł ż łą ę ę ć ź ł  

za  chwileczk  powiem  jeszcze  nieco  wi cej.  Pozosta e  programy  wahaj  si  wę ę ł ą ę  

przedziale  mi dzy  1  a  7  %  ę Bezpieczny  Gda skń ,  czyli  s  to  kwoty  od  kilku  doą  

kilkudziesi ciu milionów z otych. ę ł

Szanowni  Pa stwo,  chcia bym  w  tym  momencie  zwróci  uwag  na  to  jaka  jestń ł ć ę  

dotychczasowa skuteczno  w pozyskiwaniu rodków unijnych i jak du a cz  juść ś ż ęść ż 

w  tym  momencie  projektów  inwestycyjnych,  które  znajduj  si  w  WPI  zosta aą ę ł  

powi zana bezpo rednio ze rodkami unijnymi, czyli to s  te zadania, w których ju  nicą ś ś ą ż  

nie mo emy zmienia , w których ju  nic nie mo emy przesuwa  dlatego,             e sż ć ż ż ć ż ą 

one wspó finansowane przez Uni  Europejsk , te harmonogramy realizacji inwestycjił ę ą  

rzeczowo-finansowe  s  potwierdzone  zawartymi  przez  nas  umowami  naą  

dofinansowanie  poszczególnych  inwestycji.  I  tak  najwi ksza  inwestycja,  która  jestę  

realizowana przez miasto Gda sk czyli Gda ski Projekt Komunikacji Miejskiej decyzjń ń ą 

ministra gospodarki z 28 pa dziernika uzyskali my dofinansowanie w kwocie 81 mln z .ź ś ł  

Jest to projekt, który cz sto pewnym skrótem my lowym nazywany jest  ę ś Tramwaj na 

Che m. ł To nie jest tylko Tramwaj na Che mł . Tramwaj na Che m ł to jest mniej wi ceję  

1/5  tego  projektu,  g ówna  cz  tego  projektu  to  jest  wydatkowanie  rodków  nał ęść ś  

kompleksow  modernizacj  ca ego  uk adu  tramwajowego  w  Gda sku,  ca ej  siecią ę ł ł ń ł  

tramwajowej w Gda sku. W ramach tego projektu prawie 26 km torowisk zostanień  

kompleksowo zmodernizowanych na terenie  ca ego Gda ska.  Oczywi cie  zostanieł ń ś  

wybudowane te nowe 3 km linii tramwajowej na Che m ale te  zostanie zakupionychł ż  

nowych 26 autobusów i nowe 3 niskopod ogowe tramwaje. Ca kowity koszt projektuł ł  

160  mln  z ,  z  czego  80  pozyskujemy  z  Unii  Europejskiej.  Pozosta e  inwestycjeł ł  

znakomicie Pa stwo znacie, ja ju  nie b d  tego omawia , natomiast s  to inwestycjeń ż ę ę ł ą  

finansowane b d  to ze SPORU czyli b d ce w dyspozycji marsza ka, to jest Centrumą ź ę ą ł  

Hewelianum, budowa Trasy W-Z oraz projekt e-Gda sk-europejska metropolia on-line,ń  

trzy projekty finansowane s  z Sektorowego Programu Operacyjnego Transport,  toą  

poprawa dost pno ci portu, to jest ten projekt, który realizujemy wspólnie z Zarz demę ś ą  
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Portu  Morskiego  Gda sk,  to  jest  przebudowa  trzech  skrzy owa ,  przebudowań ż ń  

Marynarki Polskiej w Gda sku na odcinku od Reja  do Wyzwolenia, dofinansowanie nań  

prawie 35 mln z  równie  z SPO Transport            i w ostatnim  czasie podj ta decyzjał ż ę  

w m-cu pa dzierniku –  przebudowy ulic Podwale Grodzkie, Wa y Jagiello skie odź ł ń  

Wa ów Piastowskich do Huciska. To s  te projekty, które ju  maj  zagwarantowaneł ą ż ą  

finansowanie i widzimy, e ca kowita kwota przyznanych rodków dla miasta Gda skaż ł ś ń  

przekracza w tym momencie ju  220 mln z . Tydzie  temu pozytywn  rekomendacjż ł ń ą ę 

komitetu steruj cego uzyska  równie  projekt Hali  Sportowo-Widowiskowej. Tak eą ł ż ż  

zak adamy, e b dzie to kolejny sukces i  kolejne unijne rodki, które uzyskamy nał ż ę ś  

inwestycje miejskie. Teraz prosz  Pa stwa zestawienie inwestycji, które s  realizowaneę ń ą  

przez miasto i spó ki miejskie. T o czym mówili my wcze niej 1 mld 930 mln ta czł ś ś ęść 

inwestycji, któr  omówi em przed chwil  i dwa pot ne projekty inwestycyjne, które są ł ą ęż ą 

realizowane  niejako  poza  bud etem  czyli  rodki  bud etowe  nie  s  bezpo rednioż ś ż ą ś  

realizowane w ogóle w realizacji tych inwestycji, w ca o ci wk ad w asny zabezpieczanył ś ł ł  

jest  przez rodki  spó ek  miejskich,  które  realizuj  te  inwestycje a  wi c  przez nasś ł ą ę  

mieszka ców Gda ska, którzy p acimy za wod  i za odbiór odpadów. W tej formień ń ł ę  

wnosimy nasz wk ad do tych projektów. Modernizacja gospodarki odpadami w Gda skuł ń  

Zak ad Utylizacyjny po zmniejszeniu skali tego projektu bo on wcze niej opiewa  nał ś ł  

kwot  240 mln z .  Po sugestiach Narodowego Funduszu Ochrony rodowiska jegoę ł Ś  

skala zosta a ograniczona            do 190 mln z . Gda ski Projekt Wodno- ciekowył ł ń Ś  

realizowany  przez  Gda sk  Infrastruktur  Wodno- ciekow  na  500  mln  z .  Obań ą ę Ś ą ł  

projekty  s  w tej  chwili  ju  z o one do Komisji  Europejskiej,  mamy potwierdzeniaą ż ł ż  

wp ywu, wi c de facto od tego momentu wydatki realizowane w ramach tych projektówł ę  

mo na uzna  zakwalifikowane. Spodziewamy si , e do ko ca tego roku uzyskamyż ć ę ż ń  

pozytywne decyzje Komisji  Europejskiej  odno nie finansowania obu tych projektówś  

niezwykle wa nych dla rozwoju Gda ska. Je eli popatrzymy cznie, ca kowita skalaż ń ż łą ł  

inwestycji publicznych, które b d  realizowane w Gda sku w tych latach to jest kwota 2ę ą ń  

mld  600 mln z  a wi c zupe nie gigantyczna kwota znacz co wi ksza ni  wynikał ę ł ą ę ż  

z poprzedniej edycji planu, z czego prawie dok adnie po owa inwestycji ma bardzoł ł  

wysokie szanse uzyska  dofinansowanie ze rodków unijnych. Czyli  to s  te sameć ś ą  

s upki, które widzieli my wcze niej, te zielone to s  inwestycje miejskie, natomiast na toł ś ś ą  

zosta y na o one w poszczególnych latach nak ady, które  b d  realizowane przezł ł ż ł ę ą  

spó ki publiczne. I tak niebieska cz  s upka to jest projekt wodno- ciekowy,             ił ęść ł ś  
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ta górna szara cz  s upka to jest projekt odpadowy. A na zako czenie to jest jeszczeęść ł ń  

jeden slajd pokazuj cy ogóln  struktur  finansowania pomi dzy projekty zewn trzne ią ą ę ę ę  

wewn trzne realizowane w ramach bud etu miasta.ę ż

Szanowni  Pa stwo,  jeszcze  pozwoli bym  sobie  kilka  s ów  powiedzie  na  tematń ł ł ć  

pewnych najwa niejszych zada  inwestycyjnych szczególnie tych, które si  zmienia yż ń ę ł  

istotnie w stosunku do poprzedniej edycji planu inwestycyjnego bo my l ,                  eś ę ż  

nie  b d  w  tej  chwili  szczegó owo omawia  wszystkich  zada ,  ch tnie  udzielimyę ę ł ł ń ę  

dodatkowych informacji.  Chcia bym zwróci  uwag  na kilka szczególnych inwestycji.ł ć ę  

Tak  inwestycj , która zas uguje tutaj zdecydowanie na szczególn  uwag  ze wzgl duą ą ł ą ę ę  

na swoja skal , rang  dla miasta i potencjalny wp yw na rozwój ca ego regionu jestę ę ł ł  

w a nie budowa stadionu „Baltic Arena”. Jak si  wczoraj dowiedzieli my Polska wraz zł ś ę ś  

Ukrain  zakwalifikowa a si  do wielkiej trójki, która uczestniczy w grze o organizacją ł ę ę 

mistrzostw  Europy  EURO  2012.  Ostateczna  decyzja  zapadnie  dopiero  w  grudniu 

przysz ego roku, wi c na chwil  obecn  musimy w taki sposób dzia a  aby dope nił ę ę ą ł ć ł ć 

wszelkich formalno ci i aby dopilnowa  wszystkich elementów, aby by  przygotowanymś ć ć  

do  wybudowania tego  stadionu do  2010 roku,  tak  aby uzyska  pozytywn  ocenć ą ę 

mi dzynarodowej komisji. Tutaj prosz  Pa stwa, pomimo ogromnej skali tej inwestycji,ę ę ń  

bo tak jak wspomnia em wcze niej, szacujemy, e jej koszt przekroczy 400 mln z  wł ś ż ł  

ca o ci. Zak adamy, e w bardzo du ym stopniu inwestycja ta b dzie finansowana zeł ś ł ż ż ę  

rodków zewn trznych i tutaj zarówno              ze rodków bud etu pa stwa zś ę ś ż ń  

ministerstwa sportu, natomiast zak adamy, e dla tego projektu na samym pocz tkuł ż ą  

czyli  ju  prawdopodobnie w przysz ym roku og osimy przetarg, zostanie pozyskanyż ł ł  

partner  komercyjny,  który  mniej  wi cej  40%  –  50%  rodków  niezb dnych  naę ś ę  

zbudowanie  tego  stadionu  pozyska  ze  róde  komercyjnych,  z  d ugoterminowychź ł ł  

kredytów, czy te  z kapita u z funduszy inwestycyjnych, tak e ta kwota 413 mln z  doż ł ż ł  

tego my musieliby my do o y  oko o 60 mln z , tak wynika przynajmniej z naszychś ł ż ć ł ł  

wst pnych kalkulacji. My l , e na ten temat b dzie jeszcze nieco dyskusji w drugieję ś ę ż ę  

cz ci. Kolejny nowy temat, który wcze niej w ogóle nie figurowa  w WPI a sprawaęś ś ł  

sta a si  du o bardziej istotna po wej ciu gda skiej Lechii do drugiej ligi, zak adamy,ł ę ż ś ń ł  

e Lechia dalej b dzie si  rozwija  i w najbli szych latach osi gnie jeszcze wi kszyż ę ę ć ż ą ę  

sukces, wejdzie                  do pierwszej ligi, w zwi zku z tym ju  dzisiaj, jeszcze zanimą ż  

wybudujemy stadion du y dla klasy mistrzostw Europy musimy szybko zmodernizoważ ć 

stadion Lechii.     Na ten cel przeznaczamy oko o 10 mln z , to jest nowa pozycja wł ł  
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planie inwestycyjnym, której w poprzedniej edycji w ogóle nie by o. Jest to co prawdał  

rozbite na kilka lat, przeznaczamy oko o 2 mln rocznie. Zak adamy, e te kwoty b dł ł ż ę ą 

mog y by  uzupe nione o rodki unijne. My w chwili obecnej, i to bardzo istotna sprawa,ł ć ł ś  

to my l  b dzie mia o bardzo du e znaczenie przy dalszej dyskusji, w chwili obecnejś ę ę ł ż  

za o yli my wy cznie finansowanie w asne w kwocie oko o 2 mln rocznie je eli chodził ż ś łą ł ł ż  

o t  inwestycj , natomiast zg osili my równie  t  inwestycj                   do regionalnegoę ę ł ś ż ę ę  

programu operacyjnego, który jest w tej chwili przygotowywany przez marsza ka abył  

mo na  by o  równie  przebudow ,  rozbudow  stadionu  finansowa  ze  rodkówż ł ż ę ę ć ś  

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, wi c te rodki, któreę ś  

mamy w kwocie 10 mln z  je eli by my uznali za wk ad w asny do naszej inwestycji, toł ż ś ł ł  

mo emy t  kwot  pomno y  przez cztery je eli  chodzi  o  rodki,  które  by yby doż ą ę ż ć ż ś ł  

dyspozycji oczywi cie je eli dostaniemy dofinansowanie. Jest taka szansa, my l  e taś ż ś ę ż  

szansa jest dosy  du a, natomiast na chwil  obecn  ten program nie jest jeszczeć ż ę ą  

zatwierdzony. Nie wiemy czy ten obiekt b dzie móg  by  finansowany z tego programu,ę ł ć  

wi c na chwil  obecn  przyj li my tylko rodki w asne, ale mówi  bardzo atwo b dzieę ę ą ę ś ś ł ę ł ę  

to  rozci gn  na  finansowanie zewn trzne je li  b dzie  taka mo liwo  w ramachą ąć ę ś ę ż ść  

Regionalnego Programu Operacyjnego.

Szanowni  Pa stwo,  kolejna  istotna  zmiana  to  jest  przyspieszenie  budowy szko yń ł  

podstawowej w Gda sku Uje cisko. Budowa tej szko y rozpocznie si  ju                   wń ś ł ę ż  

przysz ym roku tak aby w roku 2007 oddany zosta  do u ytku I etap tej szko y, tak abył ł ż ł  

mog a si  tam rozpocz  nauka od roku 2007. Zako czenie ca ej inwestycji planowaneł ę ąć ń ł  

jest na rok 2008 i  tutaj  uwaga, ze wzgl du na wzrost podatku VAT             ię  

przygotowanie bardziej precyzyjnych kosztorysów odnotowali my wzrost warto ci tejś ś  

inwestycji budowy szko y na Uje cisku mniej wi cej o 10 mln z , tak e tutaj mieli mył ś ę ł ż ś  

du  zagwostk  jak poradzi  sobie z jednej strony z przyspieszeniem realizacji tejżą ę ć  

inwestycji  a z drugiej strony z pokryciem zwi kszonego zapotrzebowania na rodkię ś  

finansowe. O Hali Sportowo-Widowiskowej, któr  realizujemy                     wą  

partnerstwie  z  Sopotem  ju  mówi em.  W  tej  chwili  po  pozytywnej  rekomendacjiż ł  

komitetu  steruj cego i  decyzji  Zarz du  Województwa Pomorskiego domykane jestą ą  

finansowanie tej  inwestycji  i  za  chwil  b d  startowa y przetargi  na  kolejne etapyę ę ą ł  

realizacji. 

Nast pna  nowa  inwestycja,  która  znalaz a  si  w  planie  inwestycyjnym  to  jestę ł ę  

rozbudowa cmentarza na ostowicach i to jest kolejna bardzo du a kwota oko o     12,5Ł ż ł  
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mln z , natomiast w zwi zku z brakiem ostatecznych na chwil  obecn  rozstrzygnił ą ę ą ęć 

je eli  chodzi  o  budow  nowego  cmentarza   w  Gda sku  i  braku  zabezpieczeniaż ę ń  

rodków  na  lokalizacj  nowego  miejsca  gdzie  cmentarz  by by  zlokalizowanyś ę ł  

zdecydowali my, e konieczna jest rozbudowa cmentarza ostowickiego dlatego, eś ż Ł ż  

jest  powa ne  ryzyko,  e  w  perspektywie  3-4  lat  sko cz  si  miejsca  grzebalneż ż ń ą ę  

dost pne  na  cmentarzach  w  Gda sku,  wi c  podj cie  tego  dzia ania  dzisiaj  jestę ń ę ę ł  

absolutnie niezb dne. ę

Jako nowa inwestycja, która wcze niej równie  funkcjonowa a w programie, w tej chwiliś ż ł  

zosta a nazwana ł budowa wydzielonej cie ki rowerowej w ulicy Jantarowejś ż  czyli to 

jest ten jakby równoleg y do traktu pieszego wzd u  pla y trakt rowerowy, który by był ł ż ż ł  

na ca ym odcinku od Parku Jelitkowskiego a  do ulicy Hallera zbudowany a by  mo eł ż ć ż  

nawet do Parku Brzezi skiego w uk adzie odseparowanym od traktu pieszego.ń ł

Istotnie  zwi kszone  zosta y  rodki  na  lokalne  inicjatywy  inwestycyjne.  Jako  nowaę ł ś  

pozycja w planie inwestycyjnym znalaz  si  inkubator przedsi biorczo ci i  tutaj  teł ę ę ś ż 

zak adamy 75 % dofinansowanie tej inwestycji ze rodków Unii Europejskiej. Wiemy nał ś  

100%, e w Regionalnym Programie Operacyjnym b dzie bardzo du o rodków naż ę ż ś  

tego typu projekty a wst pna lista zapotrzebowania na rodki w ramach tych projektów,ę ś  

która wp yn a do marsza ka pokazuje, e w naszym województwie jest bardzo ma oł ęł ł ż ł  

dobrych tego rodzaju projektów tak e mo na powiedzie , e tutaj projekt gda ski maż ż ć ż ń  

gwarantowane dofinansowanie zewn trzne, czyli tutaj wyk adaj c 3 mln z w asnychę ł ą ł  

rodków bardzo atwo jeste my w stanie pozyska  9 mln                 ze rodkówś ł ś ć ś  

Regionalnego Programu Operacyjnego. 

W autopoprawce, któr  za chwileczk  b d  chcia  omówi , znalaz a si  jeszcze jednaą ę ę ę ł ć ł ę  

pozycja  a  mianowicie  zabezpieczenie  wk adu  w asnego  do  projektu  unijnegoł ł  

zwi zanego z modernizacj , mo na powiedzie  z rewitalizacj  Twierdzy Wis ouj cie.ą ą ż ć ą ł ś  

Ca o  inwestycji ma opiewa  na prawie 20 mln z . My zabezpieczamy wk ad w asnył ść ć ł ł ł  

do tej inwestycji, zak adamy równie , tak jak ju  mówi em wcze niej znacz cy wzrostł ż ż ł ś ą  

rodków na wykupy gruntów. ś

I ostatni element, który chcia bym omówi  to jest kwestia zagwarantowania rodków nał ć ś  

programy,  czyli  tutaj  gdzie  nie  wskazujemy  konkretnych  zada  inwestycyjnych,ń  

natomiast rezerwujemy pewne pule rodków z przeznaczeniem na okre lony typ zadaś ś ń 

inwestycyjnych,  jaki  to  jest  typ  zada  inwestycyjnych jest  to  okre lone w a nie  wń ś ł ś  

za czniku 4, który pokazuje zadania do programowania. I tak to co dotyczy edukacji iłą  
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sportu  to  jest  program budowy basenów przyszkolnych,  on  co  prawda pó no  siź ę 

zaczyna dopiero od roku 2008, podobnie jak budowy sal gimnastycznych      i boisk 

przyszkolnych, nie mniej jednak ju  teraz chcemy przyst pi                            doż ą ć  

programowania,  przygotowania  pewnych  standardowych  projektów,  taniej  sali 

gimnastycznej, basenu przyszkolnego i boiska tak aby to by y pewne modu y, któreł ł  

mo na w atwy sposób powiela  i uzyska  tu pewne korzy ci skali. By  mo e na tenż ł ć ć ś ć ż  

cel  uda  si  pozyska  równie  rodki  unijne,  niezw ocznie  chcemy  przyst pi  doę ć ż ś ł ą ć  

programowania i  dobrego przygotowania tych inwestycji aby takie projekty by y juł ż 

gotowe tak aby w miar , by  mo e je eli si  pojawi  szybciej wolne rodki, mo na by oę ć ż ż ę ą ś ż ł  

przyst pi  do takiego programu. Chcieliby my po prostu co dwa lata oddawa  nową ć ś ć ą 

sal  gimnastyczn ,  nowy  basen  przyszkolny,  prawdopodobnie  w  uk adzie  takimę ą ł  

naprzemiennym.  Nowy  program  likwidacji  barier  architektonicznych,  szczególnego 

omówienia wymaga program przeciwpowodziowy dlatego,                   e wi kszoż ę ść 

zada  zwi zanych  z  ochron  przeciwpowodziow  czyli  budowa  zbiornikówń ą ą ą  

retencyjnych,  budowa  odwodnienia,  kanalizacji  deszczowej  czy  ró nego  rodzajuż  

spustów, przerzutów dla wód deszczowych zosta a wyrzucona z planu inwestycyjnegoł  

jako poszczególne tytu y,  jako odr bne zadania zosta y tylko te  projekty,  które  sł ę ł ą 

obecnie w realizacji, natomiast te, które si  nie rozpocz y zosta y zgrupowane w jedenę ęł ł  

wspólny pakiet, który nazwali my programem przeciwpowodziowym czy programemś  

ochrony przeciwpowodziowej. W tej  chwili  przygotowywana jest ju  specyfikacja naż  

opracowanie du ego studium wykonalno ci, które w kompleksowy sposób obejmie ca eż ś ł  

miasto Gda sk i zak adamy,                    e dofinansowane zostanie z funduszuń ł ż  

spójno ci, czyli wk ad w asny wynosi by tutaj 33 mln z  natomiast 130 mln planujemyś ł ł ł ł  

pozyska  z Unii Europejskiej. ć

Jeden wa ny temat my l  w kontek cie stanu technicznego obiektów o wiatowych,ż ś ę ś ś  

ostatnio toczy si  dyskusja na temat stanu gda skich szkó  i niezb dnych nak adów doę ń ł ę ł  

poniesienia  na  remonty.  W  WPI  zabezpieczyli my  pewne  rodki  na  programś ś  

termomodernizacji  w obiektach o wiatowych. Jest to  kwota oko o 12 mln z ,  któreś ł ł  

zabezpieczone zosta y w bud ecie inwestycyjnym aczkolwiek zak adamy,                 eł ż ł ż  

wykorzystuj c te rodki, które mamy zagwarantowane w bud ecie, skala inwestycji,ą ś ż  

które  b dziemy  mogli  zrealizowa  w  ramach  programów  termomodernizacyjnychę ć  

b dzie  co  najmniej  cztero  albo  pi ciokrotnie  wy sza  dlatego,  e  w  tej  chwilię ę ż ż  

przygotowywana  jest  równie  koncepcja  finansowania  pozabud etowego  oparta  oż ż  
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za o eniu  i  modernizacja  systemów  ogrzewania,  termoizolacje,  wymiany  okien,ł ż ż  

stolarki drzwiowej itd. izolacje dachów mo e                  z powodzeniem byż ć 

finansowana z oszcz dno ci ciep a wygenerowanych na skutek tych inwestycji. W teję ś ł  

chwili prowadzone s  prace studialne, mieli my ju  kilka prezentacji czy ofert wej cia wą ś ż ś  

takie przedsi wzi cie z firmami, które tym si  zajmuj , my l  e w ci gu najbli szychę ę ę ą ś ę ż ą ż  

tygodni przyst pimy ju  do przygotowania szczegó owego studium wykonalno ci, któreą ż ł ś  

obejmie kompleksowo wi kszo  szkó  gda skich. ę ść ł ń

Kolejna nowo , która znalaz a si  ju  w planie inwestycyjnym od roku 2008 to jest     8ść ł ę ż  

mln rocznie na program budowy 1000 mieszka  komunalnych w Gda sku oraz wk adń ń ł  

w asny miasta do projektu wodno- ciekowego, to s  g ównie wykupy terenów w pasachł ś ą ł  

drogowych i naprawa nawierzchni po projekcie pasa nadmorskiego. 

Jeszcze chcia bym zwróci  uwag  na trzy nowe programy. Pierwszy to jest programł ć ę  

rozbudowy komunikacji rowerowej w Gda sku. Tutaj za o yli my, e projekt ten b dzień ł ż ś ż ę  

realizowany od roku 2008 jako projekt kompleksowy sk adaj cy si  nie tylko ze cie ekł ą ę ś ż  

rowerowych  ale  równie  z  w z ów  integracyjnych  czyli  parkingi  przy  w z achż ę ł ę ł  

komunikacji  miejskiej,  oznakowanie  tras,  promocja  itd.  Takie  opracowanie 

najprawdopodobniej zostanie opracowane dla ca ego Trójmiasta, w tej  chwili mamył  

wst pne porozumienie z Prezydentami Gdyni i  Sopotu, e taki program rozbudowyę ż  

rozwoju komunikacji rowerowej w Trójmie cie opracujemy wspólnie w a nie z Gdyniś ł ś ą 

i Sopotem. Zak adamy, e Gda sk kikomponent tego programu, który si  mie ci w tejł ż ń ę ś  

5-latce to jest oko o 70 mln z ,  z czego my musieliby my wy o y  17 mln wk aduł ł ś ł ż ć ł  

w asnego. ł

I  dwa  ostatnie  programy  operacyjne  to  jest  program  modernizacji  obiektów 

in ynierskich,  tutaj  s  wy cznie  rodki  w asne  w  kwocie  28  mln  z  i  programż ą łą ś ł ł  

rozbudowy uk adu drogowego – te  jako na razie rodki w asne, s  to kwoty, któreł ż ś ł ą  

potencjalnie b d  do wykorzystania jako wk ad w asny do projektów unijnych.ę ą ł ł

Szanowni Pa stwo, chcia bym jednocze nie wnie  autopoprawk  do uchwa y          wń ł ś ść ę ł  

sprawie WPI. Tre  autopoprawki wynika bezpo rednio z sugestii, wniosków           iść ś  

propozycji zg oszonych na komisjach Rady Miasta Gda ska. Ka da z komisji bardzoł ń ż  

szczegó owo przeanalizowa a dokument WPI nanosz c uwagi.                     Mył ł ą  

praktycznie prawie wszystkie uwagi komisji uwzgl dnili my, nie wszystkie            wę ś  

100%. Musz  tu z ubolewaniem przyzna , e niektóre z propozycji nie mog y by      wę ć ż ł ć  

ca o ci  uwzgl dnione,  w  szczególno ci  te,  dla  których  nie  by o  pokazane ród oł ś ę ś ł ź ł  
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finansowania  albo  nie  by o  technicznych  mo liwo ci  do  przyspieszenia  realizacjił ż ś  

pewnych inwestycji bo g ównie tutaj to by y te najwa niejsze inwestycje, których nieł ł ż  

mogli my uwzgl dni  w autopoprawce.  I  chodzi  tutaj  g ównie  o  pozycje  takie  jakś ę ć ł  

przyspieszenie budowy ulicy ostowickiej z roku 2008 na rok 2007. Mamy wiadomo ,Ł ś ść  

e jest to niezwykle wa na inwestycja i jest to jeden z takich newralgicznych punktówż ż  

gdzie  powstaj  gigantyczne korki,  natomiast  na chwil  obecn  nie  uda o nam sią ę ą ł ę 

wygenerowa  dodatkowych rodków aby rozpocz  t  inwestycj  w 2007 roku. Mogć ś ąć ą ę ę 

powiedzie , e b dziemy stara  si  przygotowywa  j  tak aby by o to mo liwe, tam sć ż ę ć ę ć ą ł ż ą 

jeszcze wykupy gruntów do przeprowadzenia w roku 2006. Je eli pojawi  si  jakież ą ę ś 

dodatkowe rodki to na pewno jest to jedna                 z pierwszych inwestycji, któreś  

b d  przyspieszone.  Druga  inwestycja,  która  by a  przez  Rad  wnioskowana  doę ą ł ę  

przyspieszenia, to jest budowa syfonu i kolektora deszczowego w ulicy 3 Maja. Tutaj 

zdecydowali my  si  równie  na  opó nienie  tej  inwestycji  z  wielkim bólem  serca,ś ę ż ź  

aczkolwiek w zwi zku z  decyzj  ministra  infrastruktury przyznaj c  nam rodki  naą ą ą ą ś  

przebudow  Wa ów Jagiello skich, praktycznie ca y objazd komunikacji miejskiej, czylię ł ń ł  

wszystkie tramwaje i ruch samochodowy b dzie musia  by  puszczony przez ulic  3ę ł ć ę  

Maja, w zwi zku z tym jakiekolwiek zagro enie zwi zane z realizacj  inwestycji tegoą ż ą ą  

syfonu deszczowego stwarza pot ne zagro enie dla skutecznej organizacji objazdów ięż ż  

komunikacji zast pczej. ę

Szanowni Pa stwo, dostali cie Pa stwo dzisiaj tre  autopoprawki, w której na ile by oń ś ń ść ł  

mo liwe starali my si  uwzgl dni  wszystkie sugestie komisji. Te zadania, które by oż ś ę ę ć ł  

mo na zawrze  wprost w planie inwestycyjnym czyli w za czniku nr 3, znalaz y si  oneż ć łą ł ę  

w za czniku nr 4, czyli jako zadania do programowania, do przygotowania do realizacji.łą  

Tutaj musz  powiedzie , e umkn a nam jedna rzecz czyli jedna           z inwestycji,ę ć ż ęł  

które  deklarowali my,  e  zostan  zawarte w za czniku nr  4  i  bardzo bym prosiś ż ą łą ł 

Wysok  Rad  o uzupe nienie za cznika nr 4 w programie ą ę ł łą Gda sk - Szerokiej Drogiń  

o przygotowanie dokumentacji dla uko czenia ulicy Grota Roweckiego, to umkn oń ęł  

naszej uwadze. Bardzo dzi kuj  za uwag  i ch tnie odpowiem na wszystkie pytania.ę ę ę ę  

Dzi kuj  bardzo. ę ę
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa. My l , e poprosimy teraz szefów komisji o przedstawienie opinii.ę ń ś ę ż  

Zaczniemy od komisji wiod cej czyli Komisji Dora nej ds.WPI.ą ź

radny MAREK BUMBLIS – Przewodnicz cy Komisji Dora nej ds.WPIą ź

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado, panie Prezydencie.ą

Je li chodzi o posiedzenie Komisji Dora nej ds. Prac nad WPI to my sobie jako zadanieś ź  

postawili my  na  swoim  ostatnim  posiedzeniu  dokonanie  takiego  posiedzeniaś  

czyszcz cego tzn. chcieli my porówna  wszystkie programy jednocze nie                   ią ś ć ś  

mo liwo ci  ich  realizacji.  Zaprosili my  wszystkich  koordynatorów  wszystkichż ś ś  

programów operacyjnych zawartych w WPI i  uda o nam si  wyci gn  takich kilkał ę ą ąć  

niezgodno ci.ś

(Przedstawi  opini  Komisji  Dora nej do Prac nad WPI Miasta Gda ska – opiniał ę ź ń  

stanowi za cznik nr 3 do niniejszego protoko u).łą ł  

Generalnie patrz c teraz na poprawki wszystkie,  wi kszo  tych poprawek zosta aą ę ść ł  

skonsumowana. Sprawa syfonu z tego co wiem nie mo e by  wykonana z uwagi na to,ż ć  

e by aby ograniczona równoleg a przepustowo  przez teren ródmie cia Gda ska, zż ł ł ść Ś ś ń  

uwagi na wykonywanie Wa ów Jagiello skich a  do Zieleniaka. Tak e poprawki sł ń ż ż ą 

skonsumowane. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czyli mo na powiedzie , e nie ma poprawek, które powinny by  g osowane bo nież ć ż ć ł  

zosta y skonsumowane?ł

radny MAREK BUMBLIS – Przewodnicz cy Komisji Dora nej ds.WPIą ź

Nie ma.
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radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz cy Komisji Politykią  

Gospodarczej i Morskiej

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 4 do niniejszego protoko u.łą ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. Nie zosta a skonsumowana poprawka, któraą ł  

dotyczy  modernizacji  stadionu pi karskiego „Lechia”  przy  ul.Traugutta,  jeszcze nieł  

zosta y  te  skonsumowane  :  przebudowa  skrzy owania  Rakoczego  i  Bulo ska,ł ż ż ń  

przebudowa  skrzy owania  Niepo omickiej  i  wi tokrzyskiej,  modernizacja  boiskaż ł Ś ę  

szkolnego  przy  szkole  podstawowej  56  a  zatem  powy sze  poprawki  nale a obyż ż ł  

przeg osowa , które nie zosta y skonsumowane.ł ć ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Wed ug naszej wiedzy niektóre poprawki s  skonsumowane, ale to wyja nimy.ł ą ś

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Komisji Samorz du i aduŻ ą ą Ł  

Publicznego

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 5 do niniejszego protoko u.łą ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Nasza komisja sformu owa a kilka poprawek. Zadanie nr 1, które komisja postawi a toł ł ł  

jest budowa Komisariatu Policji na Przymorzu – chodzi o przyspieszenie tego zadania. 

Jest zapowied  mo liwo ci przyspieszenia tej sprawy. W tym miejscu zwracam uwagź ż ś ę 

panu  Prezydentowi  na  konieczno  szybkiego  podpisania  porozumienia  pomi dzyść ę  

Leclerc-iem,  policj  i  Prezydentem,  na  to  oczekuj  m.in.  wszyscy  cz onkowieą ą ł  

Spó dzielni „Przymorze” ale te zadanie mo emy uzna , e jest uwzgl dnione.ł ż ć ż ę

Zwi kszenie  o  400.000  rodków  na  program  ę ś Bezpieczny  Gda sk  ń –  tutaj  zakup 

konkretnych  kamer  do  monitoringu  wizyjnego  w  pojazdach  ZKM-u  i  to  jest 

uwzgl dnione, to jest bardzo wa na sprawa.ę ż

System monitoringu wizyjnego, kompleksowa analiza, studium budowy sieci                i 

zarz dzanie monitoringiem w Gda sku – jest to uwzgl dnione.ą ń ę

Przyspieszenie siedziby Stra y Miejskiej – jest uwzgl dnione.ż ę
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Komisja  równie  wnioskowa a  o  rozwa enie  powo ania  Gda skiego  Centrumż ł ż ł ń  

Monitoringu.  Jest  zapowied  przy analizie ca ej  sieci  i  struktury zarz dzania,  wi cź ł ą ę  

mo emy uzna , e jest to uwzgl dnione.ż ć ż ę

I  poz.6 – termin przebudowy ul. ostowickiej, przyspieszenie. To ju  t umaczy  panŁ ż ł ł  

Prezydent  Szpak.  Przyjmujemy to  aczkolwiek uwa amy, e  nie  wszystkie zadaniaż ż  

inwestycyjne  musz  opiera  si  na  dotacjach unijnych i  to  nie  mo e  by  jedynyą ć ę ż ć  

wyznacznik wej cia danego zadania do planu lub te  nie, ale mam nadziej ,             eś ż ę ż  

te nadwy ki, które pozostan  przy prowadzeniu przetargów, pozwol  na przyspieszenież ą ą  

realizacji tego zadania. Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czyli rozumiem, e wszystkie zosta y skonsumowane.ż ł

radny WIES AW KAMI SKI – Przewodnicz cy Komisji Bud etowejŁ Ń ą ż

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 6 do niniejszego protoko u.łą ł
My l , e wyra  w imieniu Komisji pozytywn  reakcj  Prezydenta, gdy  wszystkieś ę ż żę ą ę ż  

prawie wnioski Komisji  zosta y przyj te. Cieszymy si  szczególnie z przyspieszeniał ę ę  

prac je li chodzi o rozpocz cie budowy komisariatu, ale równie  cieszymy si ,           eś ę ż ę ż  

Prezydent zrezygnowa  z wydawania dodatkowych pieni dzy na je eli chodzi         oł ę ż  

tunel  pod  Wzgórzami  Morenowymi.  Równie  nasz  wniosek  dotycz cyż ą  

niewspó finansowania  ze  rodków  bud etowych  k adki  zosta  pozytywnieł ś ż ł ł  

zaopiniowany, jak równie  rozpocz cie dokumentacji technicznej na rozpocz cie drógż ę ę  

na Kokoszkach. Ulica Grota Roweckiego – jest wpisana, czyli tylko Karskiego – też 

jest? Czyli wszystkie nasze wnioski zosta y uznane poza „Lechi ”.ł ą

radny MAREK BUMBLIS – Przewodnicz cy Komisji Turystyki i Sportuą

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 7 do niniejszego protoko u.łą ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Nasze wnioski zosta y skonsumowane.ł
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radny TOMASZ SOWI SKI – Przewodnicz cy Komisji EdukacjiŃ ą

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 8 do niniejszego protoko u.łą ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. Komisja Edukacji podj a negatywn  opini  doą ęł ą ę  

WPI  w  cz ci  edukacyjnej  oczywi cie.  Wynika  to  z  dwóch  elementów.  Pierwszyęś ś  

podstawowy to to, e ten plan praktycznie edukacji nie widzi. Nak ady w Wieloletnimż ł  

Planie Inwestycyjnym na ca y planowany okres na edukacj  to jest 0,23 %. Trudnoł ę  

w tym momencie mie  inne zdanie, ja zwracam uwag  na wiele rzeczy, które Komisjać ę  

Edukacji  proponowa a przez  t  kadencj ,  które  powinny  znale  si  a  które  nieł ą ę źć ę  

znalaz y si  cz sto nawet w za czniku nr 4. Zwracam uwag  na to tak e, e od 5 lat wł ę ę łą ę ż ż  

stosunku do wyj ciowych 2 godzin mamy teraz 5 godzin w-f a wi c trzeba by baz ,ś ę ę  

która istnia a teoretycznie oczywi cie zwi kszy  2,5-krotnie, podczas gdy          wł ś ę ć  

ponad 20 szko ach nadal nie mamy sal gimnastycznych w ogóle, nie mówi  o tym, eł ę ż  

mamy za ma e, za du e, itd., czyli kwestia modernizacji boisk, kwestia modernizacji sal,ł ż  

dodam jeszcze, e wiele inwestycji o wiatowych Pa stwo maj  to          w jednymż ś ń ą  

za czniku, zosta o ostatecznie przesuni tych czy te  zdj tych tak naprawd  z tegołą ł ę ż ę ę  

planu, czyli w tym momencie musimy powiedzie , e bior c pod uwag  edukacj  wć ż ą ę ę  

WPI praktycznie rzecz bior c si  jej nie widzi. Gdyby nie to,          e jest tutają ę ż  

zaplanowana, wywalczona z takim trudem szko a, która ju  zreszt  te  mia a był ż ą ż ł ć 

sko czona dzisiaj,  ale ona dopiero jak dobrze pójdzie to b dzie rozpocz ta     wń ę ę  

przysz ym roku, wi c tak naprawd  by aby nawet nieca e pó  kwoty, która si  znajduje,ł ę ę ł ł ł ę  

czyli byliby my na poziomie 1/10 procenta w ogóle czyli 1 promila tego planu je liś ś  

chodzi  o  edukacj .  Komisja  wyznaje  zasad ,  e  to  nie  jest  kwestia  zg aszaniaę ę ż ł  

pojedynczych czy  wydzierania  pojedynczych modernizacji,  pojedynczych inwestycji, 

natomiast to jest kwestia po prostu zaplanowania wreszcie                          i 

strukturalnego podej cia do problemu edukacji, czego w tym planie nie ma i w tymś  

czasie, w którym plan jest uchwalany zapewne by oby niemo liwe. Je eli tutaj mo emył ż ż ż  

Wysok  Rad  ale  tak e  i  pana  Prezydenta  o  co  prosi ,  to  o  to  eby  oboką ę ż ś ć ż  

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, w domy le e dla niego, dla jego uzupe nienia,ś ż ł  

trzeba by po prostu przyjrze  si  dzia owi edukacji oddzielnie, co nie jest dziwne       boć ę ł  

nawet przy strategii miasta Gda ska nikt z Komisji Edukacji nie by  poproszony     doń ł  

pracy.  Edukacja,  na  któr  idzie  po  nad  40  %  wydatków  bud etowych  zosta aą ż ł  

potraktowana jako element innego programu operacyjnego. Có , tak to w a nie jestż ł ś  
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widziane w tej chwili przez osoby, które uchwalaj  strategi  miasta i przygotowuj  WPI.ą ę ą  

Z punktu widzenia edukacji takie WPI jest po prostu nie do przyj cia.ę

radny TADEUSZ GLEINERT – Przewodnicz cy Komisji Kulturyą

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 9  do niniejszego protoko u.łą ł

Dwa wnioski komisji do WPI zosta y uwzgl dnione. Tak e dzi kujemy bardzo.ł ę ż ę

radna MONIKA TOMASZEWSKA – Przewodnicz ca Komisji Spraw Spo ecznychą ł  

i Ochrony Zdrowia

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 10  do niniejszego protoko u.łą ł

W programach operacyjnych program  równych szans  znalaz a si  jedna inwestycjał ę  

czyli budowa centrum us ug socjalnych, natomiast na pro b  KSSiOZ równie             wł ś ę ż  

programie operacyjnym nosz cym nazw  ą ę Zdrowy  Gda sk  ń pojawi a si  dodatkował ę  

inwestycja dostosowuj ca obiekty s u by zdrowia dla potrzeb osób niepe nosprawnychą ł ż ł  

i ten wniosek zosta  przez pana Prezydenta zaakceptowany, tym niemniej budzi naszeł  

powiedzmy obawy wysoko  rodków przyznanych                 na realizacj  tej eść ś ę ż  

inwestycji.  Oczywi cie  przy  okazji  problemu  inwestycji  w  obiekty  s u by  zdrowiaś ł ż  

powraca temat przygotowania projektu Zdrowy Gda szczanin              ń czyli programu 

wieloletniego ochrony w s u bie zdrowia i  równie  ochrony zdrowia mieszka ców,ł ż ż ń  

natomiast jest to w tek uboczny, który pojawi  si  przy opracowaniu WPI, natomiastą ł ę  

problem  w  dalszym  ci gu  jest  aktualny.  Tym  niemniej  wniosek  ko cowy  jestą ń  

nast puj cy: wszystkie uwagi komisji zosta y zaakceptowane a opinia jest pozytywnaę ą ł  

do WPI.

radny TADEUSZ M KAL – Przewodnicz cy Komisji Rozwoju PrzestrzennegoĘ ą

Opinia Komisji stanowi za cznik nr 11 do niniejszego protoko u.łą ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Komisja  Rozwoju  Przestrzennego  zaopiniowa a  projekt  WPI  pozytywnie.  Wnioskił  

sk adane w trakcie opiniowania przez komisj  zosta y zrealizowane.ł ę ł
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Wszystkie komisje opini  swoj  wyrazi y. Ju  zaczynamy dyskusj  ale zaczniemy      odę ą ł ż ę  

klubowych wyst pie .ą ń

radny RYSZARD NIKIEL – Przewodnicz cy Klubu Radnych PiSą

Wysoka Rado, Panie Prezydencie, Panie Przewodnicz cy.ą

Trzeci  raz  ju  procedujemy  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny,  mamy  ju  pewneż ż  

do wiadczenia, mo na wyci ga  wnioski. Potwierdza si , e generalnie jest to plan naś ż ą ć ę ż  

przysz y rok, w tym przypadku 2006 i prognoza na nast pne lata, z ró nych przyczynł ę ż  

tak e  i  obiektywnych bo przecie  prognoza finansowa jest  te  przecie  prognozż ż ż ż ą 

finansow . Najpowa niejszy zarzut, który mo na uczyni  temu WPI to to, e wed ugą ż ż ć ż ł  

mnie nie jest  on zgodny ze Strategi  Rozwoju Gda ska do roku 2015,  dlaczego?ą ń  

Dlatego, e  nie zapewnia zrównowa onego rozwoju miasta. Cz  programów, któreż ż ęść  

s  zapisane w Strategii, w WPI istnieje szcz tkowo albo nie ma ich w ogóle. Tutają ą  

przyk ad eby mie  odniesienie, najwi cej pieni dzy wydajemy             na ł ż ć ę ę Gda skń  

Szerokiej Drogi – powy ej 45 %, ż Sportowy Gda sk ń – przesz o 30, nast pny w kolejceł ę  

ju  jest  ż Bezpieczny Gda skń  – nieca e 7 %. Bardzo du e dysproporcje ale patrzmył ż  

dalej:  e-Gda sk  –  ń bardzo  wa na  dziedzina,  rozwój  elektroniczny  gospodarki,ż  

elektronicznej komunikacji z Urz dem, nieca y procent, jeden program wpisany tylko.ę ł  

Tak niestety wygl da z zapisów WPI. Je li chodzi         o inne sprawy, patrz  np.ą ś ę  

Gda ski Bank Danych  ń – bardzo pi kny program operacyjny wpisany w Strategii,  wę  

ogóle  go  nie  ma  w  WPI,  nawet  w  tych  programach,  które  s  zapisane  tam  zą  

perspektyw   do roku 2015. Patrz  dalej: ą ę Gda ska Nauka w Europień  – w tej chwili 0 % 

jest wpisany w zapowiedzi ró nych planów budowa parkingu przy Akademii Medycznej.ż  

Mo na powiedzie ,  e  stosunkowo jednak ma o ambitne podej cie.  Je li  chodzi oż ć ż ł ś ś  

edukacj , to moim zdaniem problem negatywnej opinii komisji wynika g ównie z tego,ę ł  

e jest zapis w Strategii:  ż rozbudowa bazy edukacyjnej na obszarach rozwojowych  

miasta,  tak naprawd  to my nie wiemy jak on ma by  realizowany, jakie s  w ogóleę ć ą  

perspektywy, jaka b dzie kolejno  poszczególnych placówek edukacyjnych, gdzie oneę ść  

b d  budowane.  Wed ug  mnie  w  tej  sytuacji  mo na  przyj ,  e  brakujeę ą ł ż ąć ż  

merytorycznego uzasadnienia  proponowanego rozdzia u  rodków na  poszczególneł ś  
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programy i zdaniem mojego klubu przy pewnych zmianach w procedurze uchwalania 

WPI, które wed ug nas musz  nast pi , powinien znale  si  te  raport przygotowanył ą ą ć źć ę ż  

przez Urz d Miasta jako za cznik do tego WPI,               w którym po pierwsze –ą łą  

uzasadnia taki a nie inny podzia  rodków na poszczególne programy, a po drugie -ł ś  

przeprowadza analiz  zgodno ci ze Strategi  Rozwoju Miasta, w jaki sposób Strategiaę ś ą  

Rozwoju Miasta w danym WPI jest realizowana, bo je li takiego dokumentu nie ma, toś  

my w tej  chwili  poruszamy si  w  takiej  sferze  troch  przypadkowych,  intuicyjnychę ę  

odczu . Generalnie taki sam problem jest            z poszczególnymi inwestycjami. Nieć  

ma raportów uzasadniaj cych dlaczego dana inwestycja si  znalaz a np. drogowa wą ę ł  

pierwszej kolejno ci, a dlaczego inna nie.       S  w tej chwili tego typu raporty juś ą ż 

przygotowywane np.  przy  projektach europejskich,  nazywane s  ą spo eczna  stopał  

zwrotu.  Mo na  porównywa  ró ne  inwestycje  nawet  z  ró nych  sektorów rozwojuż ć ż ż  

miasta, ale eby to zrobi  radni powinni otrzymywa  tego typu raporty. Musimy siż ć ć ę 

umówi  oczywi cie  od  jakiej  wielko ci  inwestycji  to  by  musia o  obowi zywa  boć ś ś ł ą ć  

wiadomo,  e  drobnych inwestycji  to  by oby nieop acalne przygotowywanie takiegoż ł ł  

raportu, ale przy du ych projektach wg mojego klubu jest to niezb dne. W tej sytuacjiż ę  

jak dzisiaj  jest,  Rada Miasta Gda ska tak naprawd  jest ubezw asnowolniona je liń ę ł ś  

chodzi o przygotowany projekt WPI. Przygotowane s  pozycje, nie ma jak powtarzamą  

raportów oceniaj cych zasadno  wyboru i w tej chwili mo na si  opiera  na czysteją ść ż ę ć  

intuicji.  Zreszt  dokonanie zmian nie  jest  proste,  gdy  wymaga wskazania ródeą ż ź ł 

finansowania          co w praktyce sprowadza si  do tego poniewa  Rada Miasta nieę ż  

mo e zmieni  prognozy finansowej, wi c wtedy trzeba skre li  inne inwestycje, wi c wż ć ę ś ć ę  

praktyce zmiany wprowadzane przez Rad  Miasta s  minimalne, w gruncie rzeczy myę ą  

tylko  przyklepujemy  co  co  wg  mnie  w  tej  chwili  jest  efektem  dosy  takichś ć  

przypadkowych, stokastycznych procesów decyzyjnych w Urz dzie Miasta. Nast pnyę ę  

wniosek – sama procedura WPI, to teraz wynikn o przy okazji tej dzisiejszej sesji,ęł  

wymaga u ci lenia je li chodzi o korelacje, projekt, poprawki, autopoprawki Prezydenta,ś ś ś  

co wtedy dalej, czy wnioskodawcy mog  wprowadza  autopoprawki do poprawek itd.,ą ć  

bo tu wida      na podstawie do wiadcze  tegorocznych, e zachodzi pewna kolizja, wgć ś ń ż  

nas powinno to by  rozstrzygni te w sposób jednoznaczny. Je li chodzi o priorytety jać ę ś  

chcia em zwróci  tutaj uwag , e jak popatrzymy tutaj na informacj  w sprawie bud etuł ć ę ż ę ż  

Unii na lata 2007-2013 to mam wypowied  tutaj pana Barozo, który proponuje by ka dyź ż  

kraj przeznacza  60 % otrzymywanych gminnych funduszy na cele strategii lizbo skiejł ń  
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czyli  na  wzrost  konkurencyjno ci  zatrudnienia.  ś Im  wi cej  kraje  przeznaczaj  naę ą  

badania, edukacj , innowacyjno , wygrywaj  wi cej ni  przeznaczaj c rodki naę ść ą ę ż ą ś  

infrastruktur  –ę  powiedzia  Barozo i dalej mówi tak: ł s  pieni dze dla nowych krajówą ą  

cz onkowskich ale b d  one zobowi zane wydawa  wi cej na konkurencyjno . ł ę ą ą ć ę ść

Prosz  zwróci  uwag , e w a nie je li chodzi o ten zakres konkurencyjno ci to jest toę ć ę ż ł ś ś ś  

s abo w tych propozycjach, które tutaj mamy. Strategia jest bardzo dobra je li chodzi oł ś  

te kierunki, natomiast w propozycjach tego nie ma. Mnie si  wydaje, e jak najszybcieję ż  

trzeba to robi  nie samemu ale we wspó pracy z uczelniami trójmiejskimi opracowywać ł ć 

wspólne projekty i na to pieni dze b d . Dzisiaj niestety mówi  wygl da na to, e naą ę ą ę ą ż  

razie ten kierunek jest lekcewa ony. Je li chodzi o projekt ten szczegó owy na 2006ż ś ł  

rok,  bo  on  tak  naprawd  jest  inwestycyjny.  Mój  klub wniós  poprawk  w sprawieę ł ę  

remontu na stadionie „Lechii”  i  krótko uzasadni :  stadionem pi karskim docelowymę ł  

obiekt dzisiejszy nazwany „Lechi ”, chocia  to jest obiekt miejski, nigdy nie b dzie boą ż ę  

nigdy nie b dzie obiekt na poziomie europejskim, który b dzie spe nia  standardy FIFAę ę ł ł  

itd. Mo e to by  stadion rezerwowy je li chodzi           o pi k  no n . Naszym zdaniemż ć ś ł ę ż ą  

w tej sytuacji, rezygnacja z funkcji lekkoatletycznej jest niepotrzebna i b dna dlaczego?łę  

Lekkoatletyka  w  Gda sku  ma  wspania e  tradycje.  Gda sk  jest  miastem  regionu,ń ł ń  

mówimy o  tym i  tutaj  my próbujemy przekre li  ten kawa ek historii  sportu,  samś ć ł ą 

dyscyplin  sportu sprowadzi  na manowce w imi  czego? Powiedzmy sobie szczerze,ę ć ę  

w imi  wygodniejszego ycia sekcji pi karskiej „Lechii”. My jako radni musimy patrzeę ż ł ć 

szerzej. Te propozycje, które w tej chwili s  w sferze takiej awaryjnej tutaj wysuwane, toą  

wg  mojego  klubu  nie  s  do  przyj cia,  gdy  w  przypadku  stadionu  przy  ulicyą ę ż  

Grunwaldzkiej, czy tego obiektu przy ulicy Grunwaldzkiej, to nie jest stadion, mo emyż  

mówi  o jakich  tam zadaniach szkolnych realizowanych, je li chodzi o obiekt AWF-u,ć ś ś  

to przy ca ym szacunku dla uczelni, jednak to jest uczelnia, g ównie musi on zaspokoił ł ć 

potrzeby uczelni, tylko sporadycznie mo e by  u yczany na inne imprezy, przy czym toż ć ż  

kosztuje                   a stosunkowo niewielkim kosztem, bo jednak ca a infrastruktura,ł  

szatnie, jakie  salki, zaplecze jest wspólne, mo emy mie  obiekt lekkoatletyczny, naś ż ć  

którym mo na rozgrywa , powiedzmy redniej klasy imprezy. Dlaczego mówi  rednie,ż ć ś ę ś  

bo  oczywi cie  nie  b dzie  tam  rozgrywana  olimpiada  ani  mistrzoś ę wstwa  wiata,ś  

to  oczywi cie  takich ambicji  nie  mamy.  Natomiast  przy  dzisiejszych rozwi zaniachś ą  

technicznych, naprawd  to nie jest problem eby ta sztuczna nawierzchnia tam         wę ż  

jakich  momentach wchodzi a na bie ni  tartanow . S dzimy, e jest to                doś ł ż ę ą ą ż  
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pogodzenia, natomiast miasta absolutnie nie sta  i w tej najbli szej przysz o ci,     wć ż ł ś  

dalekiej  przysz o ci na budow  dedykowanego nowego stadionu lekkoatletycznego.ł ś ę  

Dlatego panie Prezydencie je li mówimy o tym, e Gda sk szanuje tradycje, e staraś ż ń ż  

si  rozwija  wszechstronnie, ja bym prosi , eby pan te  spojrza  na to w przypadkuę ć ł ż ż ł  

sportu,  troch  szerzej,  jednak  warto  te  tradycje  lekkoatletyczne  w  Gda sku  i  naę ń  

stadionie „Lechii” zachowa . Dzi kuje bardzo.ć ę

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Klubu Radnych SLDŻ ą

Wysoka Rado, panie Prezydencie, panie Przewodnicz cy.ą

B dziemy dzi  debatowa  nad WPI, ju  zacz li my. Zacznijmy od pozytywów. Takimię ś ć ż ę ś  

s  bez  w tpienia  doskonalone  sukcesywnie  procedury  WPI.  Warto  jednak  w  tymą ą  

miejscu  zwróci  uwag  na  potrzeb  gruntownej  analizy  wszystkich  wnioskówć ę ę  

zg aszanych przez komisje i radnych. Powinien by  dost pny pe ny ich rejestr i aden zł ć ę ł ż  

nich nie  powinien by  lekcewa ony, za  w szczególno ci  te,  które dotycz  zadać ż ś ś ą ń 

mniejszych, dzielnicowych, którymi spo eczno  lokalna, rady osiedli  i  dzielnic orazł ść  

mieszka cy interesuj  si  specjalnie. ń ą ę

Wysoka Rado, nasz klub nie uprawia strategii typu nie bo nie albo zawsze mamy racj .ę  

Jeste my  konstruktywn  opozycj .  Szukamy  porozumienia  a  nie  wa ni.  Mamyś ą ą ś  

przekonanie o pozytywnym wp ywie naszych dzia a  na rozwój ale z my l                  oł ł ń ś ą  

ludziach,  konkretnych  mieszka cach  naszego  miasta.  Tak  by o  przy  programień ł  

mieszkalnictwa, tak jest teraz przy analizie WPI. Wychodz c z tego za o enia rodz  sią ł ż ą ę 

pewne uwagi co do nak adów na poszczególne programy operacyjne. Jeden programł  

jest bezdyskusyjny. Najwi ksze nak ady przeznacza si  na ę ł ę Gda sk – Szerokiej Drogiń  

– 44 % i my l , e jest to poza sporem ale ju  drugi pod wzgl dem nak adów programś ę ż ż ę ł  

budzi  pewne w tpliwo ci.  Mówi  to  jako osobi cie  wielki  zwolennik  sportu.  Gdybyą ś ę ś  

program Sportowy Gda skń , na który przeznaczamy 30 % nak adów obj  budow  11ł ął ę  

brakuj cych w Gda sku sportowych sal szkolnych i gdyby by  to program budowy coą ń ł  

najmniej  1  basenu  szkolnego  na  danym  gda skim  osiedlu,  nie  by oby  adnejń ł ż  

w tpliwo ci.  Gdyby my mieli  za  sob  program budowy mieszka  socjalnych,  tychą ś ś ą ń  

w tpliwo ci by oby jeszcze mniej. Ten sportowy program to przede wszystkim wielkieą ś ł  

obiekty przeznaczone dla wielkiego wyczynu. Mowa tu o Hali Sportowej w Sopocie oraz 

„Baltic Arena”  albo Ba tyckiej Areny stadionu pi karskiego pod przysz e mistrzostwał ł ł  
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Europy. O Hali nie b d  mówi , powiedziano ju  dosy .      Co do stadionu w Letniewieę ę ł ż ć  

trzeba stwierdzi ,  e  je eli  rzeczywi cie za rok FIFA przyzna mistrzostwa Polsce ić ż ż ś  

Ukrainie to b dzie to wielki splendor i wyró nienie. Oby tak si  sta o. Gdyby jednak losę ż ę ł  

chcia  inaczej, trzeba rozwa y  przez ten rok przygotowa  do grudnia 2006 co zrobi  wł ż ć ń ć  

takiej sytuacji gdyby to W ochy lub Chorwacja z W grami zorganizowa y mistrzostwa.ł ę ł  

Wówczas  raczej  nie  ma  szans  na  dotacje  unijne  a  czym sam Gda sk  powinienń  

realizowa  takie  przedsi wzi cie? Dzisiaj  planujemy na ten  cel  63  mln  500 tys.zć ę ę ł 

w asnych rodków bud etowych przy 413 mln ca o ci nak adów do 2010 roku. Toł ś ż ł ś ł  

wielkie  pieni dze.  Bior c  powy sze  pod  uwag  proponujemy  aby  Prezydentą ą ż ę  

przygotowa  rozwi zanie alternatywne za 63 mln 500 tys.z , budow  wspomnianych 11ł ą ł ę  

sal sportowych i kilku basenów, bo uwa amy, e warto te rodki przeznaczy  na sport,ż ż ś ć  

sport jako rozwój kultury fizycznej dzieci        i m odzie y czy rekreacji sportowej dlał ż  

starszych.  To  najlepsze  antidotum  na  powstrzymanie  wysokiej  zachorowalno ciś  

gda szczan  i  na  to  potrzebne  s  w a nie  ogólnodost pne  lub  szkolne  obiektyń ą ł ś ę  

sportowe.  To  kierunek,  który  nasz  klub  zamierza  preferowa ,  cho  oczywi cie  zć ć ś  

rado ci  przyjmiemy  te  werdykt  przyznaj cy  Gda skowi  prawo  do  mistrzoś ą ż ą ń wstw 

Europy. Mamy przecie  wiadomo , e te wielkie inwestycje to tak e koniunkturaż ś ść ż ż  

gospodarcza dla Gda ska, to rozwój firm, zmniejszenie bezrobocia, to wi ksze wp ywyń ę ł  

do bud etu miasta i  to tak e wi ksza szansa na realny rozwój sportu w Gda sku,ż ż ę ń  

powrót  niegdy  pierwszo-ligowych  dyscyplin,  tego  prawdziwego  sportu,  nie,ś  

przepraszam za okre lenie,                       obiektowego, jednak o ile dojdzie doś  

rzeczywistej budowy Hali w Sopocie i stadionu w Letnicy, trzeba zawczasu pomy le  oś ć  

du ych kosztach eksploatacji tych obiektów. Dzisiaj jest to temat niewdzi czny i ch tnież ę ę  

zostawiamy go naszym nast pcom. My l c pragmatycznie w Gda sku b d  2 obiektyę ś ą ń ę ą  

wy cznie pi karskie. Jeden nowy, drugi zmodernizowany stadion „Lechii” a na razie włą ł  

Gda sku tylko II liga, oczywi cie wszyscy chcemy eby by a pierwsza, dalej pustka.ń ś ż ł  

Przyk ad bogatego Monachium mówi, e z jednego obiektu mog  korzysta  dwa kluby,ł ż ą ć  

nawet  wielkie  i  bogate.  Troch  biedniejszy Gda sk b dzie  mia  dwa nowoczesneę ń ę ł  

stadiony, gorzej z dobrymi dru ynami, no ale rozumiem, e MOSiR lub nowopowsta eż ż ł  

spó ki  zarz dzaj ce b d  gotowe do tych wyzwa , tylko te  koszty,  kto je pokryje.ł ą ą ę ą ń  

Podsumowuj c powy sze aspekty nale y stwierdzi , e nie zawsze wielkie inwestycjeą ż ż ć ż  

sportowe s  synonimem wielkiego sportu, jeste my zwolennikami tezy, e g ównymą ś ż ł  

motorem rozwoju jest wynik sportowy, przyjazny klimat, m dry sponsoring i mecenat,ą  
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dopiero taka masa krytyczna winna wyzwoli  wielkie inwestycje sportowe ale miejmyć  

nadziej ,                e zaistnieje równie  przy odwróceniu kolejno ci zdarze ,ę ż ż ś ń  

sprz enie zwrotne. Trzeba te  lepiej wykorzysta  sportowo istniej ce hale. Bardzoęż ż ć ą  

dobrze,                     e wspomagamy  „Olivi ” i wreszcie zajmiemy si  GKS-em halż ę ę ą 

przy ulicy Zawodników. To naprawd  ostatni dzwonek. Ko cz c sekwencj  sportowę ń ą ę ą 

chcemy si  odnie  do modernizacji stadionu „Lechii”. Mamy tu dylemat, powsta  wielkię ść ł  

lobbing  na  rzecz  stadionu  tylko  pi karskiego.  Druga  opcja  wskazuje  na  stadionł  

wielofunkcyjny z  8-torow  bie ni  lekkoatletyczn .  Lekkoatletyczna „Lechia”  to  teą ż ą ą ż 

wielka historia, Kazimierz Zimny siedzi tu w ród nas,  Komar i wielu innych.              Sś ą 

dzia acze,  którzy  chc  reaktywowa  t  „Lechi ”  imprezami  szkolnymi,  czwartkamił ą ć ę ę  

lekkoatletycznymi, do tego potrzebny jest obiekt. Jeszcze wczoraj nasze stanowisko 

by o jednoznaczne na rzecz stadionu wielofunkcyjnego. Uzyskali my jednak dodatkoweł ś  

informacje o rozbudowie obiektu AWF-u, ciesz  si , e jest z nami pan rektor dzisiaj,ę ę ż  

który zapewne o tym nam powie, który dzisiaj nie spe nia wymogów      w zakresieł  

biegów, nie ma zaplecza i  stosownych trybun.  Nasze ostateczne stanowisko w tej 

sprawie uzale niamy od pe nej informacji w tej sprawie a tak e gwarancji dla sekcjiż ł ż  

lekkoatletycznej „Lechii” w zakresie preferencyjnego wykorzystania stadionu AWF-u do 

organizacji  du ych  zawodów  lekkoatletycznych  oraz  na  podobnych  zasadachż  

korzystania  z  nowego  obiektu  z  bie ni  tartanow ,  który  ma  powsta  przy  ulicyż ą ą ć  

Grunwaldzkiej  w  rejonie  Zespo u  Szkó  Budownictwa.  Rozwa amy  tu  pewienł ł ż  

kompromis cho  historia i centralne po o enie, chodzi             o dojazdy, absolutnieć ł ż  

wskazuj  na Traugutta jako miejsce optymalne na centrum pi karsko-lekkoatletyczne.ą ł  

Dla niektórych zacietrzewionych kolegów i dzia aczy kieruj  przypomnienie: sport mał ę  

czy  a nie dzieli . Nie dopu my eby z Gda ska uciekali lekkoatleci, pomó my tym,łą ć ć ść ż ń ż  

którzy chc  ich zatrzyma . Tyle o sporcie. Dobrze si  dzieje w Gda sku skoro tyle oą ć ę ń  

sporcie tyle mówimy, wydawa oby si ,  e  wtedy wszystkie inne sprawy s  ju  nał ę ż ą ż  

bardzo dobrym poziomie. Mówi c jeszcze                 o generaliach WPI np. porównuj cą ą  

nak ady inwestycyjne wg programów, musi wzbudza  refleksj  jednak relatywnie zbytł ć ę  

ma y  akcent  na  ł Gda ski  program  rewitalizacjiń ,  lepiej  mieszka  w  Gda sku,  czyć ń  

Gda sk  Zielone  Miastoń  –  tylko 2 % nak adów. Konieczne jest  tak e zwi kszenieł ż ę  

nak adów na program ł Bezpieczny Gda sk ń i cieszymy si , e dzisiaj w poprawce panaę ż  

Prezydenta tak si  sta o. Ciekawa jest tak e struktura róde  finansowania WPI, rodkię ł ż ź ł ś  

miasta – 40 % a unijne – 31. Tu trzeba pozytywnie oceni  skuteczno  pozyskiwaniać ść  
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rodków unijnych           i drobna uwaga: dop aty unijne nie mog  by  g ówn  aś ł ą ć ł ą  

czasami jedyn  wytyczn       do realizowania wa nych zada  dla miasta. Przyk adą ą ż ń ł  

wspomina em ju  o ulicy ostowickiej.  Chcia bym na zako czenie powiedzie  takł ż Ł ł ń ć ą 

rzecz: Wysoka Rado, mo na przygotowa  najwspanialsze plany i programy, mo naż ć ż  

mie  wiele ch ci            i dobrej woli ale mimo to mo na tych planów nie wykonywa .ć ę ż ć  

Nie  wiemy jakie s  wyniki  realizacji  planu inwestycji  za 9 miesi cy, za 6 miesi cyą ę ę  

wykonali my go w 6 %. By y k opoty z uczestnikami przetargów, którzy si  odwo ywali,ś ł ł ę ł  

by y problemy             z aplikacjami unijnymi. Fakt faktem, e zadania na oko o 60 mlnł ż ł  

z  nie zostan  w tym roku zrealizowane. rodki zostan  przesuni te na 2006 rok. To sił ą Ś ą ę ę 

musi  zmieni .  Restrykcje  unijne,  niezale nie  od  przyczyn  niewykonania  zada  wć ż ń  

terminie s  bardzo dotkliwe. By  mo e trzeba planowa  m drzej i ostro niej, eby nieą ć ż ć ą ż ż  

by o wi cej takich sytuacji jak w bie cym roku. Nasze g osowanie uzale niamy odł ę żą ł ż  

dyskusji                    i ostatecznych wyja nie  co do zg oszonych wniosków. Nie b dzieś ń ł ę  

to jednak stanowisko polityczne a merytoryczne. Dzi kuj .ę ę

radny MACIEJ LISICKI – Przewodnicz cy Klubu Radnych POą

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Z  wielk  uwag  wys ucha em s ów  moich  poprzedników i  rozumiem,  e  prawemą ą ł ł ł ż  

opozycji jest zg aszanie uwag, przede wszystkim krytycznych. Taka jest jej rola i takieł  

jest jej zadanie ale my l , e je li ws uchamy si  uwa nie w te s owa, to oka e si , eś ę ż ś ł ę ż ł ż ę ż  

ca y  spór na tej sali w dniu dzisiejszym sprowadzi si  do jednego g osowania, czy nał ę ł  

„Lechii”  ma by  tartan czy nie, wi c je liby taka sytuacja mia a by  we wszystkichć ę ś ł ć  

miastach w Polsce to my l , e mieliby my wielki spokój polityczny i wielk  satysfakcj ,ś ę ż ś ą ę  

e mo emy miastami normalnie zarz dza .ż ż ą ć

Prosz  Pa stwa, zwró cie uwag , e aden z klubów w a ciwie nie z o y  wniosku, eę ń ć ę ż ż ł ś ł ż ł ż  

jak  pozycj  trzeba z WPI skre li . Dlatego nie z o y  poniewa  w WPI s  tylko teąś ę ś ć ł ż ł ż ą  

zadania, które s  naprawd  miastu niezb dne i to jest tak naprawd  prawdziwy kszta tą ę ę ę ł  

tego WPI, i  odrzuciwszy ca  retoryk  widzimy, e w a ciwie wszystkie kluby majłą ę ż ł ś ą 

podobne zdanie. Ten kszta t jest na dzie  dzisiejszy jedyny mo liwy. Chcieliby mył ń ż ś  

wiele  wi cej  zada  robi  ale  jest  to  po  prostu  niemo liwe.  Sami  zreszt  sobieę ń ć ż ą  

narzucili my t  regu ,  e  nie  mo emy zg asza  poprawek,  które  by  rozszerza yś ą łę ż ż ł ć ł  
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finansowanie w danym roku bud etowym. To jest  chyba oczywiste            iż  

odpowiedzialne. Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Szanowni Pa stwo. Teraz przejdziemy do dyskusji ale ja mam tak  pro b  aby myń ą ś ę ś  

najpierw  pozwolili naszym go ciom, bo mo liwe, e nie b d  chcieli ca y czas siedzieś ż ż ę ą ł ć 

z nami tutaj, eby zabrali g os nasi go cie. ż ł ś

WOJCIECH PRZYBYLSKI – REKTOR AWFiS 

Pana Prezydenta akurat nie ma ale Zast pcy pana Prezydenta, panie Przewodnicz cy,ę ą  

Szanowni Radni.

Chc  powiedzie , e jestem zaszczycony, e mog  wyst pi  przed takim znakomitymę ć ż ż ę ą ć  

gremium.  Chc  równie  poinformowa ,  e  w  zasadzie  mamy  dwie  podstawoweę ż ć ż  

inwestycje. Jedna, która si  realizuje, to jest Narodowe Centrum eglarstwa. Uroczysteę Ż  

otwarcie 01 czerwca 2006 roku. Jest to inwestycja                ze rodków w asnych iś ł  

oczywi cie ze rodków  ś ś ze  Unii Europejskiej. Inwestycja b dzie oddana w terminie. Ię  

drug  inwestycj , któr  chcemy zrobi , to ju  nie jest inwestycja tylko modernizacjaą ą ą ć ż  

stadionu lekkoatletycznego. Nie kryj , e w tej chwili jest jeden na terenie Gda skaę ż ń  

stadion z tartanow  bie ni . Nie jest ta bie nia ą ż ą ż             w najlepszym stanie bo firma, 

która j  robi a ju  nie istnieje dlatego jest niezb dna modernizacja. Ma o tego jestą ł ż ę ł  

modernizacja niezb dna umo liwiaj ca rozgrywanie zawodów na poziomie ę ż ą wiatowym,ś  

mistrzowstwa wiata, mistrzoś wstwa Europy, czy mistrzowstwa seniorów, to jest rzecz 

otwarta, natomiast na pewno wszystkie m odzie owe, juniorskieł ż  zawody mog yby sił ę 

odby , e jest zapotrzebowanie            na lekkoatletykć ż ę wiatowym, mistrzostwa wiata,ś ś  

mistrzostwa  to chyba nie potrzeba nikogo przekonywa  bo na zawodach BALTU by o 5ć ł  

tys. na naszym stadionie, na otwarcie tego stadionu. Podstawowe sprawy        to jest 

zadaszenie i oczywi cie rozbudowa torów. Dzisiaj wielki stadion to jest ś             8-torowa 

bie niaż  a na prostej 10-torowa. To gwarantuje przyznanie nam zawodów. Po rozmowie 

z cz onkiem MKOL-u pani  Iren  Szewi sk , która zapewnia, ł ą ą ń ą              e te zawody, ż co 

ma Bydgoszcz to b dzie mia  Gda skę ł ń  ale nie ma gdzie robi  tych zawodów bo Sopotć  

nie ma zaplecza,  natomiast w Oliwie na naszej uczelni jest tylko 6-torowa bie nia,ż  

dlatego niezb dna jest ta modernizacja. Mamy ju  zapewnione rodki z ministerstwaę ż ś  
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sportu, e dostaniemy takie rodki na modernizacj . ż ś ę Jednocze nie ś te  ż mo emy liczyż ć 

na rodki z Unii Europejskiejś  przez Urz d Marsza kowski i je eli zajdzie potrzeba naą ł ż  

pewno miasto by mie  jeden obiekt reprezentacyjny jeć żeli chodzi o lekkoatletyk , naę  

pewno te  nam pomo e. ż ż                  W przysz ym roku ju  zaczynamy t  modernizacj .ł ż ą ę  

Chc  równie  tutaj zapewni ,        to nie s  puste s owa, e je eli zajdzie potrzebaę ż ć ą ł ż ż  

organizowania  jakichkolwiek  zawodów,  je eli  ż się „Lechia”  zwróci,  je eli  chodzi  oż  

memoria  ylewiczał Ż , bo od kilku lat jest u nas rozgrywany, zawsze po cenach bardzo 

promocyjnych a je eli chodzi  ż       o m odzie , je eli s  ł ż ż ą organizowane przez nasze 

uczelnie czwartki  lekkoatletyczne, mog  by  przez  ą ć „Lechi ”  rody lekkoatletyczne ię ś  

adnej ceny nie bierzemy                za wynajem  ż i  nie b dziemy brali. Tak eę ż  

gwarantuj , e je eli  zajdzie taka potrzeba to  ę ż ż na pewno dogadamy si  po cenachę  

bardzo  promocyjnych,  bardziej  jak  od  kogoś innego  dlatego  eż  też jestem 

zwolennikiem, e lekkoatletyka musi by  i musi by  jeden stadion reprezentacyjny.ż ć ć  Z 

innych inwestycji na dzisiaj mamy jeszcze rozszerzenie i budow  hali do judo i to s  wę ą  

zasadzie  wszystkie  te  inwestycje  plus  bie ce  remonty.  Je eli  mo na  mi  siżą ż ż ę 

wypowiedzie  to popieram rozbudow  stadionu „Lechii”  bo jak ka dy  ć ę ż chyba  z nas 

zaczyna  od lekkoatletykił  a w wielu wypadkach ko czy na  pi ce no nej, ale jeszcze razń ł ż  

chc  zapewni  tu znakomitego medalist  Kazia Zimnegoę ć ę , przyjaciela i prezesa sekcji, 

e jeste my otwarci na ka d  pomoc ze strony naszej uczelni dla potrzeb „Lechii” tymż ś ż ą  

bardziej,  e  te  by em kiedy  trenerem  ż ż ł ś „Lechii”  i  podziwia em te  lekkoatletów ił ż  

pi karzy. ł Dzi kuje bardzo.ę

HENRYK KLOCEK – Prezes Pomorskiego Zwi zku Pi ki No neją ł ż

Dzie  dobry Pa stwu. Dzi kuj  serdecznie za zaproszenie.ń ń ę ę

Panie Przewodnicz cy, panie i panowie radni, panie Prezydencie.ą

Chcia bym na wst pie przekaza  gor ce s owa podzi kowania panu Prezydentowił ę ć ą ł ę        i 

Wam wszystkim Pa stwu od pana prof.Micha a Listkiewicza i pana Adama Olkowiczań ł  

za przygotowana dokumentacj  wzorow , szczegó ow , dok adn  ę ą ł ą ł ą              i wykonaną 

w  terminie  je eli  chodzi  o  budow  stadionu  EURO  2012ż ę .  Chcia bym  równieł ż 

powiedzie  Pa stwu, podzieli  si  t  informacj , na pewno Pa stwo znacieć ń ć ę ą ą ń ,  e takż  
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dok adna i  szczegó owa dokumentacja jak na stadion, jak i  wszystkie inne obiekty,ł ł  

które są wymagane przy organizacji tak presti owych zawodów, zosta a wykonanaż ł  

wspaniale,  czytelnie,  wyra nie,  co  pozwoli o  Gda skowi  i  mnie  jako  prezesowiź ł ń  

Pomorskiego  Zwi zku  Pi ki  No nej  czu  ą ł ż ć się w  komfortowej  sytuacji  kiedy 

wyprzedzali my w pierwszej fazie Szczecin i Bydgoszcz. ś Przy drugiej fazie, która by ał  

ju  bardziej szczegó owa, pozwolili my sobie jako miasto Gda sk wyprzedzi  takież ł ś ń ć  

aglomeracje jak Kraków i Pozna . ń Ja my l , e ten wk ad, ta szansa, która si  zbli aś ę ż ł ę ż  

przy organizacji mistrzowstw Europy w 2012 roku, nie mo e omin  miasta Gda ska iż ąć ń  

nie wierz  w to, e tak by ę ż si  ę mog o sta .ł ć  Natomiast prosz  Pa stwa, poniewa  jestemę ń ż  

w tym zespole równie  u pana Olkowicza, chcia em Pa stwa poinformowa , e no nież ł ń ć ż  

jest to pewnikiem ale jest to wielkim prawdopodobie stwem, e Komitet Wykonawczy,ń ż  

który pozostawi  trzy ł o rodkiś  : Ukrain  i Polsk , Chorwacj  ę ę ę        i W gry, i W ochy, toę ł  

zapewniam Pa stwań  i podejrzewam, e za rok, za 13 miesi cy o tej porzeż ę  pozostanie, 

je eli nic si  nie zmieniż ę , je eli nie zmieni si  tempo, je eli nie zmieni  si  obietnice,ż ę ż ą ę  

gwarancje, dyskusje w parlamencie, to pozostanie na boju Chorwacja i W gry, Ukrainaę  

i Polska. Dlaczego tak mówi ? Dlatego, e Komitet Wykonawczy ę ż UEFA, W ochy, gdzieł  

tam praktycznie wszystko jest, pozostawi  sobie na wszelki wypadek gdyby ł tu co  nieś  

wysz oł , eby w ostatż ecznej chwili mo na by o nam powierzy  t  organizacj .ż ł ć ą ę

Szanowni Pa stwo, jeszcze  ń jest  jedna bardzo sprawa. UEFA bardzo stawia wielki 

nacisk na rozbudow  i modernizacj  stadionów pi karskich kameralnych, które wię ę ł ążą 

widza z boiskiem, z zawodnikami, którzy są na boisku. Ja chc  Pa stwa poinformowa ,ę ń ć  

e  na  16  klubów  I-ligowych  w  Polsce,  tylko  w  Górniku  Zabrze  jest  bie niaż ż  

lekkoatletyczna,  na  której  odbywają się zawody  szkolne,  natomiast  pozosta e  15ł  

klubów takiej bie ni nie majż ą lub ewentualnie maj , to przy najbli szej modernizacjią ż  

modernizuj  w chwili b d  te bie nie likwidowaneą ę ą ż ,  natomiast je li chodzi o kluby II-ś

ligowe to jest 6 stadionów gdzie s  bie nie z tym, e na 2 stadionach odbywaj  sią ż ż ą ę 

tylko  zawody  lekkoatletyczne ale  tylko  o  wymiarze  regionalnym.  Jako  prezes 

Pomorskiego Zwi zku Pi ki No neją ł ż  uwa am, tak jak pan ubrys powiedzia , e nież Ż ł ż  

mo na zapomina  o  ka dej  dyscyplinie sportu,  nie  wolno,  ż ć ż       i  tak równie  oż  

lekkoatletyce.  Tradycja,  zas u eni  dzia acze  Klubu  Sportowego  ‘Lechii”  ale  przył ż ł  

znanych mi planach jakie s  rozbudowa stadionu lekkoatletycznego, stadionu, który jestą  

w Sopocie my l , e to jest wystarczaj ce eby tam m odzie  mog a trenowa .  ś ę ż ą ż ł ż ł ć Ja 

chc  jeszcze powiedzie , pan Przewodnicz cy ubrys powiedzia , e pi ka czy sport, jaę ć ą Ż ł ż ł  
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uwa am w ten sposób, e je eli pi ka gda ska ujrza a zielone wiate ko dla poprawyż ż ż ł ń ł ś ł  

infrastruktury  boiskowej  itd. to  jest  coraz  wi cej  zawodników.  Ja  chc  Pa stwaę ę ń  

poinformowa , e w samym tylko Gda sku jest prawie 5 tys. ć ż ń m odych zawodników wł  

wieku od 9 do 18 lat. By  pewien okres 2ł  lata,      3 lata wstecz, e ci zawodnicy,ż  

rodzice, którzy s  pierwszymi sponsorami, wycofywali tych zawodników tylko dlatego,ą  

e nie by o gdzie trenoważ ł ć bo w piachu i b ocie nie chcieli eby ci trenowali. Dzi kujł ż ę ę 

za uwag .ę

KAZIMIERZ ZIMNY – OLIMPIJCZYK – lekkoatletyka

Panie Prezydencie, Wysoka Rado, panie Przewodnicz cy.ą

Reprezentuj  Lekkoatletyczny  Klub  Sportowy  ę „Lechia”.  Obchodzimy  w  tym  roku 

60-lecie  tego  Klubu,  ja  osobi cieś  50-lecie,  tyle  czasu  ju  up yn o  i  tyle  czasuż ł ęł  

po wi ci em pracy w Klubie. Mo na powiedzie  Klub Lekkoatletyczny osi gn  doś ę ł ż ć ą ął ść 

du e sukcesy,  ja  osobi cie  br zowy medal,  2  razyż ś ą  wicemistrzowstwa Europy,  inni 

koledzy i kole anki równie  byli w reprezentacji polskiej i te  reprezentowali nasz krajż ż ż  

na olimpiadzie.  W tej chwili s  ró ne s uchy, zreszt  i propozycje eby my si             zą ż ł ą ż ś ę  

Gda ska wynie li,  eby my si  dogadali z AWF-em Oliwa.  ń ś ż ś ę Dzi kujemy bardzo zaę  

pozytywne za atwienie sprawy przez pana rektora, ale uwa am, e to jest likwidacjał ż ż  

nast pnej sekcji, nastę ępnego klubu. Ju  tak mieli my, kiedy  GKS Gda sk te  byż ś ś ń ż ł 

bardzo siln  sekcją ą lekkoatletyki,  przenie li  do  „Lechii”  i  zosta o  tylko  w „Lechii”,ś ł  

likwidacja tej sekcji a teraz nast pna likwidacja b dzie tego klubu wieloletniego. ę ę         Z 

mojej  inicjatywy na  1000-lecie  Gda ska  zaproponowa em  modernizacj  stadionuń ł ę  

„Lechii”.  Inicjatywa przyj a  si  pozytywnie,  od  miasta  e my  otrzymalięł ę ż ś  nast pnyę  

projekt i na kosztorys. Pan prof.Zab ocki ten kosztorył s zrobił i wst pny projekt, i się ę 

okazuje, e na tym obiekcie mie ci si  8-torowa bie nia i mie ci si  boiskoż ś ę ż ś ę  szerokie 

czyli 72 m od kraw nika do kraw nika, oczywi cie musimy wej  na wira ach ęż ęż ś ść ż         w 

2 rz dyę  siedze  ale to nie jest problem, poniewa  tam i tak nikt nie siedzi a poza tym iń ż  

tak by musia a by  przebudował ć  ca ego amfiteatru. Oczywi cie to jest stadion miejski, wł ś  

tej chwili miejski stadion. Na tym miejskim stadionie nic wi cej si  nie mie ci jak tylkoę ę ś  

g ówne boisko i boisko tzw. rozgrzewkowe. Tu nie ma mowy ł               o dodatkowych 

boiskach bo  nie  ma  miejsca,  natomiast  po o enie  i  miejsce  jest  idealneł ż .  Po  tej 

inicjatywie 10 lat up yn o i  ponownie do pana Prezydenta zaproponowali my ebył ęł ś ż  

wznowi  modernizacje stadionu.  ć ci gn em na nasz teren pana architektaŚ ą ął  Obia ,łę  
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który jest specjalist , mo na powiedzie  najlepszym             na wiecie Polakiem, któryą ż ć ś  

budowa  stadion olimpijskił , teraz Wembley buduje            w Londynie. Ogl da  teną ł  

stadion, zobaczy  i mówi: pi kne miejsce, adne miejsce ł ę ł         i tu równie  mie ci siż ś ę 

stadion. By o spotkanie w Urz dzie Miejskim, swoje racje pan ł ę inż.Obia o przedstawi  ił ł  

znowu znalaz o si  ł ę wi ksze lobby pi karskie, ę ł                         po co lekkoatleci, trzeba 

ich wyrzucić. Ja dos ownie walcz  ju  50 lat z pi karzami, ł ę ż ł    od kiedy tylko postawi emł  

nog  na muraw  to ju  kto  przychodzi , ju  mnie wę ę ż ś ł ż yrzuca .ł  Ca y czas 50 lat nasł  

wyrzucają,  s  stadiony  olimpijskie  gdzie  równie  rozgrywają ż ą si  ę mistrzowstwa 

olimpijskie w pi ce no nej i na tych boiskach teł ż ż mo na rozegra  ró ne imprezyż ć ż , od 

kraw nika  do  kraw nika  jest  72  męż ęż  czyli  pole  gry  69  m  jest  wystarczaj ce.  ą Ja 

chcia bym jeszcze raz podzi kował ę ć panu rektorowi                za przychylność ale nadal 

by my si  upierali przy tym i prosz  pana Prezydenta         o przychylno . Kosztyś ę ę ść  

niedu e ż to są bo stadion, sama bie nia to jest rz du 4,5 do 5 mln z . ż ę ł To nie jest du oż  

na taki du y koszt ca ego stadionu a w tej chwili wiadomo, ż ł      e stadiony  si  buduje,ż ę  

e  2/3  trybunż  jest  przykrytych.  Tu  jest  idealne  miejsce.  Chcia em jeszcze co  doł  

parkingu bo zawsze są jakie  sprzeczno ci, e przyś ś ż  du ych obiektach ju  w tej chwiliż ż  

nie ma parkingów, parkuje si  na obrze ach i tak jest wybudowany, zmodernizowanyę ż  

stadion w Londynie. Jeszcze raz bym prosi  radnych o przychylne rozpatrzenieł  naszej 

pro by i nie likwidowanie naszej sekcji bo to naprawd  szkoda. ś ę Dzi kuj  bardzo.ę ę

MACIEJ  KOWALCZUK  –  Dyrektor  Departamentu  Sportu  w  Urz dzieę  

Marsza kowskimł

Dzie  dobry Pa stwu. Mi o mi, e zaprosili cie mnie na posiedzenie sesjiń ń ł ż ś . Chcia emł  

powiedzie  jedno : „Lechii”,  lekkoatletom nale y stworzy  jak najlepsze warunkić ż ć . Ten 

Klub nie ma takich warunków od wielu, wielu lat. Ciesz  si , e ju  min y lata ę ę ż ż ęł gdzie 

memoria  ylewiczał Ż , a by o to 12 lat temu,  by  rozgrywany, musia  by  rozgrywanył ł ł ć  

w Grudzi dzuą , bo Sopot by  w remoncie a innego stadionu lekkoatletycznego ł           do 

przeprowadzenia tych zawodów nie by o. Obecnie sekł cja ta boryka si  ę rzeczywi cie ś z 

wielkimi problemami, po prostu jeszcze 4 lata temu zdobywa a ł            w sporcie dzieci i 

m odzie y oko o 70 punktów, w tej chwili jest na poziomie punktów 15. Czy b dzieł ż ł ę  

znakomitym rozwi zaniem po o enie tartanu za 4,5 mln z  ą ł ż ł na tym stadionie i zrobienie 

z  tego  stadionu  reprezentacyjnego,  czy  mo e  wykorzystanież  raczej  jako 

reprezentacyjnego  stadionu  w a nie  stadionu  AWF-u  i  b d cego  zaraz  ł ś ę ą    po 
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modernizacji stadionu SKL-a, na który w tamtym roku wydano z centralnej kasy     4 

mln z , po o ono now  nawierł ł ż ą zchnię i mamy w tej chwili w Trójmie cie 2 bardzo dobreś  

stadiony,  w  tym  1  oczywi cie  je eli  chcemy  zorganizowa  mistrzoś ż ć wstwa  Polski 

seniorów musi by  zmodernizowany do 8 torów na ca o ci. W tym powsta   tak e ć ł ś ł ż        i 

zostanie oddany do u ytku  ż nast pnyę  stadion typowo lekkoatletyczny, którego koszt 

wynosi ponad 9 mln z . ł To jest stadion 650-lecia w S upsku. S upsk dzi ki temu          wł ł ę  

przysz ym roku b dzie organizatoremł ę  mistrzowstw Polski w lekkoatletyce.             Ja 

uwa am, e  powinni cie  Pa stwo stworzy  warunki  do rozwoju tej  dyscypliny ależ ż ś ń ć  

niekoniecznie przez  budow  tego stadionu, na którym sportem w a ciwym jest pi kaę ł ś ł  

no na.  Pi ka  no naż ł ż  zaczyna si  w Gda sku rozwijaę ń ć.  Mamy mistrzowstwo Polski 

juniorów w ostatnim czasie, mamy dru yn  w II lidze i w tej chwiliż ę  tendencja jednak jest 

taka,  e  powstaj  stadiony bez bie niż ą ż .  Ju  na ca ym wiecie nie ma w zasadzież ł ś  

stadionów, na których rozgrywane s  widowiska pi karskie, które maj  bieą ł ą ni . Ostatniż ę  

wielki  stadion  olimpijski w  Monachium zosta  zast piony  przez  stadion  pi karski  ił ą ł  

mistrzowstwa wiata b d  si  ju  odbywa y na stadionie typowo pi karskim.  ś ę ą ę ż ł ł Je eliż  

my limy o mistrzowstwach Europy 2012, powinni my tak e my le  ś ś ż ś ć                   o 

zapleczach treningowych dla  tych dru yn, które b d  w tych mistrzowstwach bra yż ę ą ł  

udzia .  ł To w a nie we wniosku, które sk ada o miasto Gda sk, zosta y podane jakoł ś ł ł ń ł  

zaplecza boisko „Lechii”, boisko AWF-u, boisko ze sztuczn  traw  i boiskoą ą  Gdy skiegoń  

O rodka Sportu i Rekreacji, na którym gra obecnie ARKA. Gdyni  nie by o sta  naś ę ł ć  

po oł żenie tartanu i korzysta, maj c siln  dosy  sekcją ą ć ę by ego „Ba tyku”      a obecnieł ł  

Lekkoatletycznego  Klubu  Sportowego  Gdynia,  korzysta  ta  sekcja  ze  stadionu  w 

Sopocie.  W Gdyni natomiast jest ca kowicie stadion pi karski. Ja chcia em Pa stwuł ł ł ń  

przedstawi  tylko pewne fakty, z którymić  mamy i tendencje, które obecnie s  w sporcie,ą  

natomiast od Was b dzie zale a o jak to przyjmiecie w Planie Wieloletnimę ż ł . Wed ugł  

mnie najwa niejsze jest to, eby lekkoatleci gda scy mieli w a ciwe warunki a s dz ,ż ż ń ł ś ą ę  

e stadion dla ich potrzeb treningowych przy ulicy Grunwaldzkiejż  polepszy im warunki o 

wiele, wiele, bo na razie na „Lechii” od 15 lat nie by o ł adnych, ż wi kszychę  zawodów bo 

nie mo na by o przeprowadzi  ze wzgl du na to, e na u lu ju  dawno nikt nie chceż ł ć ę ż ż ż ż  

biega . To wszystko.ć

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Bardzo dzi kujemy wszystkim go ciom za wyst pienia ę ś ą i prosz  Pa stwa przechodzimyę ń  

teraz do dyskusji.
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radny RYSZARD OLSZEWSKI

By em ł troszeczk  przygotowany, eby ę ż realizowa  dzisiejszy projektć  1637                   w 

kolejno ci numerycznej ale spróbuj  dopasowa  si  do tego klimatu sportowegoś ę ć ę        i 

równie  odnios  si  do tych  punktów w pierwszej kolejno ci ale nie sposobem jestż ę ę ś  

pomin  wypowiedzi Aleksandra ubrysa. Olku, prosisz Prezydenta eby rozwa yąć Ż ż ż ł 

alternatywę gdy nie zostanie wylosowana wspó organizacja mistrzowstw 2012.  ł Jest 

alternatywa, ten sam stadion Letnica, gdy  ycie i sport nie ko czy si  na roku 2012ż ż ń ę , 

równie  jest 2016, 2020 itd. Dlaczego o tym mówi ? Gdy  jest to jakby niezb dnyż ę ż ę  

element na dzie  dzisiejszy, najnowocze niejszyń ś  by  mo e i w Polsce. Popatrzmy nać ż  

Warszaw ,  ona te  wszystko  ę ż robi,  modernizuje,  gdy  organizacje  sportowe FIFA,ż  

UEFA z roku na rok stawiaj  coraz wi ksze warunki organizacji zawodów sportowych,ą ę  

w tym pi karskich.ł  Za moment dojdzie do tego, e ż w Polsce mo emy        w ogóle nież  

spe nia  tych wymogów. I co dalej b dziemy robi ? Mamy przed sob  du  mo liwoł ć ę ć ą żą ż ść. 

Przechodz c do szczegó ów teraz – panie Prezydencie                    w propozycji WPIą ł  

zabrak o jednak wskazania na  rodkił ś  rewitalizacji  najbli szego otoczenia stadionu,ż  

mówimy o Dolnym Wrzeszczu, Koloni Uroda, dolnej cz ci Brze na, portu, szczególnieęś ź  

Letnicy, Twardej i Zielonego Trójk ta.  ą Dobrze by by o, eby powa nie to rozwa y .ł ż ż ż ć  

Je eli  to  nie  dzisiaj  w formie  ż jakiej  autopoprawki  czy innych oko o tego projektuś ł  

dokumentów w formie uchwa y ł czy zarz dze  ą ń Prezydenta. Je eli pan Prezydent Szpakż  

mówi, e na dniach jest realizacja, modernizacja pasa drogowego ż Marynarki  od Reja 

do  Wyzwolenia  cznie  z  torowiskiem,  czy  w  tym  momencie  ju  uwzgl dnionołą ż ę  

przystanek tramwajowy na wysoko ciś  „Mostostalu”          i Uczniowska, Marynarki, na 

wysoko ci Letniewa, a zarazem ś przy drodze zatoczek do autobusów, które na pewno 

b d  uzupe nia  komunikację ą ł ć ę transportow  uczestników danych imprez sportowych lubą  

innych, gdy  ju  na wiecie nie ma takiej tendencji, e kto  wje d a prostż ż ś ż ś ż ż o na stadion 

samochodem czy autokarem. Komunikacja miejska wsz dzie musi te warunki spe niaę ł ć. 

I  tak  powolutku przechodz  ju  do  niektórych  punktów bo  zapewne ch tnych doę ż ę  

zabrania g osu jest du oł ż             a eby my sobie wzajemnie czasu nie zabierali.ż ś  

Widz , e budowa mostu do Sobieszewa jest utrzymana, cie ki rowerowe, jest toę ż ś ż  

chwalebne, zbyt pó no id         w kierunku Brze na ale jest to niezb dne. Proszź ą ź ę ę 

równie  skorygowa  lub mnie wyprowadzi  z bż ć ć ł duę  bo jest zapis : przed u enia molał ż  

na  Zaspie.  Czy  na  dzie  dzisiejszy  projekty  molo,  budowa,  by y  w  dzielnicyń ł  
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administracyjnej  Brze naź ,  czy  powsta a  zmiana  obszaru  administracyjnego  miastał  

Gda ska, nie wiem. Je eli si  rozwijamy w kierunku pasa nadmorskiego i pewnegoń ż ę  

zaplecza, mo e ż być to jakby na Zaspie, w kierunku Jelitkowa, nie ma sprawy. Dopóki 

jest ten fragment formalnie, utrzymujmy formalny zapis. Z mojego punktu widzenia jest 

to b d.łą

Przebudowa, w a ciwie dzia ania przeciwpowodzioweł ś ł  –  uwzgl dniamy tu nowy portę  

Letnica,  prosz  uwzgl dni  panie  Prezydencie równie  te  niskie  obszary  Dolnegoę ę ć ż  

Wrzeszcza,  Kolonia  Uroda,  bo  tam  s  prowizoryczne,  faktycznie  s  odwodnieniaą ą , 

zbiorniki retencyjne ale eby nie tylko koncentrowa  si  na odcinku Letnica i Nowy Portż ć ę  

ale spojrze  szerzej. ć Dobrze, e pozostaje Przegalina, budowa drogi dojazdowejż . Du oż  

powiedziano pod k tem budowy czy przebudowy, modernizacji  boiskaą  czy stadionu 

„Lecha”.  Jestem za tym co przedstawia  nasz olimpijczyk Kazimierz Zimny i  osoby,ł  

które go wspiera y.  ł Mo e by by o na tym etapie tyleż ł  panie Przewodnicz cyą .  Je eliż  

zajdzie taka potrzeba, w czam siłą ę pó niej.ź

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja z pewnym niepokojem patrz  na ten dokument, dlaczego? ę Dlatego,                      eż  

przynios am poprzednie projekty  WPI  i  okazuje si ,  e  co  roku  ł ę ż praktycznie jakby 

piszemy go od nowa a wi c nie ma pewnej kontynuacji, to jest po pierwsze. ę              Po 

drugie – dwa s  priorytety, no to tutaj z tego wynikaą , eż  drogi i sport. Na pewno s  toą  

chwalebne zadania ale tak jak powiedzia  pan radny Nikiel nie jest to zrównowa enieł ż  

proporcjonalne i to zawsze si  w pewnej perspektywie czasowej m ci.ę ś  Kolejno mo eż  

omówi  poszczególne ę w a nie ł ś te zagadnienia, jakie mia abym uwagi. Je eli mówimy oł ż  

systemie drogowym, to dobrze by by o gdyby pojawi a si  mapa Gda skał ł ę ń , plan miasta i 

by my  zobaczyli  jak  tak  naprawd  s  planowane  inwestycje.  Wszyscy,  którzyś ę ą  

poruszamy si  samochodami widzimy jak nasze miasto z roku na rok ę coraz bardziej się 

korkuje  i  s  newralgiczne trasy wyjazdowe, przelotowe przez miasto,  które  budzą ą 

niepokój gda szczń an. Gda szczanie rzeczywi cie maj  du e problemy komunikacyjne.ń ś ą ż  

Jedn  z takich tras jest ą trasa S owackiegoł . Prosz  Pa stwa, jak patrzymy na WPI wę ń  

poprzednich planach by a ta  trasa.  Dzisiaj  praktycznie od  Ronda de la  Salleł ,  ten 

odcinek dolny S owackiego jest wł ła ciwie wyci tyś ę . Pyta am si  na Komisji Planowaniał ę  

Przestrzennego i faktycznie jak Pa stwo popatrz  nie ma w ogóle pieni dzy na tenń ą ę  
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odcinek. Jest tylko mowa         o przebudowie skrzy owania S owackiego, Ko ciuszki,ż ł ś  

Grunwaldzka ale to wynika zupe nie z czego  innego, z budowy kolejnego ł ś wielkiego 

hipermarketu,  który  nazywa  się Galeria  Ba tyckał .  Logiczne jest,  e  nowy inwestorż  

chc c budowa  t  inwestycj , musi przebudowa  system drogowy, czyli ja bym nieą ć ą ę ć  

czy a przebudowy tego skrzy owania z tras  S owackiego a raczej z t  inwestycjłą ł ż ą ł ą ą 

handlow . ą I tak to traktuję, i te 15 mln, które ECC z Hamburga wydaje na t  inwestycj ,ą ę  

to praktycznie jest to jakby integralna cz  budowy tej galerii. Szkoda, e nie ma panaęść ż  

Lisickiego  bo  spierali my  si  na  komisji.  ś ę Nie  wyobra am  sobie,  e  jako  prezesż ż  

Spó dzielni Mieszkaniowej buduje osiedle bez dróg, prawda? Czyli ka da inwestycjał ż  

musi wi za  ą ć się z budow  pewnej drogi. Tu jest mój ogromny niepokój, e trasa naą ż  

lotnisko w tym newralgicznym punkcie dalej nie b dzie modernizowana i powiedzia  panę ł  

Rudzi ski, szkoda e te  go tutaj nie widz , e nie ma adnych projektów, to bardzoń ż ż ę ż ż  

bym prosi a, eby przyszed   ł ż ł ponieważ ja zadzwoni am do pana Grudy i okazuje si ,ł ę  

bo sama widzia am w zesz ej kadencji plany przebudowył ł  S owackiego, o której panł  

Rudzi ski nie wie, a wi c by y plany, by y konkretne rozwi zania i to gdzie  zawis oń ę ł ł ą ś ł  

w pró niż , tego nie ma. Jak popatrzymy na WPI to jest 15 mln ale powtarzam jest to 

zas ona dymnał  bo to  tylko jest  na  to  skrzy owanie dla  Galerii  Ba tyckiej,  a  wi cż ł ę  

praktycznie gda szczanie od 30 lat nie mog  doczeka  ń ą ć się tej  newralgicznej drogi. 

Kolejna sprawa – mówimy o sporcie.  Sport cz  bardzo silnie z edukacjłą ę ą i bardzo się 

ciesz ,  e  takie  du e s  wydatki.  Tutaj  mówimy o  sporcie  ju  wyczynowym, tymę ż ż ą ż  

profesjonalnym, natomiast eby powsta  sport profesjonalny tż ł e talenty trzeba apa  ł ć    w 

szko ach a tutaj co do bazy sportowej w szko ach to ona jest bardzo mizerna. ł ł        W 

trakcie objazdów po szko ach widzieli mył ś  skandaliczne wr cz warunki sportowe, sala wę  

piwnicy, to jest Stok osy 1 od Kartuskiej szko a w piwnicy odbywaj  si  lekcje w-f,  ł ł ą ę w 

drugiej  szkole w Otominie w baraku gospodarczym czyli  takim  te  pseudoobiekcież  

sportowym i takich obrazków w Gda sku mamy wi cej a wi c jest to kompromituj ce ń ę ę ą i z 

racji tego, e o wiata  ż ś tutaj jest rzeczywi cie bardzo nisko uj taś ę       w inwestycjach 

uwa amy, e przy zrównowa onym rozwoju konieczne jest zwrócenie uwagi na obiektyż ż ż  

sportowe. Pan Prezydent Szpak oczywi cie s usznie tu zauwa y , e powinny by  saleś ł ż ł ż ć  

i boiska, i baseny ale warto eby ż uwzgl dnię ć to finansowo          bo sam zapis w a ciwieł ś  

nic nam nie mówi. Jeden projekt standardowy obni y by bardzo koszty i rozwi za byż ł ą ł  

rzeczywi cie ś te problemy, które istniej  od wielu lat. Otwieramy obiekty bardzo drogie,ą  

ostatnio  otwarto  sal  gimnastyczn  w  Brze nie,  która  kosztowa a  6  mlnę ą ź ł . S  toą  
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olbrzymie pieni dze i jest pytanie czy tak drogo mamy budowa , czy nie wartoą ć  budować 

jakich  standardowych sal gimnastycznych tudzie  basenów, które by obni y y kosztyś ż ż ł  

a spowodowa yby, e wi cej placówek takie obiekty by otrzyma y. ł ż ę ł Kolejna sprawa, o 

której chcia am powiedzie  – ostatnia hala sportowa. Ja bym chcia a si  zapyta  czył ć ł ę ć  

mamy gwarancj  tych pieni dzy, czy nie ę ę      bo prosz  Pa stwa ę ń jak popatrzymy na WPI 

to gro rodków wydamy na hal  sportow  na pograniczu Gda ska i Sopotu.ś ę ą ń  To są 

olbrzymie nak ady finansowe i jest pytanie czy jest gwarancja ł zasilania zewn trznegoę  

bo tak naprawd  my tej inwestycji sami nie utrzymamy i to doprowadzi do dysproporcjię  

w wydatkach inwestycyjnych w innych dziedzinach.  Ostatnia rzecz, o której chcia amł  

powiedzie  w tym wyst pieniu, bo mam nadziej , e jeszcze zabior  g os w dyskusji,ć ą ę ż ę ł  

jest sprawa zrównowa onego rozwoju miasta. Prosz  Pa stwa borykamy si , jeż ę ń ę eż li 

chodzi o inwestycje o wiatowe, ja na spotkaniu gdzie mówili my o koncepcji budowyś ś  

1000  mieszka ,  zapyta am si  ń ł ę     o  lokalizację tych  inwestycji  mieszkaniowych, 

dlaczego?  Dlatego,  e  dobrze  by  by o  gdyby  te  nowe  inwestycje  mieszkaż ł ń 

komunalnych powsta y w dzielnicach gdzie jest dobra infrastruktura, tak e edukacyjna,ł ż  

bo  je eli  znowu,  a  tak  us ysza amż ł ł ,  e  cz  tych  terenów  przygotowanych podż ęść  

inwestycje mieszkaniowe b d  na terenach nieuzbrojonychę ą  i prosz  Pa stwa kolejnyę ń  

paradoks, a  wi c ta  dysproporcja rozwoju miasta si  pog bi.  Nie  wolno budowaę ę łę ć 

mieszka  komunalnych na terenach nieuzbrojonych, gdzie nie mamy infrastruktury, boń  

to szalenie podro y koszty, dlatego jaż  bym uwa a aż ł , e wydzia y Urz du powinny silnież ł ę  

ze sob  wspó pracowa , eby takich sytuacji nie by o.ą ł ć ż ł  Te 1000 mieszka  powinnoń  

powsta  w dzielnicach uzbrojonych. ć Dzi kuj .ę ę

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka ą Rado.

Tylko  do  kilku  rzeczy  chc  si  odnie  dlatego,  e  przyznam szczerze  w  moimę ę ść ż  

przekonaniu jestem w istotnym stopniu innego zdania ni  radny Lisicki,ż  aczkolwiek     po 

cz ci  si  z  nim zgadzam,  e  nie  ma tutaj  wykre leęś ę ż ś ń wielu.   Czego by my takś  

naprawd  w tym planie  nie  uj li  to  mo na  uzasadni ,  e  to  si  przyda,  e  jestę ę ż ć ż ę ż  

potrzebne  i  jest  to  uzasadnione.  Jest  tylko  jeden  zasadniczym  problem  proszę 

Pa stwa,  kto  tak  naprawd  uk ada  ten  plan  i  dlaczego?  Co  jest  ród em  tego,ń ę ł ź ł  

e pewne inwestycje ż się w nim znajduj ? Czy tym ród em s  rzeczywiste potrzebyą ź ł ą  

gda szczan,  czy tym ród em jest  stopie  prawdopodobie stwa uzyskania dotacjiń ź ł ń ń  
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z funduszy europejskich? I tu muszę powiedzieć, e w planie znajduj  si  rzeczy, któreż ą ę  

w moim przekonaniu s  trzeciej kategorii pilno ci i czwartej kategoriią ś  pilno ci, rzeczyś  

drogie ale rzeczy, które mamy szans  uzyska  bo rodki z Unii  Europejskiej, bo zę ć ś  

ró nych powodów ż np. mieszka  tam nazwijmy to wysoki urz dnik miejski, czy mieszkał ę  

w okolicach i pilnowa  tegoł  eby na ulic , która tam jest by  projekt zrobiony      i zostaż ę ł ł 

zrobiony, albo z innych powodów on zosta  zrobiony ale jest i ten projekt w tej chwilił  

mo emy przed o yż ł ż ć i uzyska  rodki a inny projekt nie. Ja pomijam ć ś t  ą kwestię bo tu 

jest  du a  przypadkowo  tak e,  e  te  projekty  s  a  one wcale nie  s  pierwszejż ść ż ż ą ą  

kategorii  potrzeby.  Problem jest  tylko  inny  czy  rzeczywi cie  nie  warto  jednak  siś ę 

zastanowi ,  czy nie  wartoć  da  pierwsze stwa  ć ń przynajmniej niektórym inwestycjom, 

które w istotny sposób nawet potwierdzane s  tu  ą i  przez Prezydenta Szpaka, i przez 

urz dników, którzy nam przedstawiaj  WPI s  rzeczywi cie istotne i wa ne. ę ą ą ś ż Natomiast 

kryterium nie jest  to  czy mo emy zrobi  szybko program i  projekt,  ż ć nie jest  to  czy 

mo emy to szybko zbudowa , nie jest to czy jest  ż ć tam  wolny teren, tylko  jest  to czy 

dostaniemy pieni dze z Unii. No wi c tu trzeba wzi  pod uwag  rzeczywi cie, e nieą ę ąć ę ś ż  

mo emy da  si  jakby zakrzycze  tylko  ż ć ę ć i  wy cznie  łą temu jednemu  przewodniemu 

argumentowi a  takich  argumentów  oczywi cie  jest  wi cej.  Ja  pozwolś ę ę sobie 

przypomnie  to co mówi  radny Nikielć ł , je eli by prze ledzi  i porówna  WPI  ż ś ć ć      do 

Strategii Miasta  to  mo na by si  zż ę astanowi  rzeczywi cie co najmniej nad wyra nieć ś ź  

nierównomiernym  rozwojem,  na  które  wskazuje  WPI, nad  nierównomiernym 

roz o eniem rodków. Oczywi cie mo na powiedzie , e s  zasz o ci, e trzeba dróg,ł ż ś ś ż ć ż ą ł ś ż  

e trzeba wszystkiego. ż No w a nie trzeba wszystkiego, nie mo na tylko si  skupi  nał ś ż ę ć  

jednym. Kolejna sprawa jest taka, e te inne rzeczy ż bardzo cz sto ę s  ą du o ż ta szeń  niż 

np. drogi. S  du o ta sze ni  wielkogabarytowe obiekty sportowe. ą ż ń ż         By  mo e, eć ż ż  

zastanowienie si  nad ę pewnymi piorytetami spowodowa oby, ł              e mo emyż ż  

rozwi za  ca kowicie kilka problemów kosztem jednego, któryą ć ł  si  tu na si  preferuje.ę łę  

Je li ju  mówimy o sporcie, mówimy o „Lechii” trzeba oczywi cie o tym powiedzie , jestś ż ś ć  

mi  w a ciwie  ł ś niewygodnie mówi  do pustych aw rz dowych, e  tak powiem, czylić ł ą ż  

Zarz du,  a  wi c Prezydenta i  jego  ą ę Zast pców.ę  Zarz d oczywi cie ju  formalnie wą ś ż  

ustawie nie istnieje, teraz to si  nazywa bodaj e Kolegium Prezydenckie, ale do kogo jaę ż  

w a ciwie ł ś tak mówię. Je eli s  tu urz dnicy, których prac  ci k  naprawd  szanuj  iż ą ę ę ęż ą ę ę  

pochwalam a oni i tak odwo ajł ą się do Prezydenta a czas leci, czyli w a ciwie mog  sił ś ę ę 

nagra  i sam siebie s ucha  ale to mnie naprawd  nie interesć ł ć ę uje. Wi c je li mówimy oę ś  
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„Lechii”, to mówimy przede wszystkim prosz  Pa stwa ę ń o podej ciu gospodarskimś , my 

mówimy  o  pó milionowym  mie cie,  o  stolicy  regionuł ś ,  która  nie  ma stadionu 

wielofunkcyjnego, w którym mo na jak mówi radny ubrys, po czż Ż łą y  w a nieć ł ś  funkcje, 

gdzie sport mo e czy .ż łą ć  Je eli popatrzymy na wielkoż ść gda skiego sportu to pi kań ł  

no na waha si  mi dzy sukcesem wej cia drugiej ligi a sporadycznie od czasu doż ę ę ś  

czasu do pierwszej. Mówi c o lekkoatletyce mówimy o mistrzowstwach Polski, mówimyą  

o mistrzowstwach, wicemistrzowstwach Europy, mówimy o kadrze narodowej, mówimy 

o zupe nie innej tradycji, mówimy        o sporcie masowym, który w pierwszej kolejno cił ś  

jest  zadaniem  jakby gminy,  jest  zadaniem  samorz du.  Ja  absolutnie  nie  jestemą  

przeciwko stadionowi w Letnicy, bro  panie Bo e,  ń ż ja  uwa am podobnie jak radnyż  

Olszewski, e powinien on powsta  niezale nie od mistrzowstw Europy, oczywi cież ć ż ś  

wtedy by by znacznie wi kszy problem z uzyskaniem  ł ę dodatkowych  rodków  ś na ten 

stadion, ale je li ten stadion powstaje to tym bardziej  ś się pytam dlaczego tak bardzo 

chcemy  zniszczy  lekkoatletyk  na  ć ę „Lechii”  i  zrobi  tam  drugi  stadion  sportowy.ć  

Przecie  b dziemy mieli wspania y stadion ż ę ł w a nie ł ś w Letnicy, który mam nadzieję, eż  

powstanie nawet  wtedy,  mo e  pó niej  je liż ź ś  nie  uzyskamy  akcesji  i  organizacji 

mistrzowstw Europy, natomiast powiedzmy sobie szczerze tak e i tu, przecie  to nież ż  

tylko tartan, to nie tylko bie nia, to tak e obiekt, to tak e zaplecze, to tak e trybunyż ż ż ż . 

Jest ró nica mi dzy stadionem AZS-u a stadionem ż ę „Lechii” nawet w docelowym  jego 

uk adzie, chocia by w ilo ci osób, które mog  bra  udzia  w reprezentacyjno ci tegoł ż ś ą ć ł ś  

stadionu. Ja uwa am,          e z czysto gospodarskiego punktu widzeniaż ż  nale a obyż ł  

si  d y  do takiego projektu,  który  po czy te  dwie funkcje a z  punktu widzeniaę ąż ć łą  

sportowego nie ma przeciwwskaza  ku temu. I teraz prosz  Pa stwa czytam ń ę ń tutaj w tej 

tabeli „wykaz        i sposób za atwienia wniosków etc...ł  Wniosek, czytamy o „Lechii” – 

nie  uwzgl dniony  z  uwagi  na  brak  jego  zgodno cię ś  z  za o eniami  programowymił ż  

rozbudowy  stadionu.  Przepraszam,  kto  je  zatwierdza ,  Rada  Miasta  czy  dwóchł  

urz dników ę w mie cie, ś          do których nic nie mam oczywi cieś ? Kto tu tak naprawdę 

jest w adz , Rada Miastał ą  czy kto  kto ma koncepcj  z mniej czy bardziej s usznychś ę ł  

powodów, eby tam nie by o lekkoatletyki. Powiedzmy sobie szczerze, wyprowadzenież ł  

lekkoatletyki z „Lechii” to jest koniec „Lechii” lekkoatletycznej i mo emy sobie mówi  oż ć  

wytrychach,               o substandardach, które b dę ą czy na Grunwaldzkiej, czy w AZS-

ie. To si  jest k tem u kogo  a tu jest gospodarz. ę ą ś Je eli kto  naprawd  ma si  szczyciż ś ę ę ć 

osi gni ciami to jest lekkoatletyka, to jest rucbyą ę  i to jest w a nie tenis a nie pi ka no na,ł ś ł ż  
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ona robi najwięcej szumu, to prawda, czasem zbyt du o nawet i dodatkowe koszty np.ż  

policji   powoduje, ale tu w a nie jest ten problem, e nale y podej  do tego jakł ś ż ż ść  

gospodarz,  je li  mo na  po czy  koncepcje a  mo na wielofunkcyjnegoś ż łą ć ż , to  by obył  

absolutnie  niegospodarno ciś ą i  absurdalne  budowanie  stadionu  tylko  i  wy czniełą  

pi karskiego.ł

Oczywi cie jako cz onek i Przewodnicz cy Komisji Edukacji musz  wyra nie wskazaś ł ą ę ź ć 

tak e  i  na  to,  e  pewnym elementem dodatkowymż ż ,  wiele  lat  stara  komisji,  nań  

szcz cie podzielono zw aszcza po powstaniu nowej dyrekcji,  tutaj  pana dyrektora,ęś ł  

my l , e panów Prezydentów te  nale y pochwali , stworzonoś ę ż ż ż ć  program czy zarys 

programu  remontowego, has owo  –  remontów  i  placówek  o wiatowych,  ale  teł ś ż 

stworzono zarys programu budowy w a nie sal  gimnastycznych, budowy basenów,ł ś  

budowy modernizacji boisk. To jest wszystko pi kne ale prosz  Pa stwaę ę ń  wg kosztów, 

które s  dzisiaj i tego co si  dowiadujemy, mamy szans  zgodnie z tym programemą ę ę  

budowa  jeden obiekt na dwa lata a na dzi  brakujeć ś  nam, jak mówi radny Zubrys, 11 

sal gimnastycznych, wi c my na razie, to s  na sztuki, to nie jest to, e tam gdzie sę ą ż ą 

sale gimnastyczne to tam ich nie brakuje. Ja przypominam, e mamy 5 godzin w-f aż  

jeszcze  niedawno  by y  2  i  wtedy  teł ż nam  brakowa o,  a  wi c  my  zupe nieł ę ł  

zapomnieli my o pewnej dziedzinie, która ś nie to, e ż wymaga uzupe nienia ale wymagał  

podwojenia przynajmniej co do bazy i tu prosz  Pa stwa ten program, który dobrze, eę ń ż  

powstał, ale je li chodzi o rodki rezerwowaneś ś  w nim jest dalece niewystarczaj cy. Jaą  

pozwoli em sobie  by  mo e  z  jakim  b dem tutaj  policzy  ale  nawet  gdyby mył ć ż ś łę ć ś  

zwi kszyli w ę tych trzech punktach hal, basenów i boisk o 500 % rodki, to i tak nak adyś ł  

na  edukacj  by yby  ę ł poni ej  2  %  WPI.  Ja  bym  prosi  pana  Prezydenta  ż ł eż by 

przynajmniej  powo a  taki  zespó ,  który  by by interdyscyplinarny,  który  zaj by  sił ł ł ł ął ę 

w a nie opracowaniem tych projektów, które dotycz  edukacjił ś ą  i móg  wprowadzi  to doł ć  

WPI przy  jakiej  tam kolejnej  poprawce.  Na  dzisiaj  rzeczywi cie  to  co  si  ś ś ę w tym 

znajduje jest do  dalekie od potrzeb. I ostatnia rzecz, ju  tak na marginesie proszść ż ę 

Pa stwa, jest taka rubrykań  dzielnica, wpiszmy w tej pozycji przy Hali Widowiskowo-

Sportowej  Sopot no,  chyba się nie obrazi. 

PAWE  ADAMOWICZ - Prezydent Miasta Gda skaŁ ń

Prosz  Pa stwa, opierajmy si  na faktach i  fakty s  bezlitosne. W ród klasyfikacjię ń ę ą ś  

ogólnokrajowej w zakresie lekkiej  atletyki  „Lechia”  zajmuje 107 pozycj , AZS AWFę  
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Gda sk –  4 pozycj .  Pierwsz  pozycj  zajmuje AZS AWF FIS Warszawa  ń ę ą ę – 2219 

punktów, „Lechia” Gda sk – 80. W zakresie sportu m odzie owego w lekkń ł ż iej atletyce 

„Lechia” zajmuje 167 miejsce a pierwsze miejsce – „Podlasie” Bia ystok. ł

Prosz  Pa stwa liczba godzin grup juniorskich i m odzie owych mi dzy marcem ę ń ł ż ę         a 

listopadem w zakresie lekkiej atletyki  –  84 a w zakresie pi ki no nej – 1542, a wi cł ż ę  

je eli jeste my gospodarzami i gospodarsko my limy, jak tutaj wielu radnych nawo ujeż ś ś ł  

Prezydenta Gda ska eby gospodarsko my la ,  to  ja  ń ż ś ł w a nie bardzo gospodarskoł ś  

my l . Ja si  do tego przygotowuj  i  to studiuj , czyli popyt jest ogromny na pi kś ę ę ę ę ł ę 

no n .  ż ą Tutaj by  mo e nie s uchano, e 5000 m odych ch opców gra w Gda sku wć ż ł ż ł ł ń  

pi k  ł ę no n , wi c je eli mamy tyle pieni dzy ile mamy, to gdzie te pieni dze w zakresież ą ę ż ę ą  

sportu zainwestujemy? No tam gdzie jest najwi kszy popyt, gdzie jest najwi cej ch tneję ę ę  

m odzie y czyli pi ka no na. ł ż ł ż Wybór wydaje si  ca kowicie oczywisty, ale jak kto  woli toę ł ś  

w wiecie dzisiejszym w zakresie zarz dzania obiektami sportowymi jest daleko id caś ą ą  

w a nie  ł ś specjalizacja z jednej strony                 i  w zakresie lekkiej atletyki jest 

specjalizacja. W a nie  odchodzi  si ,  jak  s usznie  mówi  prezes Kł ś ę ł ł locek,  który  wie 

najlepiej  z  nas wszystkich, odchodzi  si  od  stadionów  wielofunkcyjnych na rzeczę  

w a nie ł ś stadionów pi ki no nejł ż  po to eby ten widz by  niejako razem z zawodnikamiż ł  

na meczu, uczestniczy  ł fizycznie wr cz emocjonalnieę .

Prosz  Pa stwa ja trzy tygodnie temu gra em w pi k  no n , ę ń ł ł ę ż ą do niektórych z Pa stwań  

mo e  ż dotarła ta informacja, na nowo oddanym  stadionie pi ki no nej Alianz Arenał ż  

w  Monachium.  Mi dzy  innymi  kiwa em  si  z  samym  ę ł ę Rummenigge,  nie  pytajcie 

w jakiej kondycji schodzi em z boiskał , nie znoszono mnie ale schodzi em, ale jeszczeł  

przez dobre kilka dni czu em trudy tego meczu.ł

Prosz  Pa stwa to boiskoę ń , ten stadion, rzeczywi cie jest ś w a nie ł ś takim stadionem, niby 

na 70 tys. ale tak jest skonstruowany, e jest to odczucie kameralno ci, ż ś             e ż się 

jest bardzo blisko w a nie boiska, widzi sił ś ę tego zawodnika nawet                     z 

najwy szego  ż miejsca  bardzo dobrze,  bo  na  tym to  polega i  bez  w tpienia  to  coą  

wybudujemy na Letnicy, to b dzie Alianz Arenaę  oczywi cie w mniejszej skaliś .  Nam 

na 70 ty . stadion nie jest potrzebny, natomiast jest nam potrzebny stadion zapasowy,ś  

treningowy, w a nie dla II ligi ł ś itd. czyli na ulicy Traugutta. 

Prosz  Pa stwa to nie urz dnik zdecydowa , mo na mie  do mnie pretensje, ja przedę ń ę ł ż ć  

odpowiedzialno ciś ą nie uciekam, to Prezydent Adamowicz zdecydowa . W lipcu 2004ł  

zosta  rozstrzygni ty  wcze niej  og oszony  przeze  mnie  konkurs  na  koncepcjł ę ś ł ę 
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rozbudowy stadionu.  Chcieli my fachowców, architektówś  zapyta  si  co  przy  ulicyć ę  

Traugutta mo na umie ci . Czy da si  pogodzi  funkcje lekkoatletyczne i pi k  no n ,ż ś ć ę ć ł ę ż ą  

czy tylko pi k  no n . Ten konkurs by  otwarty, móg  równie  wymieniony pan Edmundł ę ż ą ł ł ż  

Obia ał ,  który wiedzia , móg  si  te  zg osi .  ł ł ę ż ł ć Prosz  Pa stwa z tych analiz wynik oę ń ł  

wyra nie, e pogodzenie tych dwóch funkcji jest niemo liwe, terenu ź ż ż po prostu jest za 

ma o.  ł Dzisiaj  na  „Lechi ”,  ja  tutaj  par  osób  widz  twarze,  które  chodzę ę ę ą 

systematycznie na „Lechi ” , a ja chodz  systematycznie, na „Lechi ” systematycznieę ę ę  

przychodzi oko o 10 ty .  ł ś widzów. Nie mo na si  zgodzi  na rozbiórk  trybun po to,ż ę ć ę  

eby poszerzy  ż ć jeszcze miejsce dla lekkiej atletyki. Nie by oby ł               to rozs dneą  bo 

dok d mieliby my tych kibicówą ś ,  e tak powiemż , przesun .ąć

Prosz  Pa stwa my stoimy przed takim oto wyborem, e mamy swoje 5 minut           wę ń ż  

historii 1000-letniego Gda ska. Te 5 minut mo e potrwa do roku 2013 kiedy Polskań ż  

b dzie  beneficjentem  jeszcze  sporych  rodków  z  Unii  Europejskiej,  pó nieję ś ź  

prawdopodobnie ten kurek b dzie przykr cany bo wejdzie Turcja  ę ę itd. , e jest kryzysż  

finansowy w pa stwach Unii Europejskiej, wi c te  jak wiemy jest k opot z przyj ciemń ę ż ł ę  

bud etu wieloletniego do roku 2013. ż Mamy swoje 5 minut, oczywi cie mo na te ś ż          5 

minut wykorzystać w rozmaity sposób. Ja zaproponowa em gda szczanom ł ń             w 

czasie kampanii wyborczej  3 lata temu i Radzie Miasta, e te 5 minut powinni myż ś  

wykorzysta  skokiem  tygrysimć .  Skokiem  tygrysim  jest  w a nie  wybudowanieł ś  

infrastruktury  metropolitalnej,  unikalnej,  która  powoduje,  e  nie  tylko  zaspokajamyż  

swoje  ambicje  a  które  mamy  bardzo  du e,  ale  tworzymy  przyczó ki  do  tegoż ł  

eż by nasze miasto by o konkurencyjneł  wobec innych miast Polski i Unii Europejskiej. 

Ja wiem i ubolewam nad tym, e przed 1990 rokiem i po 1990 roku nie wybudowanoż  

przy ka dej szkole w miar  schludnej sali gimnastycznej.  ż ę Bolej  nad tym, trzeba toę  

wykonywa .  S uchajcie  Pa stwo,  b d my  naprawd  dobrymi  gospodarzami.ć ł ń ą ź ę  

Konkurencyjnych szans rozwoju Gda ska nawet 10 nowych sal gimnastycznych nień  

zapewni.  Konkurencyjn  przewag  Gda ska  zrobi  Hala,  któr  niektórzy  nazywają ę ń ą ą 

z o liwie sopockł ś ą, a to jest gda sko-sopocka. Przypominam tym z o liwcom, jakby myń ł ś ś  

ja sami budowali to by my musieli  wi cej wyda  na to pieni dzy, a je eli kto  mnieś ę ć ę ż ś  

teraz b dzie uczy  solidarnego dzia ania i  mówi ,  e  jestem libera em a nie,  to  jaę ł ł ł ż ł  

w a nie powiem, to ja jestem w a nie zwolennikiem filozofii solidarny bo my solidarnie zł ś ł ś  

Sopotem  budujemy,  a  ci  którzy  wykpiwają to namawiaj  mnie  do  w a nieą ł ś  

indywidualizmu, tak e dziwnie  ż jak to cz sto s ysz  z ust osób, które uwa aj  się ł ę ż ą ę 
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w a nie  za  tych  nieliberalnychł ś  czyli  tych  bardziej  solidarnych  osób.  Tak  e  Halaż  

Widowiskowo-Sportowa gda sko-sopockań  i  ten  nowy stadion,  on  stworzy wyra neź  

przewagi konkurencyjne Gda ska na mapie Polski i Unii Europejskiej. ń To jest ogromny 

wysi ek finansowy i my o tym wiemy. To jest niekiedy troch  balansowanie po bandzieł ę  

ale prosz  Pa stwaę ń  kto nie ryzykuje, kto nie ma mia ych pomys ów, ten przegrywaś ł ł  

wy cig. Dzisiajś  jest czas na mia e, odwa ne kroki a nie na dora ne, ma e dzia aniaś ł ż ź ł ł  

inwestycyjne. Dlatego te  jestem dumny z tegoż , a si  tego wcale nie wstydz , e wę ę ż  

proporcji pieni dzy na WPI pierwsza pozycja to s  drogi, bo od czasów staro ytnegoę ą ż  

Rzymu wiemy, e drogi s  kluczem do rozwoju miasta, ż ą            e to jest kr gos upż ę ł  

miasta i konsekwentnie przez lata wype niamy ten uk ad drogowy i go konsekwentnieł ł  

budujemy logicznie, i  mamy  oczywi cie  ś zarysowane dalsze plany i  dumny jestem z 

tego, e w a nie drug  pozycjż ł ś ą ą ogromną jest sport, bo sport to jest wszystko. W tym się 

mie ci i edukacja, i rekreacja, i wizerunek miasta. ś To jest co  ś     co nas popchnie do 

przodu  a  nie  b dzie  dreptaniem,  dlatego  ę proszę Pa stwa  rekomenduj  z  cań ę łą 

odpowiedzialno ci , e budujemy stadion i niezale nie od tego jaki b dzie wynik wś ą ż ż ę  

grudniu 2006 roku, czy Polska z Ukrain  zostanie, czy nie zostanie, my te dzia aniaą ł  

b dziemy kontę ynuować. By  mo e b dzie roczne,            czy 2-letnie przesuni cie aleć ż ę ę  

co do zasady Gda sk ń potrzebuje takiego stadionu,         a wcze niej oczywi cieś ś  musimy 

i b dziemy modernizowali w przysz ym rokuę ł , w 2007 i w nast pnych stadion pi karskię ł  

na  ulicy  Traugutta,  natomiast  AWF  ma  stadion  lekkoatletyczny,  b dzie  goę  

rozbudowywa . Jak trzeba b dzie to wesprzemy ć ę              finansowo t  modernizacją ę i 

niech b dzie specjalizacja. Gda ska nie sta  na dwa obiekty lekkoatletyczne, to by abyę ń ć ł  

w a nie rozrzutno  gdyby my mieli  dwa obiekty lekkoatletyczne.  ł ś ść ś Ko cz c,  proszń ą ę 

Pa stwa,  lekkoatletyk ,  ka d  inn  dyscyplin ,  ń ę ż ą ą ę       j  ą się uprawia dla  w asnejł  

satysfakcji, dla wyników i naprawd  miejsceę  nie ma znaczenia, czy to b dzie przy ulicyę  

Traugutta, czy przy ulicy Czy ewskiego w Oliwie. To te  b dzie w ramach Gda ska.ż ż ę ń  

Przypomn , e Oliwa zosta a do Gda ska przy czona w 20 latach XX wieku, a wi cę ż ł ń łą ę  

jest cz ci  Gda ska i tradycja  ęś ą ń „Lechii”  b dzie kontynuowana ale eby tradycja nieę ż  

by a martwa, s  potrzebni zawodnicył ą         i jest potrzebna moda na lekk  atletyk , aleą ę  

to ju  zale y od dzia aczy. Na pewno myż ż ł  jak trzeba b dzie, wesprzemy AWFiS Gda skę ń  

w  modernizacji  tego  stadionu  i  na  pewno  stworzymy  takie  warunki  eby  Klubż  

Lekkoatletyczny  „Lechia”,  zreszt  by a zapowied  pana rektora Przybylskiego, któryą ł ź  

mówi c mi dzy nami to samo pisa  ju  rok temu, on tylko powtórzy  to co ą ę ł ż ł już dawno 

49



powiedzia  czy z o y  deklaracj . ł ł ż ł ę Przepraszam za zbyt d ugie wyst pienie.ł ą

radny RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodnicz cy RMGą

Panie  Prezydencie  z  przykro ci  zauwa am,  e  jak  nie  ma  pan  argumentówś ą ż ż  

merytorycznych,  to  zaczyna  pan  mówi  o  polityce  ogólnopolskiej.  ć Ja  w  swoim 

wyst pieniu takich aluzji w ogóle najmniejszych nie robi em. Mówi  o sobie, natomiastą ł ę  

wracaj c do tegoą  pan mówi, e pan jest dumny ż z tego czy z tego,  ale czy pan jest 

dumny, e na „e-Gda sk” jest ż ń tylko zapisany nieca y 1 %, e ł ż na „gda ska nauka wń  

Europie”   jest 0 % i nie ma adnych projektów ż tutaj nam zarysowanych dalej, e naż  

„Gda sk przyjazny przedsi biorcy”  0,8 %. Mo e i ma pan racje tylko ja mówi em wń ę ż ł  

swoim wyst pieniuą , e do tego potrzeba analizy, raportów a nie wyst pienia takiego naż ą  

zasadzie frazesów bo trzeba by  mia ym, to s  ogólniki. ć ś ł ą       Ja bym oczekiwa  analizył  

tak jak mówi em, dlaczego akurat na dany program dajemy kilkadziesi t procent a nał ą  

drugi nieca y procent albo zero. ł Chyba mo na uzasadni  czy nie, czy tylko na zasadzież ć  

takiej, bo ja tak uwa amż , e jest lepiej bo jestem mia y. Oczywi cie, e je li ujmiemyż ś ł ś ż ś  

jako mia o  to,  e ja na niektóre programy  ś ł ść ż zapisane w Strategii  rozwoju miasta 

Gda skań  daj  zero rodków, jest mia o ci , to jeden to mo e nazywa  mia o ci  aę ś ś ł ś ą ż ć ś ł ś ą  

drugi  nieroztropno ci .  To  ś ą ju  jż est  dyskusja czysto subiektywna. Dlatego w swoim 

wyst pieniu, prosz  zwróci  uwag , postulowa em, eby Rada Miasta  ą ę ć ę ł ż otrzymywa ał  

raport, który uzasadnia taki rozdzia  rodkówł ś  w sposób merytoryczny a nie w zasadzie 

taki do dyskusji pseudopolitycznej. Dzi kuj .ę ę

radny CZES AW NOWAKŁ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Dzisiejsza dyskusja skupia si  w du ym stopniu wokó  sportu. Ja si  tam specjalnieę ż ł ę  

sportem nie interesuj , wiem, e moja rodzinna wioska dru yna z Czermna pokona aę ż ż ł  

„Lechi ”  Gda sk 3 : 1 i to ju  mog  powiedzie  tak  ciekawostk . Taka jest pot gaę ń ż ę ć ą ę ę  

gda skiej pi ki ale odchodz c od tej sprawy, wracam na powa nie do dyskusji. ń ł ą ż Wydaje 

mi si , e o wiele bardziej zasadnym na dzisiejszej sesji byliby przedstawiciele ę ż portu 

pó nocnegoł , „Siarkopolu” i innych z terenu Gda ska, którzy by nam przedstawili jakień  

s  zamierzenia inwestycyjne na tym terenie a zamierzenia inwestycyjne s  ogromneą ą  na 

najbli sze lata. Pa stwo mo e tego nie wiedz  ale ja si  interesuj  tym na bie co iż ń ż ą ę ę żą  
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je eli na terenie obecnego ż „Siarkopolu” mog  by  zainstalowane zbiorniki na oko o 6ą ć ł  

mln ton prze adunku, to prosz  zwróci  uwag  ł ę ć ę    co si  b dzie dzia oę ę ł  z drogami, z 

komunikacj , z kolej  itd. W zwi zku z tym ja popieraj c bardzo mocno rozbudow  drógą ą ą ą ę  

w Gda sku, szczególn  uwag  chcia bym przywi za  do budowy obwodnicyń ą ę ł ą ć  i  ulicy 

Sucharskiego,  która  b dzie  newralgiczn  ulic .  Je eli  my w 2007 roku otwieramyę ą ą ż  

terminal kontenerowy a jeste my z drogami w tamtej okolicy daleko, most na Wi leś ś  

kolejowy jest z 1903 roku a do portu pó nocnego adunki docierajł ł ą w wysoko ci oko o 9ś ł  

mln ton rocznie, to prosz  zobaczy  jakie mamy ogromne zapó nienia i zagro enia naę ć ź ż  

tym terenie, i dlatego je eli  ż my mówimy tutaj o rozwoju Gda skań , Gda sk nie b dzień ę  

si  rozwija  poprzez sportę ł y, gdzie tak du o przywi zujemy wagi. Gda sk b dzie siż ą ń ę ę 

rozwija  poprzez gospodark  morsk  skupion  w tamtym okresie, drogi i  turystyk .ł ę ą ą ę  

Drogi s  najwa niejsze w tej sytuacji i uwa am, e najwa niejsz  ą ż ż ż ż ą w tej chwili drog  ą dla 

Gda skań ,  która  w tej  chwili  jest  potrzebna jest  ulica  Sucharskiego,  która  po czyłą  

z  obwodnic  ą po udniow  ł ą buduj c  si  ą ą ę baz  kontenerowę ą.  Za  dwa  lata  baza 

kontenerowa b dzie potrzebowa a dróg do wywozu ogromnej masy adunku, ę ł ł             w 

zwi zku z tym Gda sk jako teną ń , który ma obowi zek, bo to zale y od tego jak b dzieą ż ę  

si  Gda sk rozwija , musi o te drogi zadba  i dlatego ja bym zach ca  Radę ń ł ć ę ł ę Miasta 

Gda ska o po wi cenień ś ę  specjalnej sesji, pokazanie co si  b dzie dzia o         wę ę ł  

Gda sku na tym terenie w najbli szych latach i to jest najwa niejsze.ń ż ż

Prosz  Pa stwa  stadion,  o  którym  mówimy,  w  przysz o cię ń ł ś  on  oczywi cieś  b dzieę  

potrzebny. Na dzisiaj tych zada  jest tak du o i ukierunkowanych na wsparcie z Uniiń ż  

Europejskiej,  e  nie  wiem  czy  po owa  z  nich  b dzie  zrealizowana  przy  pomocyż ł ę  

rodków. ś Nie mniej jednak buduj c ten stadion, projektuj c ą ą go, my musimy zobaczy  ć w 

jakim stanie mamy Letnic , przyleg  dzielnic , która prawdopodobnie powinna byę łą ę ć 

zlikwidowana, wyburzona bo jej stan jest nie do odtworzenia prawdopodobnie, ulica 

Marynarki Polskiej b dzie robiona, tunel powinien by  zrobiony, Zielona Droga powinnaę ć  

by  zrobiona, to s  elementarne sprawy, które my musimy rozstrzygn .ć ą ąć

Prosz  Pa stwa nie spierajmy si  o to czy „Lechia” ma mieę ń ę ć trybuny, czy ma bie ni ,ż ę  

czy nie.  My decydujemy, dyskutujemy o wiele lat naprzód,  aczkolwiek my mo emyż  

powiedzie , e nowa Rada, która przyjdzie po nas, wyrzuci nasz program do koszać ż , ale 

my dajemy jak  wizj  rozwoju Gda ska, by  mo e e wyrzuci bo to nie jest biblia,ąś ę ń ć ż ż  

chocia  niektórzy zaczynaj  bibli  poprawia  po góralsku czy po l sku,  ż ą ę ć ś ą          w 

zwi zku z tym WPI nie jest bibli  ale jest  ą ą jakby dla przekazania dla nast pnej Radyę  
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jakiej  wizji  ś kierunku rozwoju Gda skań .  Ja chcia bym aby my jedn  sesj  po wi cilił ś ą ę ś ę  

rozwojowi inwestycji w porcie gda skim teń , które nied ugo ł b dę ą mo liwe pokaza  planż ć  

co  gdzie  b dzie  budowaneę  a  b dzie  prosz  ę ę Pa stwa,  bo  Orle  b dzie  siń ę ę 

rozbudowywa o, ł „Naftopol” b dzie si  rozbudowywa , gaz b dzie dodatkowy w porcieę ę ł ę  

pó nocnym. To s  ogromne inwestycje i Gda sk musi temu sprzyja  jako miasto. ł ą ń ć       Ja 

bym w tym kierunku widzia  dyskusj  na sesji Rady Miasta. ł ę Nie sprzeczajmy si      oę  

stadiony bo sport jest spraw  marginaln  w stosunku do tych potrzeb, które nas ą ą      w 

najbli szych latach spotkaj , jakie miasto musi rozwi zywa  problemy, bo to wyjdzież ą ą ć  

prosz  Pa stwa. Dzi kuj  bardzo.ę ń ę ę

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado, Szanowni Pa stwo.ą ń

Mia em taki sen, w którym widzia emł ł  jad c do pracy alejkami Parku Nadmorskiegoą  

biegaj cy t um przez lasek nadmorski równie  i  tak a  do centrum miasta, a  poą ł ż ż ż  

Wysp  Sobieszewsk . ę ą To by  sen, jaka jest dzisiaj rzeczywisto  i co dzisiaj robimy, coł ść  

robicie eby taki widok móg  ż ł się zrealizowa . Ja obserwowa em maraton Solidarno cić ł ś  

w Gda sku. Wydawa oby si , e tam ń ł ę ż powinni tysi ce gda szczan zg asza  si  do tegoą ń ł ć ę  

maratonu tak jak jest to przy zwyk ych ł przeci tnych ę niemieckich miasteczkach. Tysi ceą  

mieszka ców  zg aszaj  si  i  biegaj  ale  na  co  dzie  ich  wida ,  e  biegaj .ń ł ą ę ą ń ć ż ą  

Zastanawiam si  w jaki sposób naszym dzia aniem mo emy spowodowa  co  takiego,ę ł ż ć ś  

tylko poprzez ludzi, którzy są zapaleni do ró nego rodzaju dzia a , co widz  na w asneż ł ń ę ł  

oczy, e zapale cy realizuj  czy to sporty motorowe czy inneż ń ą  sporty np. pi karskie ał  

zatem lekkoatletyka te  ma takich zapale ców. Zż ń  tego co zauwa y em to ju  ponadż ł ż  

tysi c  doros ych  biegaczy  podpisa o  si  pod  tym  eby  stadion  na  „Lechii”  byą ł ł ę ż ł 

wielofunkcyjny, eby mogli na nim biega , eby mog y ż ć ż ł się       na nim odbywa  zawodyć , 

wi c pytanie jest takie : co my robimy, jak  baz  zapewniamy takim zapale com, ebyę ą ę ń ż  

mogli  zaszczepia  nawyki  sportowe ogromnej  rzeszy  mieszka ców  Gda ska.  ć ń ń Jak 

dzieciaki sko cz  szko  podstawow  czy redni  czy dalej  ń ą łę ą ś ą b dę ą w jakich  klubachś  

biega  jako hobby, dla zdrowia. Przecie  to miasto powinno by  miastem biegaczy,ć ż ć  

zdrowych ludzi, profilaktyka to jest najta sze lekarstwo. ń Gdy ja biegn  przez lasek nadę  

morzem, z rzadka mijam jakiego  biegacza, to s  ci sami ludzie od lat. ś ą Ja bym postawił 

pytanie :  w jaki  sposób ogromna uczelnia jak AWF promieniuje na nasze miasto. 

Chcia bym widzie  t  rzesz  ludzi, którzy uko czyli t  szko , biegaj  i zaszczepiajł ć ą ę ń ą łę ą ą 
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innym te same nawyki uprawia  sport, ró ne sporty.ć ż  Tak e ten projekt, ta poprawka,ż  

która wp yn a do WPI odzwierciedla t  potrzeb  i powstaje pytanie : je eli nie mał ęł ą ę ż  

takiego zapisu w WPI to co my jako gospodarze tego miasta dajemy za narz dzie takimę  

entuzjastom sportów lekkoatletycznych, jakie narz dzie my im dajemy, jak  baz  my imę ą ę  

dajemy, bo tylko to co mo emy im zaoferowa  to w a nie baza. ż ć ł ś Dajemy im obietnic ,ę  

e b d  mogli korzysta  z AWF-u, e kiedy  b d  mogli korzysta  z jakiego  stadionuż ę ą ć ż ś ę ą ć ś  

gdzie  przy szkoleś .  To jest tak samo jakby my chcieli si  dorobi  mistrzów p ywackichś ę ć ł  

korzystaj c z basenu na Che mie. ą ł To nie da si . Ja wierz , mam tak  nadziej , bo taę ę ą ę  

kadencja ju  dobiega ko ca i  na w asne oczy mia em okazj  zobaczy  jak ma oż ń ł ł ę ć ł  

zrobili my dla mieszka ców tego miastaś ń  w przeci gu tej kadencji. Wierz , e ten trendą ę ż  

b dzie rosn cy i e nie b dziemy budowa  pomników sportowych tylko baz  sportowę ą ż ę ć ę ą. 

Tak  mam wiar , wi c e dzieciaki b d  biega  i potem my jako doro li b dziemyą ę ę ż ę ą ć ś ę  

biega  dalej,  b dziemy  y  zdrowo  i  taki  jest  cel  tej  poprawki.  ć ę ż ć Je eli  Pa stwoż ń  

uwa acie, e macie lepsz  ofert  to bardzo dobrze. ż ż ą ę Czas poka e czy rzeczywi cie też ś  

alejki si  zape ni  biegaczami, czy rzeczywi cie Gda sk b dzie mia  lepsze wyniki wę ł ą ś ń ę ł  

sporcie lekkoatletycznym, bo podstaw  w lekkiej atletyce jest baza.ą  Dzi kuj .ę ę

radny MAREK BUMBLIS

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja chcia bym zdementowa  na tej sali jedn  tak  opini , którał ć ą ą ę  si  kluje tutaj podczasę  

wypowiedzi kole anek i  kolegów radnych.  ż Chcia em powiedzie  jedno, lekkoatletomł ć  

„Lechii” naprawd  nic nie grozię . Ich sytuacja nie tylko nie ulegnie pogorszeniu ale je eliż  

si  zmieni to ę na pewno na lepsze. Ja przygl da em ą ł si  strukturze, oceni em strukturę ł ę 

grafiku wykorzystania stadionu przez lekkoatletów „Lechii”. Zapewniam Pa stwa, e 80ń ż  

%, jest oko o1100 godzin z czego oko o 80 ł ł – 70 % godzin to s  zą aj cia na hali, naę  

si owni, na rzutni. W zasadzie bie nia to s  tzw. czwartki lekkoatletyczne, nie robi sił ż ą ę 

wyczynu  na  „Lechii”.  To  co  my  proponujemy  przeniesienie  czwartków 

lekkoatletycznych,  sportu  dzieci  i  m odzie y,  lekkiej  atletyki  na  GOKF,  jest  tylkoł ż  

polepszeniem warunków  uprawiania  sportu,  polepszeniem  umo liwienie  selekcjiż  

m odych  talentów,  powi zania  lekkoatletyki  ze  sportem  szkolnym.  ł ą By o  ju  jednoł ż  

spotkanie na Komisji  Turystyki i  Sportu z  lobby lekkoatletycznym Gda ska,  ń b dę ą i 

nast pne. Najbli sze posiedzenie b dzie po wi cone Gda skiemu O rodkowi Kulturyę ż ę ś ę ń ś  

Fizycznej.  Zapewniam Pa stwa,  ń           e na GOKF-ie sż ą warunki eby powstaż ł 
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profesjonalny obiekt lekkoatletyczny a swoj  drog  aktualnie u lowy jest lepszy ni  teną ą ż ż ż  

na  „Lechii”  je li  chodzi o stan techniczny. Rozmawia em o tym z panem Chmur ,ś ł ą  

poprzednim  Dyrektorem i  obecnym  Dyrektorem,  by ymł  lekkoatlet ,  pracownikiemą  

„Lechii” panem Sawickim, który ma bardzo szerokie plany. Jeszcze raz podkre lam nieś  

pogorszy si  sytuacja „Lechii”, nikt ę „Lechii” nie b dzie chcia  likwidowa . ę ł ć Sprawa druga 

- jest taka tendencja, e nie buduje ż się stadionów uniwersalnych. W tej chwili spektakl 

pi karski,  spektakl  lekkoatletyczny  przypomina  swoiste  reality  showł  z  wieloma 

no nikamiś  na reklamy,     na marketing sportowy. Wtedy tylko mo na przyci gnż ą ąć 

sponsorów i wielkie pieni dze na obiekty sportowe. ą W Monachium powsta  ł nowy obiekt 

wielki pi karski  nie  tylko  dlatego,  e  s  mistrzowstwa wiata  ale  równie  przedeł ż ą ś ż  

wszystkim dlatego, e stadion olimpijski by  bardzo nież ł  lubiany przez pi karzy. ł Nie wiem 

czy o tym wiecie,  ale ja  w reporta achż  dotycz cych realizacji  bazy niemieckiej  naą  

mistrzowstwa wiata w pi ce no nej o tym przeczyta em. Jest przyk ad stadionu wś ł ż ł ł  

Pary u, w którym jest obiekt wielofunkcyjny, ż w którym s  wysuwane trybuny ale ą jaka 

tam jest baza. To jest kraj mistrzów wiata, to jest obiekt nie treningowy tylko  ś tego 

w a nie  ł ś sportowego show,  takie  wielkie studio telewizyjne.  Jeszcze raz mówi  nieę  

buduje si  ę uniwersalnych boisk na wiecie, nigdzie si  nie buduje boisk uniwersalnych.ś ę  

Ostatnio w telewizji widzia em porównanie bazył  w Europie Zachodniej i Wschodniej, to 

bie nie,  Górnik  Zabrze,ż  gdzie  jakie  Dynamo  Kijów,  Dynamo  Moskwa,  stadionś ś  

olimpijski na u nikach gdzie te funkcje s  czone.  Ł ż ą łą Nawet na olimpiadach imprezy 

pi karskie, lekkoatletyczne organizuje ł się w tej chwili oddzielnie, jest taka tendencja. Nie 

b d  powtarza  si  w sprawach, o których ju  mówi emę ę ł ę ż ł , natomiast dodam jeszcze jakie 

mog   by  efekty w a nie tych wielkich pomników potocznie nazywanych wielkichą ć ł ś  

pomników obiektów sportowych. Wielki stadion na Letnicy,        to do radnego Nowaka, 

to równie  tunel pod Mot aw , to równie  Zielona Drogaż ł ą ż ,         to równie  Trasaż  

Sucharskiego,  to  obwodnica  po udniowa,  to  jest  ca a  nowa  dzielnica,  zupe nieł ł ł  

zmieniony wizerunek tej cz ci Gda ska tzw.  ęś ń portowej. Wykonanie takiego wielkiego 

stadionu pod mistrzowstwa Europy spowoduje rozbudowanie infrastruktury treningowej 

dziesi tek boisk pi karskich wokó  boiska ą ł ł         w Letnicy. Takie s  tendencjeą  i takie 

obiekty si  projektuje. Chcia bym zauwa y  równie , e mamy olbrzymi  rezerw  naę ł ż ć ż ż ą ę  

dotychczasowych obiektach szkolnych       do wykorzystania zanim zaczniemy budować 

nast pne hale  i  baseny.  Bardzo si  ciesz ,  e  program budowy tanichę ę ę ż  typowych 

istnieje, ale dla Gda skiego O rodka Kultury Fizycznej jednostki sportowej edukacjiń ś  
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sportu szkolnego wielkie zadanie. Pilota e zosta y uruchomione, w nast pnych latachż ł ę  

nast pni nauczyciele, nast pni instruktoę ę rzy,  którzy na pustych do tej  pory,  licznych 

obiektach szkolnych, pustych podkre lamś , zape ni  je m odzie . Dzi kuje bardzo.ł ą ł żą ę

radna ZOFIA GOSZ

Panie  Przewodnicz cy,  Wysoka  Rado,  panie  Prezydencie,  szkoda,  e  ą ż pana 

Prezydenta  nie  ma,  my l ,  e  si  pojawi.  Mianowicie  mam  obowi zek  panieś ę ż ę ą  

Przewodnicz cy Komisji  mówi  równie  do Prezydenta, wymaga tego szacunek doą ć ż  

osób, które s  na sali, które s  na obradach. ą ą Mo na by bardzo si  cieszy  z tegoż ę ć  co 

nam przedstawiono. Przecie  41 % to „Gda sk-Szerokiejż ń  Drogi” , „Sportowy Gda sk”ń  

to 30 % ale ju  „Bezpieczny Gda sk”, który dotyczy wszystkich mieszka ców ma tylkoż ń ń  

7 %, natomiast „Wykszta cony Gda szczanin” jest niepotrzebny do sportu, bo przecieł ń ż 

sport, pi k  kopa  mo e ka dy bo tylko 2 %.  ł ę ć ż ż Inwestuj w Gda sku, eby inwestorzyń ż  

chcieli skorzysta  z ustawy i miasto partnerstwa publiczno-prawnego to jest tylko 3 % ać  

po co inwestowa  w Gda sku. ć ń To przecie  nie trzeba. ż Wystarczy,     e b dzie sport.ż ę  

Ja jestem za sportem, jestem za zaj ciami rekreacyjno-sportowymi, nie za sportemę  

zawodowym ale to inni mog  uwa a , e sport  zawodowy leczy.  ą ż ć ż Nie, ruch leczy i 

zapobiega, natomiast sport zawodowy mo e szkodzi  w wielu przypadkach, ale trzebaż ć  

go uprawia  i trzeba mie  stadiony. ć ć Ja nie przecz  temu, tylko mówi  o proporcjach.ę ę  

Pan Prezydent powiedzia , e jest dumny z tego, e na pierwszym miejscu s  drogi, boł ż ż ą  

to jest klucz do rozwoju. Panie Prezydencie na pierwszym miejscu to jest cz owiek boł  

tak my my lubowali, pan te  swego czasu, ś ś ż      i jego potrzeby.  Droga, oczywi cie jestś  

to potrzeba ale nie pierwszej linii. Ja chgc  powiedzie  o tym, w ogóle tutaj nie maę ć  

adnych nak adów na dziedzin  „Zdrowy Gda szczanin” ani nie ma te  nak adów naż ł ę ń ż ł  

„Równe Szanse”, na te programy i tym jestem bardzo zaniepokojona. To jest prawda, 

e Komisja Zdrowia 2 g osami ż ł „za”  zaopiniowa a pozytywnie to WPI. O jednym chcł ę 

powiedzie , nawi za  do tego co mówić ą ć ł pan radny Sowi ski.ń  Nie wiem kto decyduje 

dlaczego ta a nie inna inwestycja wchodzi a inna nie wchodzi. Dlatego powiem to na 

przyk adzie konkretnym. Pan mówi  mi, e to pan Bumblis jako szef dora nej komisjił ł ż ź  

do  WPI  wykre li  zadanie  pod  nazw  ś ł ą „Opracowanie  studium  op acalno ci  Domuł ś  

Pomocy Spo ecznej na Zaspieł  Ropzstaje” czyli w moim okr gu i zarz dzi  przerzucenieę ą ł  

tych pieni dzy na swój okr g, na ulic  w.Barbary. No je eli  tak, to naprawd  nieę ę ę Ś ż ę  

wiadomo kto tutaj decyduje, chyba tylko partia.  Tutaj chc  powiedzie , e to zadanieę ć ż  
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„Studium  op acalno ci  Domu  Pomocy  Spo ecznej  na  Zaspieł ś ł ”,  panie  Prezydencie 

bardzo prosz  pos ucha  troszeczk  bo to dotyczy poprzedniej. Poprzedniego roku naę ł ć ę  

tej samej sesji pan Rudzi ski o wiadczy , jest to w protokole, e b dzie to uj te jakoń ś ł ż ę ę  

„Studium op acalno ci” tylko bo jest prywatny inwestor, jest ł ś to Stowarzyszenie wiat oŚ ł  i 

Cienie, i eby mog o pozyska  pieni dze czekali my na ustaw  ż ł ć ą ś ę                   o 

partnerstwie publiczno-prawnym.  Ustawa jest, lad zadania zgin , wi c ca kowicieś ął ę ł  

zosta o to przekre lone. Decyduj  przypadki, decyduje przede wszystkim z mojegoł ś ą  

przyk adu partia Platformy Obywatelskiej, którzy  ł w ogóle nie s  z dziedziny pomocyą  

spo ecznej, chyba e pan Bumblis ł ż się przekwalifikowa . Teraz nast pna sprawa.      Mył ę  

mówimy nie ma te  wind, nie ma inwestycji w postaci wind usprawniaj cych dost p doż ą ę  

przychodni. Wiem, e jest jaki  program ale jeszcze tutaj go nie wida , poniewa  mówiż ś ć ż  

si , e w obcy maj tek nie wolno inwestowa .  ę ż ą ć Ja dosta am odpowied  bo zada amł ź ł  

interpelacj , jest ę Dzielnicowy O rodek Sportu i Rekreacji ś       w Gda sku Kokoszkachń . 

Prosz  Pa stwa  i  co  si  okazuje,  e  miasto  b dzie  inwestowa o,  ju  ma  naę ń ę ż ę ł ż  

dokumentacj  ę 142  tys.  z  ale  to  ju  nie  jest  w asno  miasta  bo  w  d ugoletnił ż ł ść ł ą 

dzier aw  do  2015  oddano  to  Stowarzyszeniu  Towarzystwa  Krzewienia  Kulturyż ę  

JAGUAN  i  dla niego, dla jego uzysku  w pó niejszych latach  ź buduje si  ten ca yę ł  

o rodekś . Jednym mo na, drugim nie mo na. Ja mówi  to              z odpowiedzi naż ż ę  

interpelacj  panie Prezydencie, eby to  by o jasne,  eę ż ł ż  ja  po prostu nie zmy lam.ś  

Nast pna sprawa – modernizacja stadionu pi karskiego, ju  o „Lechii”  mówiono zbytę ł ż  

du o, tylko je eli mnie ż ż się pisze, e to b dzie stadion dla grup seniorskich, to ja mamż ę  

wielkie w tpliwo ci, ze tam seniorzy b d  uprawiali ą ś ę ą sobie sport na stadionie „Lechia” bo 

tak  mam  odpowied .  Zaraz  sko cz  i  pó niej  zabior  drugi  raz  panieą ź ń ę ź ę  

Przewodnicz cy. Teraz jest ą „Baltic Arena” i tutaj znowu chcemy ponie  du e nak ady iść ż ł  

nie by oby to nawet dziwne tylko znowu dla prywatnego inwestora, my to chcemy oddał ć 

w prywatne r ce.ę  Jest to co najmniej dziwne bo my mo emy inwestowa  w naszeż ć  

obiekty je eli my b dziemy eksploatowa  i mie  ewentualnie dochody z ich wynajmu,ż ę ć ć  

wypo yczania, natomiast je eli ma to przej  od razu prywatny inwestor, my ju  dzisiajż ż ąć ż  

wiemy, e prywatne stowarzyszenie czy inwestor ma to przej  a my robimy wielkież ąć  

nak ady.  ł Program  budowy mieszka  komunalnych  –  prosz  Pa stwa  mieszkaniań ę ń  

socjalne nam nie wysz y, brzydko mówi c, a raczej wysz ył ą ł  parafrazuj c z programuą  

naszego WPI, albowiem                  z odpowiedzi na interpelacj  dowiedzia am si , eę ł ę ż  

po  prostu  te  1000  mieszka  to  b dzie  powo ana  spó ka  z  o.o.,ń ę ł ł  która  wybuduje 
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mieszkania i miasto je wykupi od tej spó ki. Czy to buduje miasto, czy to jest tanio?ł  

Prosz  o jak  kalkulacj  finansow , dlaczego w a nie tak a nie inaczej. I  tutaj byę ąś ę ą ł ś  

mo na wylicza  jeszcze wiele ró nych spraw ale po prostu jest to bulwersuj ceż ć ż ą , e nież  

ma w ogóle nak adów na pomoc spo eczn , na zdrowie a potrzeby chyba s .  ł ł ą ą Panie 

Prezydencie ja mam pro b , zanim ludziom pan powie, eby wszyscy uprawiali sport aś ę ż  

pan  Koralewski  powiedzia ,  e  biegacze  maj  zape ni  nasze  alejki  a  bieg  jestł ż ą ł ć  

szkodliwy dla zdrowia je eli  cz owiek nie jest badanyż ł  panie Przewodnicz cy, to poą  

prostu eby da  ludziom tym biednym mo liwo  eby byli na tyle zdrowi, eby tenż ć ż ść ż ż  

sport mogli uprawia . ć Nawet Ojciec wi ty, nie powinnam tu przywo ywa , powiedzia  :Ś ę ł ć ł  

„je eli mówicie ludziom         o modlitwie to najpierw dajcie im ż się naje  a pó niejść ź  

pro cie ich eby si  modlili”. Uwa am, e owszem WPI jest jako WPI ale o szansachś ż ę ż ż  

rozwojowych pocz wszyą  od cz owieka, cz owiek sta  si  tutaj  przedmiotem wed ugł ł ł ę ł  

mnie i mieszka cy Gda ska    a nie podmiotem. Dzi kuje bardzo.ń ń ę

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy, panie Prezydencie, Wysoka Rado.ą

Do kogo co powiedzie , bo tak Przewodnicz cy prowadzi i siedzi przyć ą  swoim pulpicie 

ale tak ze strony pana Prezydenta, mówi c prawd , nikogo nie ma, ze strony radnychą ę  

jak obejrz  si  do tę ę y uł  te  prawie nikogo nie ma, bo kogo co interesuje. Przepraszamż  

tych co s . I czytam sobie w prasie: ą „Maciej Lisicki Szef PO ko dra jest za krótka” i toł  

jest prawda, e zawsze ko dra b dzie za krótka je eli kto  jeszcze  ż ł ę ż ś        w wieku 

rozwojowym ro nieś , bo zawsze ro nie do góry a ko dra za krótka, niestety taka jestś ł  

prawda.  Ale do rzeczy. Tradycją si  sta o, e kiedy  robi o si  wszelkiego rodzajuę ł ż ś ł ę  

programy, a to „Gda sk 2008”, „Gda sk 2010”, „Gda sk 2015”. Do tego robiono planyń ń ń  

wieloletnie  WPI  i  to  mia o  po  prostu  wszystko  grał ć.  Nawet  ka dy  radny  dostaż ł 

odpowiednie pismo, e do odpowiedniegoż  czasu ma z o y  wszystkie wnioski do planuł ż ć  

WPI dotycz ce poszczególnych dzielnic, okr gów wyborczych i ca ego Gda ska. I coą ę ł ń  

si  dzieje, e w niektórych przypadkach ę ż w ogóle nie potwierdza si  to co e my przyj lię ż ś ę  

w programie „Gda sk 2015”. I zaczn  od drobnej rzeczy, kiedy e my g osowali nadń ę ż ś ł  

bud etem miasta Gda ska powiedzieli my, e musz  by  odpowiednie pieni dze naż ń ś ż ą ć ą  

odpowiednie rzeczy aby w ró nych okr gach wyborczych radni mogli co  dla siebież ę ś  

wywalczy  i co  zrobi . I co si  dzieje? Robi si  to wszystko rzeczywi cie tam gdzie poć ś ć ę ę ś  

prostu rz dzi Platforma i ja my l , e kiedy b dziemy analizowa  wykonanie bud etuą ś ę ż ę ć ż  to 
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wszystko wyjdzie jak pan Prezydent kupowa  sobie g osy bo ci dostali rodki na okr gił ł ś ę  

wyborcze i tam co  zrobiono. ś        To po prostu potwierdzi si . Wracaj c ę ą w ogóle do 

WPI – 1000 mieszka  komunalnych. Na poprzedniej sesji przekonywano mnie tutaj nań  

tej sali, e mieszka  komunalnych jest za du o. My e my mówili o mieszkaniachż ń ż ż ś  

socjalnych, e  po prostu wiele naszych mieszka ców ma problemy finansowe, nież ń  

potrafi się utrzyma  b d  p aci  czynszu i trzeba zbudowa  mieszkania socjalne i tegoć ą ź ł ć ć  

tutaj  nie ma.  Jest tylko 1000 mieszka  komunalnychń ,  rodki i  nie wiadomo co, boś  

powinna  by  zrobiona  rzeczowa  analiza  i  podane.  Druga  sprawa  –  likwidacjać  

oczyszczalni Zaspa ale za tym nie idzie np. co zrobi  z drog  Czarny Dwór, dlaczego tać ą  

droga jest tymczasowa, dlaczego nie ma burzówek, która ma da  to, ta inwestycja mać  

da  to, e na uj ciach wody Czarny Dwór ć ż ę – Zaspa nie b dzie szkodliwych zwi zków,ę ą  

tego nie ma. Sprawa drugiej D browszczaków i rozwi zania w z a komunikacyjnegoą ą ę ł  

dzielnicy przemys owej z dolnym Sopotem, z wyj ciem do Gdyni.  ł ś  Mamy dzisiaj tylko 

jeden w ze  centralny tzn. obwodowa gda ska i  tutaj przez centrum miasta, przezę ł ń  

centrum Sopotu do Gdyni. Ja my l , e to jest za ma o. ś ę ż ł I przechodz  do priorytetów,ę  

a mianowicie ja w ogóle nie widz  inwestycji, które mia yby tworzy  miejsca pracy,ę ł ć  

chocia by gospodarka morska, porty, komunikacja. ż Tych tematów w ogóle, oprócz tych 

wcze niej przyj tych, które majś ę ą rozwi za  problemy komunikacyjne jak trasa W-Zą ć , to 

dalej brakuje mi jednej rzeczy jak  jest druga cz  ulicy S owackiego. ą ęść ł         To po 

prostu trzeba zapisa  i zrobi .ć ć  Bezpieczny Gda sk, bezpieczne dzielniceń ,  otó  ca yż ł  

czas dyskutowali my o bezpiecznych dzielnicach, dzisiajś  w ogóle je eli chodzi     oż  

bezpieczny Gda skń  to o dzielnicach mieszkaniowych ma o si  mówi, je eli chodzi ł ę ż     o 

monitoring, o budow  komisariatów z prawdziwego zdarzenia. ę Dobrze si  sta o,     eę ł ż  

jest tutaj w WPI zapisany komisariat na ulicy Obro ców Wybrze a, ale ja ń ż             do 

dzisiejszego  dnia nie  widz  takiego  porozumienia  mi dzy  panem  Prezydentem,ę ę  

Komend  Wojewódzk  Policji  a  Leclerc-iem i  przechodzą ą ę do sportu. Sport  proszę 

Pa stwa to nie jest to, e my dzisiaj mówimy o tym, e zbudujemy stadion pi karski ń ż ż ł na 

EURO 2000 i zrobimy wielk  imprez . Sport to jest to, e powinno si  zaczyna  odą ę ż ę ć  

sportów dzieci, m odzie ył ż  i sportu masowego, a popatrzmy w ogóle na czym nasze 

dzieci mog  uprawia  sport szkolny, brak sal gimnastycznych a infrastruktura w ogóleą ć  

je eli chodzi o boiska, to ju  w ogóle jest tragedia. Ju  nie mówiż ż ż ę o tym,       e dzisiajż  

nauczyciel w-f wyprowadzi dzieci na boisko, powiedzmy betonowe czy gliniaste, rzuci 

pi k  ił ę  wy sobie grajcie bo on ma tylko 45 minut. Dzisiaj nie ma fanatyków dla sportu. 
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Sport  to jest to,  e od szkó  idziemy tak daleko, e po prostu pó niej ko czy naż ł ż ź ń  

Akademii Wychowania Fizycznego i  pó niej  sź ą te  wyniki.  To musi by  powi zane,ć ą  

szko y, kluby sportowe i Akademia Wychowania Fizycznego i Sportu, wtedy mówimy oł  

kompleksie sportowym, o ca o ci sportu. Ja popieram to co robi Akademia Wychowaniał ś  

Fizycznego i Sportu ale to jest dostaje gotowy materiał        do tego, e pó niej sż ź ą 

wyniki. Natomiast całość sportu jest robiona w szko ach           i w klubach. Terazł  

przechodz c do modernizacji stadionu ą „Lechia”, otó  chc  powiedzie  Pa stwu, e jakż ę ć ń ż  

ja pami tam to w Gda skuę ń  dru yn pi karskich tych, które by y od III ligi do I, to by oż ł ł ł  

kilkana cie klubów. Dzisiaj powiedzmy s  dwa albo trzy ś ą        i na tym się to wszystko 

ko czy. Ja uwa am, e klub sportowy „Lechia” bo przy tym b d  si  upiera , to jestń ż ż ę ę ę ł  

jeden z klubów z tradycjami, który ma nie tylko lekkoatletów ale mia  ci ary, miał ęż ł 

kolarstwo, mia  tenis ziemny i pi k  no n . Uwa am w dalszym ci gu, e powinni mył ł ę ż ą ż ą ż ś  

si  jako radni zastanowię ć, e w moim poj ciu, tak jak ż ę                w ka dym krajuż , są 

boiska, które s  tylko do poszczególnych dyscyplin ale s  boiska wielofunkcyjne, dlaą ą  

których  jest  organizowany  sport.  Przepraszam,  ja  b d  g osowa  za  wielomaę ę ł ł  

poprawkami.  My l ,  e  wszyscy radni  te  si  zastanowi  eby  te  sprawy,  któreś ę ż ż ę ą ż  

poruszy em ł a mianowicie drogi, które e my z o yli do WPI a których nie ma. ż ś ł ż Druga 

sprawa –rozbudowa pasa nadmorskiego jako wielka inwestycja turystyczna, której  w 

ogóle te  nie ma bo s  po prostu sprawy morskie, „Marina” itd. Dzi kuje bardzo.ż ą ę

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Panie Przewodnicz cy, by  mo e nale y zrobi  przerw  bo najwyra niej  radni  są ć ż ż ć ę ź ą 

zm czeni i nie chc  s uchaę ą ł ć, co wida  po pustych salach. Ja na pocz tku chcia bymć ą ł  

pogratulowa  Prezydentowi  Miasta  du ego  poczucia  humoru  dlatego,  e  trzebać ż ż  

rzeczywi cie  ś mie  du e  poczucie  humoru  aby  powiedzie ,  e  popiera  politykć ż ć ż ę 

solidarnej Polski na przyk adzie inwestycji sopockiej. Tak naprawd  to jest przekazanieł ę  

roli  wiod cej najwi kszej inwestycji Sopotowi i  na pewno jest to dla Sopotu bardzoą ę  

radosne dlatego, e te pieni dze przejd  przez bud et Sopotu ż ą ą ż             i pewnie Sopot, 

z czego si  nale y cieszyę ż ć, dostanie nast pn  nagrod , ale chc  powiedzie  jeszczeę ą ę ę ć  

co  innegoś ,  e  tak  naprawd  chcia bym  wyrazi  zaniepokojenie  informacż ę ł ć jami 

dotycz cymi  programu  komunikacyjnego  dlatego,  e  mam  takie  pytanieą ż  czy  to 

przypadkowo nie jest tak, e nadaktywno  Prezydenta Paw a Adamowicza, który jakż ść ł  

s yszeli my w mediach ogólnopolskich, zamierza ka degoł ś ż  dnia punktowa  Premierać  
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Rz du RP, czy nie zaczną ie szkodzi  naszemu miastu. Wracaj c do ć ą oceny projektu WPI 

i oceniaj c plan inwestycyjny miasta Gda ska na lata 2006-2010 nale y zauwa y , eą ń ż ż ć ż  

istnieje zasadnicza dysproporcja  pomi dzy projektowanymi nak adami na inwestycjeę ł  

drogowe i sportowe a inwestycjami, które mia yby wpł ływ                     na podwy szenież  

standardu  ycia  ż mieszka cówń .  Programy,  które  w  zasadniczy  sposób  mog ybył  

podnie  standard  ycia  mieszka cówść ż ń  to:  Zdrowy  Gda szczanin,  Wykszta conyń ł  

Gda szczanin, Gda sk - Równych Szans, Gda sk Zń ń ń ielone Miasto, Lepiej Mieszkać  

w  Gda sku,  Zdrowa  Woda  dla  Gda ska,  Gda ski  Program  Rewitalizacji.  ń ń ń Na te 

programy przez 5 najbli szych lat proponuje si  przeznaczy  oko o 10,5 % wszystkichż ę ć ł  

nak adów.  Tak  skonstruowany  WPI  przez  pana  Prezydenta  ł       i  Platformę 

Obywatelsk  jest  niew tpliwie  zaprzeczeniem  has a  wyborczego  po  stronieą ą ł  

gda szczan.  ń Przede  wszystkim  jest  jednak  dowodem  na  to co  oznacza  dla 

przeci tnegoę  mieszka ca  prowadzenie  polityki  liberalnejń .  Oko o  74  %  nak adówł ł  

finansowych proponuje si  przeznaczy  na drogię ć  oraz program o nazwie  Sportowy 

Gda sk.ń  Oczywi cie inwestycje  ś drogowe nale y oceni  pozytywnie ale  ż ć ich g ównymł  

beneficjentem  b d  przecie  ę ą ż wy cznie  łą u ytkownicy  samochodówż  a  wi c  ludzieę  

bardziej zamo niż . Niew tpliwie nie jest przypadkiem, e w roku 2006, w roku nowychą ż  

wyborów samorz dowych na ten cel przeznacza si  a  65,8 % nak adów.  ą ę ż ł W latach 

nast pnych pocz wszy od roku 2007 nast puje  ę ą ę znacz cy spadek tych wydatków boą  

oko o 50 %.  Oko o 30 % wydatków przeznacza si  na program ł ł ę Sportowy Gda skń . 

Niestety  nie  s  to  pieni dze,  które  bezpo rednio  wp ywa yby  na  usportowienieą ą ś ł ł  

m odzie y, czy te  na rozwój kultury sportowej a przecie  s  toł ż ż ż ą  podstawowe zadania 

gminy. Inwestycje te dotycz  infrastruktury sportowej niezb dnej do promocji sportuą ę  

wyczynowego i du ych widowisk sportowych. Oznacza to, e w adze miasta Gda skaż ż ł ń  

kontynuuj  polityką ę antysportow ,  nie  promuj c  a  raczej  nie  wspomagaj cą ą ą  

upowszechnienie sportu w ród m odzie yś ł ż  czy starszej cz ci mieszka ców. Skutkiemęś ń  

tej polityki jest ca kowity brakł  infrastruktury sportowej w dzielnicach.            W Gda skuń  

przez 15 lat  od pocz tkuą  istnienia samorz du, w adze miasta nie wybudowa y anią ł ł  

jednego boiska ogólnodost pnego. Jedyneę , które powsta o                z inicjatywył  

spo ecznej  w  Oliwie,  decyzj  Rady  Miasta  zosta o  skazane  na  likwidacj .ł ą ł ę  

Kompromituj cym dla Prezydenta Miasta jest faktą , e jedynie ż 0,026 %, po tej zmianie 

by  mo e jest to  ć ż 0,035 % nak adów przez najbli sze 5 lat przeznaczy  nał ż ł  realizację 
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programu Zdrowy Gda szczaninń  a na program Gda sk – Równych Szansń  0,04 %, 

na  realizacj  ę programu  Gda ski  Program  Rewitalizacji  –  ń 1,52  %.  Oznacza  to, 

e w adze Gda ska nie zamierzajż ł ń ą w najbli szych latach nic zrobi  by da  szansż ć ć ę 

normalnego ycia np. osobom niepe nosprawnym. Nak ady proponowane ż ł ł                 na 

program Rewitalizacji ograniczaj  si  wyą ę cznie do rewitalizacji G ównego Miasta cołą ł  

oznacza  dalsz  degradacj  dzielnic  szczególnie  tych,  któreą ę  s  pod  ochroną ą 

konserwatora zabytków. Przeznaczenie przez najbli sze 5 latż  3,4 % nak adów ł           na 

program Lepiej Mieszka  w Gda sku  ć ń praktycznie wyklucza rewaloryzacj  podwórekę  

oraz zatrzymanie degradacji mienia komunalnego. Kontynuowany jest wy cznie rozwójłą  

TBS-ów gdy  trudno jest ż dzisiaj powa nie ocenia  realno  projektowanego programuż ć ść  

budowy 100 mieszka  komunalnychń . Przeznaczenie tak niskich nak adówł  na program 

Lepiej  Mieszka  w Gda sku  ć ń jest dzia aniem niezrozumia ym, gdy  nie rozwi zanoł ł ż ą  

problemu zad u eniał ż  z tytu u zap aty               za czynsz, który wynosi oko o 130 mln zł ł ł ł 

mimo zaci gni tego na ten cel kredytu bankowego w wysoko ci 60 mln z , który doą ę ś ł  

dnia dzisiejszego nie zosta  sp acony. ł ł Jednocze nie zosta a oddalona w czasie decyzjaś ł  

wdra ania  ż projektowanych zmian zarz dczych  ą okre lonych w wieloletnim programieś  

mieszkaniowym.  W  moim  przekonaniu  ta  decyzja  by a  podyktowana  kalkulacjł ą 

polityczn ,  interesem  osobistym  Prezydenta  przed  przyszą łorocznymi  wyborami 

samorz dowymi.  ą                               Nie do zaakceptowania jest również 

kontynuowanie polityki miasta, któr  mo na okre li  jako Gda sk odwrócony plecamią ż ś ć ń  

do  morza.  W  przed o onym projekcie  planu inwestycyjnego nł ż a  lata  2006  – 2010 

proponuje si  przeznaczy  na  realizacj  programu  ę ć ę Gda sk  Morze  Turystycznychń  

Atrakcji  0,53 % nak adów. Oznacza to,        e programł ż  ten sprowadza si  doę  

doko czenia  zagospodarowania  pasa  nadmorskiego  oraz  cz ciowo wybudowaniań ęś  

infrastruktury technicznej dla k pieliska ą morskiego na Stogach. Jest to inwestycja, która 

nie  by a realizowana od kilku lat  pomimo, e  ł ż by y  ł przeznaczone na ni  rodki  ą ś w 

bud ecie miasta.  Takie plany nie  mog  zwi kszy  atrakcyjno ci  naszego miasta iż ą ę ć ś  

oddalaj  nas od bycia  stolic  ą ą morsk  Polski.  Natomiast  pozytywnie nale y  ocenią ż ć 

planowane nak ady na program  ł Bezpieczny  Gda sk,  ń bo one wzrastaj  z  ka dymą ż  

rokiem. Oceniaj c projekt planu inwestycyjnego na lata 2006 ą – 2010 nale y stwierdzi ,ż ć  

e  jego podstawow  wad  s  niewspó miernie niskie  ż ą ą ą ł nak ady inwestycyjne w tzw.ł  

kapita  ludzki a w szczególno ci w nauk  i zdrowie. Na niskim poziomie zaplanowaneł ś ę  
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s  równie  fundusze przeznaczone na wykup gruntu pod przysz eą ż ł  inwestycje co jest 

niew tpliwie z ym sygna em. ą ł ł Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa, 9 osób zapisanych. Wp yn  wniosek o zamkni cie listy mówców.ę ń ł ął ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za ń zamkni ciem listy mówcówę ?

za                           -  11

                                                                      przeciw                   -    3

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    2

Nie ma quorum.

Prosz  o powrót wszystkich na sal  bo zaraz b dziemy sprawdza  obecno .ę ę ę ć ść

Przypominam jest wniosek o zamkni cie listy mówców.ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za zamkni ciem listy mówców?ń ę

za                           -  15

                                                                      przeciw                   -    5

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    3

Lista b dzie zamkni ta, ale zg osili si  radni: ę ę ł ę Ryszard Olszewski, Zofia Gosz, Danuta 

Putrycz,  Aleksander  ubrys,  Ż Ryszard  Klimczyk,  El bieta  Grabarek-Bartoszewicz,ż  

Kazimierz Koralewski,  Miros aw Zdanowicz, Agnieszka Pomaska. Te osoby zosta ył ł  

zg oszone przed g osowaniem.ł ł

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Panie Przewodnicz cy, panie Prezydencie.ą

Powa nie ws uchujż ł ę się w dzisiejsz  debat  i bardzo du o tu naszych kole anek ą ę ż ż         i 

kolegów radnych porusza kwesti  komunikacjię , drogownictwa, w tym odnosz c si  doą ę  

budowanych dróg przez Rzymian.  Mam takie pytanie, bo nie widz  ani                 wę  

zapisach  tego projektu,  ani  nie  us ysza em  w  wypowiedziach  Prezydentał ł  i  jego 

Zast pcy  pana  Marcina  Szpaka  informacji,  przechodz  do  konkretów  :  ulicaę ę  

Wyzwolenia, tory kolejowe jest to taki niebezpieczny trakt, gdzie bardzo cz sto idzieę  
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transport paliwa. Ten problem tego torowiska ci gnie si  ju  w a ciwie od pocz tku latą ę ż ł ś ą  

90-tych. Pan Prezydent Adamowicz obieca  ludziom w Nowym Porcie likwidacj  tegoł ę  

torowiska proponuj c  rozwi zanie  w  okolicach  ulicy  Narwickiej,  w  kierunkuą ą  

elektrociep owni, równolegle do kana uł ł  Wis a. Nie ma nic na ten temat ani ł                  w 

wypowiedziach, ani w formie pisemnej, po prostu czekam na jak kolwiek informacj .ą ę  

Mam pytanie – kiedy nast pi realizacja budowy ulicy Nowa Uczniowska, jaą ko fragmentu 

drogi  tranzytowej.  To  jest  przed u enie  w a nie  o  tym  tranzycie  i  tych  drogachł ż ł ś  

Sucharskiego,  Zielona  Droga.  Nie  ma  nic  te  na  ten  tematż  w  jakichkolwiek 

publikatorach, a jest to odcinek, który jest niezb dny, czy ulic  Marynarki Polskiej ę łą ę      i 

Hallera, zamyka od strony pó nocnej ca  inwestycj  i ten stadion, który ma powstał łą ę ć. 

Równie  zwracam si  z pro b  o ponowne rozwa enie i pochylenie si  nad poprzedniż ę ś ą ż ę ą 

propozycj  budowy Nowej Ko ciuszki. ą ś To jest przed u enie obecnej Ko ciuszki do ulicył ż ś  

Marynarki Polskiej. Ten cznik wschodni b dzie równiełą ę ż zamyka  ten kwadratł  tego 

obiektu  sportowego gdzie  czy  w  formie  ju  nowoczesnej  ulic  Hallera  i  ulicłą ż ę ę 

Marynarki Polskiej. Je eli móg bym prosi  a zapewne ju  znaj c t  kadencj  przez 3ż ł ć ż ą ą ę  

lata, e na pewne pytania i podnoszone kwestie nie b dzie odpowiedzi, tu zwracam ż ę się 

do Wydzia u pana Prezydenta, eby w trybie jakim  niezw ocznym 7 dni  po sesjił ż ś ł  

spróbowa  w formie pisemnej na podnoszoneć  kwestie         i  pytania dla mnie 

odpowiedzie , na co licz . Dzi kujć ę ę ę bardzo.

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. ą

Tyle mówimy tutaj przede wszystkim o sporcie, wi c ja o sporcie powiem ju  niewieleę ż  

tylko  tyle,  e  pad o  pytanie  od  którego  z  radnych  ż ł ś :  gdzie  s  radni,  gdzie  są ą 

przedstawiciele w adzy wykonawczej, wi c powiem tylko tyle, eł ę ż  spe niaj  chyba, ł ą      co 

sugeruj , sen pana radnego Koralewskiegoę , biegaj  tylko nie wiem czy                 wą  

alejkach.   Wracaj c  do  druku  1637  chcia abym  poruszy  spraw  dróg,  chociaą ł ć ę ż 

w a ciwie w pierwszym rz dzie chc  pochwalił ś ę ę ć, rzeczywi cie dobrze si  sta o, e jestś ę ł ż  

przyspieszona budowa szko y. A dlaczego chwal ? Dlatego, e zdaj  sobie spraw  coł ę ż ę ę  

si  dzieje u nas na Che mie w szko ach podstawowych, ę ł ł np. w szkole na Dragana uczą 

si  w piwnicachę  prosz  Pa stwa, w zagrzybionych piwnicach równie  zorganizowanoę ń ż  

wietlic  gdzie jest oburzenie rodziców, e dzieci muszś ę ż  te dziecią  tam przebywać. Ja 

mam nadziej , to taka sugestia ę tylko dla pana Prezydenta Nocnego, eż  rozwi e tenąż  
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problem troch  inaczej i spróbuje z agodzi  tę ł ć ą spraw  ę przez chocia by ż wykorzystanie 

filii dawnej trójki, która jest przy ulicy Buczka. Ale wracaj c do druku. Gda sk Che mą ń ł  

wraz z dzielnicami Po udnie, tak si  z o y o, jest przede wszystkim miejscem gdzieł ę ł ż ł  

powstaje budownictwo mieszkaniowe. Tak si  dzieje,      e dojazd do ródmie cia i doę ż Ś ś  

dzielnic po o onych za ródmie ciem, Wrzeszcz, Morenał ż Ś ś  i wszystkich innych, odbywa 

si  przede  wszystkim  przez  Trakt  w.Wojciechaę Ś ,  przez  Okopow  itd.  lub  przezą  

ostowick  i Moren . To jest sytuacja na dzie  dzisiejszy a w a ciwie na wczoraj, eŁ ą ę ń ł ś ż  

stan jest fatalny a co si  dzieje? Dzieje si  to, e rzeczywi cie nie udaje si  i  panę ę ż ś ę  

Prezydent nie zosta  przekonany mimo, ł      e rozmawiali my na ten tematż ś  na komisji 

eby przyspieszy  ż ć modernizację Łostowickiej, to po pierwsze a po drugie nawet ma eł  

odcinki dróg, które w tej chwili by y w planie w a ciwie do dzisiaj jeszcze do godziny 9ł ł ś  

okazuje się,                           e w autopoprawceż  ju  nie istniej . Zaraz wymieni  czegoż ą ę  

to dotyczy. Kiedy postanowiono zmodernizowa  ulic  Ma omiejskć ę ł ą i Podmiejsk , poą  

wielkich i ci kichęż  walkach zrobiono ulic  Zamiejskę ą, powstaje sytuacja, e zrobiono jż ą 

bez perspektywy. Zjazd z ulicy Ma omiejsk  ł ą w Zamiejsk  gdzie odbywa si  w tej chwilią ę  

bardzo duży ruch z dzielnic po udniowych, z Oruni i nie tylko, niestety zostajeł  ten ma ył  

odcinek wy czony w formie autopoprawki z WPI. Równie  mnie niepokoi fakt, e nicłą ż ż  

si  nie sygnalizuje nawet po roku 2010ę  o rozwi zaniach np. dawnej P-Pą . Jak wiemy 

powsta  ma u nas na osiedlu, w naszej dzielnicy TESCO, hipermarket, który znowuć  

sprowadzi wiele pojazdów w nasze otoczenie, natomiast nie ma rozwi za , które ą ń by już 

na wczoraj rozwi zywa y problemą ł  ani nie sygnalizuje się perspektywicznie eby  ż go 

rozwi za .ą ć  Dlatego prosz  o odpowied  na pytanie ę ź –        po pierwsze – dlaczego ten 

fragment,  cieszy  mnie,  e  zosta a  Srebrna  w czona,  male ki  odcinek,  a oważ ł łą ń ż ł ć 

nale y, e kilka innych jeszcze odcinków nie zosta o w czonych, ale dlaczego zosta aż ż ł łą ł  

zdj ta to po pierwsze i jak pan Prezydent Szpak widzi w perspektywie dojazd z tychę  

wszystkich osiedli naszych Gda sk, Gda sk Po udnie, gdzie praktycznie rzecz bior cń ń ł ą  

corocznie przybywa  bardzo  duża  Ilość mieszkań a  tym samym ludzi  i  to  dobrze 

zasobnych finansowo, tak powiem.               W zwi zku z tym prosz  o odpowiedą ę ź 

dlaczego nie znalaz o si  to tak jak w innych przypadkach chocia  w formie sygnalizacjił ę ż  

bo wiemy, e tramwaj wszystkiego  nie rozwi eż ąż .  W zwi zku z tym prosi abym oą ł  

odpowied  co si  zamierza w tej materii bo z tego ź ę tu nic nie wynika. Dzi kuje bardzo.ę

radna MONIKA TOMASZEWSKA
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Szanowni Pa stwo.ń

Oczywi cie ogólna refleksja ś z dyskusji, która jest do tej chwili toczona wyp ywa taka, eł ż  

odczuwamy niedosyt tych lokalnych inwestycji dzielnicowych ale z drugiej strony logika 

tego planu inwestycyjnego jest taka, e ust puj  one inwestycjom nie tylko miejskim ależ ę ą  

mo na powiedzie  ponadregionalnym czy te  o skali regionalnej.  ż ć ż          W dyskusji 

równie  podnoszone  sż ą dwa  argumenty,  e  skoncentrowali my  si  g ównie  naż ś ę ł  

programach  poprawiaj cych  infrastruktur  drogow  i  na  programie  operacyjnymą ę ą  

Sportowy  Gda sk,  ń ale  oczywi cie  analizuj c  tutaj  nak adyś ą ł  czy  te  wysokoż ść 

nak adów, które s  ponoszone przez miasto Gda skł ą ń  z tym, e nak ady te w podziależ ł  

na programy operacyjne nie  uwzgl dniaj  czy teę ą ż nie  dziel  ą tego  zaanga owaniaż  

rodków w asnychś ł  bud etowychż , bo prosz  Pa stwa gdyby my wzi li ka dy z planów ię ń ś ę ż  

rozbili na zaanga owanie rodków w asnychż ś ł , na dotacje           i subwencje, na te 

rodki, które pochodz  spoza bud etu to nagle okazuje si , ś ą ż ę         e w tym ż Sportowym 

Gda skuń  udzia  zaanga owania naszych rodków nie wynosi 40 %  ł ż ś ale jest o wiele 

mniejszy. To samo mo emy powiedzie  o programach infrastrukturalnych, skoro tutajż ć  

dofinansowanie  ze  rodków  unijnych  funduszu  ś spójno ci  mo e  si gn  75  %,  wś ż ę ąć  

zwi zku z  powy szym te  nak adyą ż ł  czyli  wydatki  rzeczywiste z  bud etu s  o  wieleż ą  

mniejsze a nie 43 % i ta argumentacja czy ta pro ba o rozbicie róde  finansowania naś ź ł  

poszczególne programy operacyjne by a podnoszona na mojej komisji, jednak mamł  

tutaj uwag  do pana Rudzi skiego, ę ń         e w sumie tej planszy z podzia em ż ł w a nieł ś  

na ród a finansowania ostatecznie nie przedstawiź ł ł. St d takie myl ce wra enie, e teą ą ż ż  

programy operacyjne,  czy  te nak adył  anga uj  w 40 % bud et miasta Gda ska naż ą ż ń  

infrastruktur  drogow  i w 40 % na ę ą Sportowy Gda sk. ń Tego po prostu zabrak o, st dł ą  

nasza dyskusja, która koncentruje  się tylko i wy cznie na umniejszaniu programówłą  

spo ecznych,  edukacyjnych  ł w a nie  ł ś kosztem  programu  sportowego a  tak  w 

rzeczywisto ci nie jest bo programy edukacyjne akurat s  w 100 % finansowane zś ą  

bud etu. ż Tego zabrak o, to zosta o podniesione na mojej komisji. Szkodał ł , e Pa stwoż ń  

jakby do tego si  nie przy o ylię ł ż , by  mo e uda oby si  unikn  ywio owej dyskusji,ć ż ł ę ąć ż ł  

która si  toczy na sali.ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Ja ju  zabiera am g os. Panie Przewodnicz cy cż ł ł ą hcia am zapyta  pana Prezydentał ć  

Szpaka o S owackiego poniewa  tam jest cznik z rozbudow  Nowej Ko ciuszki ł ż łą ą ś       a 

65



w  WPI zesz orocznym i  tegorocznym, ten dolny odcinek S owackiego jest wpisanył ł  

razem, poniewa  z niepokojem przyjmuj  informacje jakie by y na Komisji Planowaniaż ę ł  

Przestrzennego a pana tam nie by o, wi c chcia abym us ysze  czy dolny odcinekł ę ł ł ć  

S owackiego jest wyodr bniony w wydatkach czy znika na najbli sze lata bo w tymł ę ż  

dokumencie z zesz ego roku by y znacznie wy sze kwotył ł ż , na ten rok jest 12500 to 

wiemy, e to jest skrzy owanie dla Galerii Ba tyckiej, to ju  wiemy, ż ż ł ż         e w tym rokuż  

zero. Chcia abym zapyta  o te 10ł ć  mln 500 na 2007, 2008 by o 52 mln , 2009ł  -52 mln i 

po 2009 roku  - 52 mln.  Takie by y plany, w tegorocznym WPI jest zmianał , wyci te sę ą 

znaczne rodki, w zwi zku z tym chcia abym zapyta  czy te pieni dześ ą ł ć ą , które pozosta ył  

to s  na Now  Ko ciuszki czy tak e na dolny odcinek S owackiego. To moje pierwszeą ą ś ż ł  

pytanie. A drugie moje pytanie dotyczy Hali sopocko-gda skiejń , umownie, de facto tu 

koledzy mi  podpowiadaj  sopockiej,  pytanie o  rodki  zewn trzne.  ą ś ę Prosz  Pa stwaę ń  

kwoty jakie s  proponowane s  najwi ksze jakie  ą ą ę s  ą tutaj w a ciwie tutaj  ł ś mo liwe wż  

bud ecież  ponad 60 mln wi c  prosz  popatrze  na te  kwoty,  s  niebotyczne.  Jestę ę ć ą  

pytanie  czy  nie  b dzie  fiaska tej  inwestycji,  wi c  chcia abym wiedzie  czy  mamyę ę ł ć  

gwarancj  zasilania  zewn trznego,  sę ę ą na  to  podpisane  dokumenty  czy  nie? Nie 

chcia abym eby to by a inwestycja, która ł ż ł            w pewnym momencie poniesie kl skę ę 

bo bud et adnego miasta bez zasilania zewn trznego takiej inwestycji nie wytrzyma.ż ż ę  

Dzi kuj .ę ę

radny RYSZARD KLIMCZYK

Ja te  dwa s owa o tej Polsce solidarnej poniewa  pan Prezydent by  askaw nad tymż ł ż ł ł  

problemem się tak troszeczk  prze liznę ś ąć figur  retoryczn , wi c ja trzy s owa tylko.ą ą ę ł  

Rzeczywi cie po tych doniesieniach prasowych, w których pan Prezydent Adamowiczś  

jawi  nam  si  jako  ten  najbardziej  zajad y  zwolennik  punktowania  pana  Premieraę ł  

Marcinkiewicza i dzisiejsza deklaracja o  przyst pieniu pana Prezydenta ą     do obozu 

Polski solidarnej, no nale y ja powita  z wielkim uznaniem. ż ć Ja si  tylko zastanawiamę  

czy  ta  solidarno  pana  Prezydenta  nie  zosta a  ść ł jakby  posuni ta  do,  nie  zosta yę ł  

przekroczone granice. Dlaczego pan Prezydent zechcia  by  tak solidarny jedynie zł ć  

mieszka cami naszego bratniego miasta Sopotuń ,  w którym to  Sopocie buduje się 

wielka inwestycja sportowa, do której miasto Gda sk, gda ski podatnik dok ada siń ń ł ę 

grubymi  milionami  z otych i  jeszcze  ł się b dzie  dok ada  podatkiem          odę ł ł  

nieruchomo ci, czyli sta ym dochodem bud etowym pi knego nadmorskiego kurortu.ś ł ż ę  
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Ja po prostu boj  si , e za kilka lat kiedy zostan  zorganizowane ę ę ż ą                te 

zapowiadane szumnie przez pana Prezydenta mistrzowstwa wiata ś np. w hokeju grupy 

A, e ta solidarno , jakby nie b dziemy mogli liczy  na rewan  tej solidarno ciż ść ę ć ż ś , e wż  

tym momencie nikt o Gda sku wówczas nie pomy li. Mistrzowstwa b d  w Sopocie i zń ś ę ą  

ca  pewno ciłą ś ą pan Prezydent Karnowski, któremu yczymy wielu sukcesów i zdrowia,ż  

odniesie kolejny sukces. Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Wysoka Rado.

Nie ma Prezydenta Adamowicza ale zabola a mnie wypowied  pana Prezydenta kiedył ź  

udawadnia  w  punktach jaka  to  s aba  jest  lekkoatletyka w Gda sku.ł ł ń  No  wierzcie 

Pa stwo kilka lat temu kiedy ń „Lechia” Gda sk by a na dnie, kiedy grupa zapale cówń ł ń  

ze mn  zaj a si  ą ęł ę „Lechi ” w pi tej lidze i wyci gn li my ją ą ą ę ś ą z do ka to mo na by by oł ż ł  

powiedzie  to samo, s aba dru yna, nieć ł ż  ma pieni dzy i nie ma kibiców, bo i kibiców nieę  

by o za du o, to j  dokopa  do ko ca i wdepta  w b oto. ł ż ą ć ń ć ł Dlatego ta wypowied  trochź ę 

mnie zabola a, bo jak kto  jest s aby a chodzi o królow  sportu, to  ł ś ł ą się jej pomaga, 

wyci ga  r k .  ą ę ę To  tak  ogólne  stwierdzenie  bo  to  by o  niesympatyczne.  Natomiastł  

poniewa  b dziemy g osowali nad t  spraw  i nasz klub stale wa y decyzj , to do panaż ę ł ą ą ż ę  

Prezydenta Szpaka kieruj  pytanie, kiedy tartanę  na ulicy Grunwaldzkiej przy Zespole 

Szkół zostanie u o ony, kiedy mo na to zrobi  najszybciej poniewa  nas interesuje jakł ż ż ć ż  

d ugo mo e potrwa  przerwa w szkoleniu na  ł ż ć „Lechii”  w zwi zku z przebudow  juą ą ż 

ewentualnie bez tartanu, bez bie ni a kiedy mo na zacz  zaj cia ż ż ąć ę w a nieł ś  na tej nowej 

bazie. I to tyle, b d  jeszcze wnioski g osowaneę ą ł , wi c jeden z moich wniosków mo eę ż  

teraz omówi  – poszerzenie pla y ę ż     w Brze nie ź Jelitkowie. Ja si  dziwi , e kto  takę ę ż ś  

lekka r czk  odrzuca spraw  mówi c, e to nie do nas nale y. ą ą ę ą ż ż Prosz  Pa stwa pla eę ń ż  

w Sopocie i Gdyni zosta y poszerzone g ównie dzi ki rodkom z Urz du Morskiego wł ł ę ś ę  

Gdyni i niewielkim rodkom z tych gmin.  ś Te gminy si  o to postara y.ę ł  Ja wiem, eż  

remont i poszerzenie gda skich plań  kosztowa oby ok. 3,5 mln z . Nie chowajmy g owyż ł ł ł  

w piasek ten na pla y bo jego brakuje. Po pierwsze to jest ochrona przed sztormamiż . Ja 

chodz  ę         w zimie na pla  i jest tutaj kolega Koralewski, który te  w zimie si  k pie,żę ż ę ą  

wi c  radz  panu  Prezydentowi  przej  si  po  sezonie  jesienno-zimowym  jakieę ę ść ę  

spustoszenia czyni  sztormy ą – to jest pierwsza rzecz. Po drugie - Jelitkowo i Brze no wź  

67



sezonie s  zapchaneą  i  z  tego tytu u Gdynia i  Sopot  powi kszy y sobie pla e.  ł ę ł ż Po 

pierwsze – ochrona brzegów tak e przed uderzeniem wody, a z drugiej strony lepszeż  

warunki  dla  turystów.  Chcia bym eby ten  wniosek,  jak b dziemy g osowali,  ebył ż ę ł ż  

podej  ść      do tego ze zrozumieniem, przynajmniej podj  dzia ania eby uzyska  teąć ł ż ć  

rodki. ś Dzi kuj .ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado, panie Prezydencie.ą

Teraz naprawd  prosz  eby pan Prezydent zaszczyci  jednak obecno  tutaj na sesji.ę ę ż ł ść

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Niestety, chyba to jest niemo liwe poniewa  musia  na chwilż ż ł ę wyjecha .ć

radna ZOFIA GOSZ

To chyba jaki  zast pca w jego imieniu bo mówi  do cianyś ę ć ś ,  jak to w powiedzeniu 

mówi  dziad do obrazu a obraz ani razu, to chyba nie ma sensu. Mam konkretne uwagi,ł  

wnioski i zapytania, mianowicie jak prawnie wygl da inwestowanie na gruncie oddanymą  

w dzier aw  do 2016 roku ju  w tej chwili i my chcemy budowa  centrum sportowe, toż ę ż ć  

pierwsze pytanie  i  konkretna  chc  odpowied .  ę ź Co  z  wykorzystaniem rodków  naś  

budownictwo socjalne przy ulicy Chodkiewicza. Wiem, e mog  si  przedawniaż ą ę ć, by oł  

tam  uzyskanych  rodków  z  zewn trz   702  tys.440  zś ą ł.  Jak  d ugo  mog  był ą ć 

przetrzymywane albowiem dwa przetargi, które by y na budow  tych mieszka  nie sł ę ń ą 

udane. Nast pnie – „Baltic Arena”, o której ju  mówi am, przewiduje się ż ł ę zarz dzanieą  

tym obiektem, powierzy  operatorowi prywatnemu – dok adnie  czytam i to jest nak adć ł ł  

gmina ma ponie  w latach 2007-2010 ść   63 mln 500 tys.zł, takie mam informacje, wi cę  

dlaczego tutaj  nie w cza si  tego przysz ego, prywatnego operatora czy jakiegołą ę ł ś 

innego inwestora do tzw. partnerstwa publiczno-prawnego, czy gmin  sta  na budowę ć ę 

tylu urz dze  ró nych sportowych oddaj c je prywatnym firmom eby pobiera y z tegoą ń ż ą ż ł  

tytu u profity. ł Wed ug mnie tak nie powinno si  dzia , je eli nak ady to równie  profitył ę ć ż ł ż  

a tu wychodzi z tego, e b dziemy mieli tylko nak ady.ż ę ł  W czym wyra a si  gda skiż ę ń  

model budownictwa mieszkaniowego poniewa  ja otrzyma am odpowied  do WPI, eż ł ź ż  
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funkcjonuje jaki  gda ski model budownictwa mieszkaniowego, chocia by w skrócie.ś ń ż  

Nast pnie  w  jakim  okresie           z  tego  gda skiego  modelu  budownictwaę ń  

mieszkaniowego b d  mia y szans  osoby oczekuj ce w ilo ci 4.000 jak podano mi wę ą ł ę ą ś  

odpowiedzi, zapewni  mieszkania oczekuj cych. ć ą Nast pnie o sprawach sportowych juę ż 

mówi am i  do tego nawi zuj ,  mianowicie wnioskuj  panie Prezydencie eby przył ą ę ę ż  

pierwszej poprawce jaka b dzie do WPI,  ę bo dzisiaj to si  nie uda, tworzy  osiedloweę ć  

centra rekreacyjno-sportowe, bo na to  mamy szansę otrzyma , eby nie jakie  nać ż ś  

Grunwaldzkiej,  gdzie  na  Traugutta,  bo  adne  biedne  dziecko,  na  które  mo emyś ż ż  

dosta  najwi cej  pieni dzy,  nie  b dzie  si  rozwija o  a  w  biednych  rodzinach  sć ę ę ę ę ł ą 

zazwyczaj  bardzo du e  talenty  i  na  to  mo emy dosta  bardzo du o  pieni dzyż ż ć ż ę  z 

ró nych funduszy tak e z funduszu norweskiego. Je eli pan Prezydent nie posiadaż ż ż  

tych informacji,  to  ja  posiadam bo by am szkolona w tym zakresie w Zakopanemł  

niedawno. I teraz nast pnie mam wniosek o autopoprawk , dę ę la tego by  potrzebny panł  

Prezydent  a  mo e  to  za atwi  pan  ż ł Wiceprezydent  Szpak,  mianowicie  tak  jak 

powiedzia am chodzi o Studium wstawieniu WPI to co by o poprzednio i w zesz ymł ł ł  

roku na tej samej sesji by o do protoko u powiedziane w imieniu Prezydenta, e b dzieł ł ż ę  

to uj te jako studium op acalno cię ł ś  budowy tego domu na Zaspie Rozstaje, które by oł  

jak pan Rudzi ski mi mówi , tylko pan Bumblis jako ń ł Przewodnicz cyą  Dora nej Komisjiź  

do WPI  to zdj  i da  na swoj  dzielnic , prawdopodobnie by a to z o liwo  a nie z aął ł ą ę ł ł ś ść ł  

wola,  tylko ludziom si  zadania pomiesza y a  nikt  nie  zapyta  specjalistów w tymę ł ł  

zakresie  o  co  tutaj  chodzi.  Ulica  w.  Barbary  a  Zaspa  Rozstaje  to  jest  strasznaŚ  

odleg o , tak mi dzisiaj wyt umaczono, dlatego, e w ał ść ł ż ł śnie to du e zadanie ma byż ć 

budowane w ramach partnerstwa publiczno-prawnego a nawet stowarzyszenie, które 

chce podj  to  zadanie,  nie  zwraca o  si  jeszcze do  miasta  o  adne  pieni dze,ąć ł ę ż ą  

natomiast  my  uniemo liwiamy tym,  e  nigdzie  nie  jest  to  wpisane  w  zadaniach,ż ż  

wyst pienie  ą             o uzyskanie rodków zewn trznychś ę . To jest moja ko cówkań  

wypowiedzi. Bardzo wnioskuj  o to eby zosta o to wpisane ę ż ł tak jak to by o w zesz ymł ł  

roku przyrzeczone na sesji  w imieniu Prezydenta Adamowicza osobi cieś .  Dzi kujeę  

bardzo.

radny MIROS AW ZDANOWICZŁ

Panie Przewodnicz cy, Szanowna Rado.ą
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Ja zaczn  mo e troch  tak nietypowo. ę ż ę Krótko chcia em przedstawi  aktualn  sytuacjł ć ą ę 

dotycz c  imprez i sportów motorowychą ą , i nie tylko motorowych.              Otó  wż  

ubieg  sobot  i  niedziel  odby o si  łą ę ę ł ę w Bukareszcie posiedzenie europejskiej  unii 

motocyklowej gdzie m.in. oceniono wszystkie imprezy, które si  odby y w roku 2005, wę ł  

tym nasza impreza dru ynowe mistrzowstwa Europy, które ż się odby y u nas na nowymł  

torze. Z du  satysfakcj  przyj em informacj , e zostali my ocenieni bardzo wysoko,żą ą ął ę ż ś  

w lad za tym idzie propozycja organizacji podobnej imprezy ś            w przysz ym roku wł  

lipcu. Ja  chcia em  serdecznie  podzi kowa  Zarz dowi  Miasta,  Zak adowi  Zielenił ę ć ą ł  

Miejskiej panu Nietupskiemu i panu Dyrektorowi Kot owskiemu jak równie  panu, którył ż  

koordynował wszystkie kwestie zwi zane z pomoc , w ogóle           z przygotowaniemą ą  

panu  Rudzi skiemuń .  Poniewa  zaczyna  kursowa ,  ju  jest  na  ż ć ż razie  na  niwie 

europejskiej ale nas interesuje w ka dym razie wiat i chcemy w 2007 roku mie  już ś ć ż 

mistrzowstwa wiataś , chcia bym aby oficjalna nazwa tego miejsca gdzie si  odbywaj ,ł ę ą  

maj  si  odbywa  i odbywa y si  zawody, eby mo na by o ą ę ć ł ę ż ż ł         w formie uchwa ył  

przyjąć, e to jest ż Gda skie Centrum Sportów Motorowychń . Chodzi mi o to, e my myż ś  

przez wiele lat pracowali troch  na Gdyni , troch  na Sopot,  ę ę ę          w sumie to  się 

nazywa a „Kamionka”  i  wsz dzie w wiecie jest jako  tak  ł ę ś ś bardzo  rozpoznawalne i 

chcia bym eby to samo przesz o teraz ale eby to by o zwi zane ł ż ł ż ł ą      z Gda skiem.ń  

Prosz  i  zg aszam jako  formalny  wniosek o  przyj cie  nazwy „Gda skie  Centrumę ł ę ń  

Sportów Motorowych”.  Mówi c o tych sportach motorowych to b dzie jako wiod ce,ą ę ą  

natomiast  chciałem te  równie  ż ż Pa stwa poinformowań ć,  e ostatnio z pani  radnż ą ą 

Grabarek pojechali my na to miejsce i te  stwierdzi a, e jest idealne ś ż ł ż              do 

zbudowania stoku narciarskiego. Nasi mieszka cy doceni  to za 3,4,5 lat, taki kawa ekń ą ł  

gdzie  tutaj ś b dzie terenu, gdzie mo e odbywaę ż ć się w zasadzie ka da dyscyplinaż , nie 

tylko dyscyplina ale zaj cia rekreacyjne we wszystkim co kto b dzie mia  na my li.ę ę ł ś  

Dzi kuje bardzo.ę

radna AGNIESZKA POMASKA

Szanowni  Pa stwo,  ju  wiele  na  tej  sali  zosta o  powiedziane.  My lń ż ł ś ,  e  g ówneę ż ł  

dyskusje i te najwa niejsze odby y si  jednak na komisjach i wi kszo  pyta  uzyska aż ł ę ę ść ń ł  

ju  odpowied . ż ź Osoby, które s  nieprzekonane, nie wiem czy zosta y przekonane na teją ł  

sesji, nie mnie to rozstrzyga . ć Ja chcia am tylko odnie  si , tu ju  wspomina a panił ść ę ż ł  

radna Tomaszewska, do jednej rzeczy. I tutaj mam troch  al        do Prezydenta i jegoę ż  
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Zast pców,  e  troch  niew a ciwie  przedstawili  nam te  dane.  ę ż ę ł ś     Ja  sobie  tak 

wyliczy am,  e  rzeczywi cie  nak ady na  ł ż ś ł ten  program o wiatowy,             naś  

Wykszta conego Gda szczanina ł ń to jest 2 % i je li si  spojrzy na to procentowo     toś ę  

rzeczywi cie wygl da to marnie. Ja sobie policzy am, e  ś ą ł ż w stosunku do nak adów,ł  

które pochodzą tylko z bud etu to jest 6 % wi c to wygl da ż ę ą już troch  lepiej. Ja bymę  

prosi a eby to uwzgl dnia , wydaje mi si , e to jest bardzo wa ne.  ł ż ę ć ę ż ż Ja osobi cieś  

traktuj  te du e inwestycje, zw aszcza te rodki zewn trzne, dotacje unijne jako coę ż ł ś ę ś 

ekstra. Ja wiem, e to jest obowi zek gminy eby o te rodki si  stara  ale je li ich jestż ą ż ś ę ć ś  

wi cej to nie mo emy pó niej traktowaę ż ź ć tych procentów tak rygorystycznie. Tak e tutajż  

uwaga do s u b Prezydenta eby nast pnym razem ł ż ż ę mo e ż troch  szczegó owiej tenę ł  

temat potraktowa y.ł  Natomiast przyznam si , e te  mam czy mia am wiele uwag doę ż ż ł  

tego planu inwestycyjnego, moich ycze  jest bardzo du o, natomiast zdaj  sobież ń ż ę  

sprawę z tego, e tego bud etu nie mo na rozci gnż ż ż ą ąć. Bud et nie jest z gumy i zdajż ę 

sobie spraw , e teę ż  najbli sze lata kiedy mamy szans  na du e dotacjeż ę ż  unijne, to b dę ą 

lata  nie atwe,  trzeba  b dzie  podejmowa  du o  trudnych  decyzji,  natomiast  nieł ę ć ż  

zgadzam si  ze stwierdzeniem, e my bierzemy te pieni dze ę ż ą     z Unii tylko dlatego, eż  

s , nie zastanawiamy si  na co. Je li kto  z radnych poda by mi,  ą ę ś ś ł o które  inwestycje 

starali my si  nies usznie to wtedy mog  polemizowa , natomiast nie bardzo rozumiemś ę ł ę ć  

tych zarzutów, e my za du o, za bardzo anga ujemy si  w pozyskiwanie tych rodkówż ż ż ę ś  

unijnych bo niektóre wypowiedzi tak traktuj . ę Oczywi cie nale y stara  si  o te dotacjeś ż ć ę  

z rozwag , natomiast trzeba ą te  ż sobie u wiadomi , e tych pieni dzy z Uniiś ć ż ę  nie b dzieę  

mo na wyci ga                      w niesko czonoż ą ć ń ść, e teraz s  te najgor tsze lata iż ą ę  

niestety z pewnych rzeczy trzeba b dzie zrezygnowaę ć na rzecz tych inwestycji. Druga 

sprawa – odno nie wypowiedzi pana Przewodnicz cego ubrysa, ś ą Ż ja a uj , e kwestiaż ł ę ż  

poszerzenia tych pla  nie znalaz a si  na ż ł ę naszej Komisji Turystyki i Sportu, natomiast 

te  bym prosi a pana Prezydenta o wyja nienie tej sytuacji,  ż ł ś być mo e ten wniosekż  

dotar  do  nas  zbyt  pó no  ale  te  tutaj  rzeczywi cie  prosi abym  ł ź ż ś ł o  szczegó owł ą 

odpowied  na ten temat. Dzi kuj .ź ę ę

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jako e ju  ostatni g os zabieram, zebra o mi ż ż ł ł się na podsumowanie.  Otó  faktycznie,ż  

na przyk adzie tego co powiedzia  pan Przewodnicz cy ubrys mog  powiedzie , ł ł ą Ż ę ć     eż  
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zaniechanie to  jest  nie uczynienie dobra,  a  wi c  to  jest  z o.  ę ł Nie  wolno  pope niał ć 

zaniecha  w takim wypadku kiedy to mo na zrobi  za pieni dze Urz du Morskiego. ń ż ć ą ę My 

powinni my dba  o nasze pla e bo to ś ć ż w ko cu ń jest istota naszego m.in.bytu. Jeste myś  

w ko cu nad morzem. Tyle odno nie pla y. Dalej patrzń ś ż ąc na wydatki           w WPI 

rzeczywi cie nie uda o mi  ś ł się tu przeczyta , by  mo e Prezydent coć ć ż ś powie na ten 

temat,  ale  nie  ma dla  Klubu  Lekkoatletycznego  „Lechia”  alternatywy,  nie  ma. 

Rzeczywi cie  g osuj c  przeciwko  tej  poprawce  musicie  Pa stwo  radni  mieś ł ą ń ć 

wiadomo , e g osujecie za likwidacj  Klubu Lekkoatletycznego „Lechia”, poniewaś ść ż ł ą ż 

oni gdziekolwiek eby egzystowa  na innych obiektach, musz  pozyska  na to rodkiż ć ą ć ś  

finansowe, ponie  koszty ść pewnie jakich  ś dojazdów itd., po prostu podwy sza to kosztyż  

dzia ania. Je eli jest taka Pa stwa wola, to tak b dzie oczywi cie. ł ż ń ę ś Dlatego ja apeluję 

do Pa stwa, nie likwidujmy tego Klubu, on ma przed sob  przysz o               i  trzebań ą ł ść  

wyci gn  do niego r k , trzeba mu pomóc. ą ąć ę ę Tak jak to powiedzia  tu na pocz tku panł ą  

Kazimierz  Zimny,  mia  s uszno ,  e  g osowanie  mo na  by  tak  zreasumował ł ść ż ł ż ć 

przeciwko tej poprawce w a ciwie to jest likwidacja tego Klubu, wystarczy poszerzył ś ć 

troch  boiska nawet tej n dznej bie ni u lowej tam nie b dzieę ę ż ż ż ę      i tam si  ju  nie zrobię ż  

adnej lekkoatletycznej imprezyż  nawet dla ó wi. Prosz  Pa stwa apeluje wobec tegoż ł ę ń  

o g osowanie za t  poprawk . Wierz , e poprawki  ł ą ą ę ż       do WPI b dziemy czynię ć 

pewnie  co  miesi cą  poniewa  korekty  b d  ze  wzgl dów higienicznych konieczneż ę ą ę . 

Nasuwa si  te  mi  pewien wniosek.  ę ż Kiedy patrzy  si  na  zaawansowanie czy  naę  

realizacj  zada  z WPI z poprzednich latę ń , my przez wiele lat  w a ciwie od pocz tkuł ś ą  

kadencji  zaciskamy pasa na konto inwestycji, które mia y si  rozpocz  wspólnie zł ę ąć  

funduszami europejskimi i to zaciskanie pasa dalej trwa.         Ja wierz , e mo na byę ż ż  

wi cej  projektów  jednocze nie  zaproponowa  do  realizacji  poniewa  przeci ganieę ś ć ż ą  

przetargów i  realizacji  jest  tak  du e,  e  realnie  nie  poszerzy oby to  frontu  robótż ż ł . 

Mogliby my, mo e je li nie w sferze komunikacji,           to w innej sferześ ż ś  poszerzyć 

wst pne za o enia i to narz dzie jest w r ku Prezydenta nie nas. My za cznika nr 2,ę ł ż ę ę łą  

prognozy nie mo emy zmieni ,  natomiast w r ku Prezydenta wierz ,  e  jest takież ć ę ę ż  

narz dzie jak  ę np. zwi kszenie prognozy zad u enia. Nie spowoduje ona oczywi cieę ł ż ś  

fizycznego zad u enia ale pozwoli na wprowadzenie do planu alternatywnych zada ,ł ż ń  

które  mo na  by  zrealizowa  kiedy  opó niaj  ż ć ź ą się inne,  wówczas  je eli  nawetż  

procentowa realizacja tych planów nie wzros abył              to jednak kwotowo w Gda skuń  

wykorzystywaliby my fundusze europejskie ś                 w wi kszym stopniu i to by abyę ł  
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korzy  dla nas, dla miastaść , dla jego mieszka ców. ń Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  teraz ę pana Prezydenta lub pana Dyrektora o udzielenie odpowiedzi                  i 

ustosunkowanie si  do tych wypowiedzi.ę

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Rzeczywi cie ś tutaj dosy  ć trudne zadanie mi przypad o ustosunkowanił a si  ę               do 

licznych uwag zg oszonychł  przez radnych i  pyta . Ja odpowiem na czń ęść  z tych 

kwestii, uzupe ni mnie za chwileczk  Dyrektor Rudzi ski. Postaram si  ł ę ń ę                      w 

chronologicznej  kolejno ci  tak  jak  by y  poszczególne  wypowiedziś ł .  My l ,  e  je eliś ę ż ż  

chodzi o wypowiedzi Przewodnicz cych Komisji to jedynie tutaj pewnego komentarzaą  

wymagaj  kwestie,  które  poruszy  pan  Przewodnicz cy  Koralewski  odno nieą ł ą ś  

skrzy owania Rakoczego, Bulo ska. ż ń Boisko przy szkole 56 to za chwileczk   Dyrektorę  

Rudzi ski  szczegó owych  informacji  udzieli.  Mam  wra enie,  e  przy  pozosta ychń ł ż ż ł  

komisjach tam nie by o zasadniczychł  kontrowersji. Jedno sprostowanie dla radnego 

Sowi skiego – w tej ogólnej strukturzeń  wydatki na o wiat  to nie s          2 promile tylkoś ę ą  

2 procent, tak e to wynika chyba z b du w kalkulacji, które pan Przewodnicz cyż łę ą  

pope ni .  ł ł Je eli  chodzi  z  kolei  o  pozosta e  kwestie,  kwestia  braku  zgodno ci  zeż ł ś  

Strategi  i wyst puj cych dysproporcji mi dą ę ą ę zy rodkami, zarzut my l  bardzo powa ny,ś ś ę ż  

który postawi  pan Przewodnicz cy Nikiel i wobec tego zarzutu chcia bym stanowczoł ą ł  

zaprotestowa .  Ca kowicie  si  z  tym  nie  zgadzam.  W  tej  chwili  konć ł ę strukcja 

Wieloletniego  Planu Inwestycyjnego zosta a tak ustawiona aby bezpo rednio mo nał ś ż  

by o wyci ga  to co wynika ze Strategii. Te programy operacyjne, wed ug których jestł ą ć ł  

pouk adany WPI wynikaj  wprost ze Strategii. Rzeczywi cie  ł ą ś nie wszystkie programy 

operacyjne  znajduj  odzwiercą iedlenie  w  planie  inwestycyjnym  ale  taka  jest  ich 

specyfika. Musimy pami ta , e inwestycje to jest zaledwieę ć ż  kilkana cie procentś  bud etuż  

miasta i ca a masa zada  wynikaj cych ł ń ą           ze Strategii realizowana jest po prostu ze 

rodków bieś żących. Tutaj mamy tylko te twarde zwi zane z ą infrastruktur , zwi zane zą ą  

wydatkami rzeczowymi, tak e wiele czynno ci zwi zanych czy z pomocż ś ą ą spo eczn ,ł ą  

czy z nauk , edukacją ą realizowanych jest po prostu z wydatków bie cych i one sżą ą 

zupe nie  niedostrzegalne  z  punktu  widzenia  WPI,  natomiast  nieuprawnione  jestł  
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stwierdzenie, e nic si  nie robi w tym zakresież ę  albo e nie jest realizowana Strategia.ż  

Je eli  chodzi  o  dysproporcje  pomi dzy  poszczególnymi  programami  operacyjnymiż ę  

w zakresie inwestycji, prosz  Pa stwa tak się ń ę sk ada, rzeczywi cie ta kwestia by ał ś ł  

kilkakrotnie  poruszana przez ró nych z Pa stwa tak e za jednym razem postaram siż ń ż ę 

t  kwesti  skomentowaą ę ć, prosz  Pa stwa my w najwę ń i kę szym stopniu inwestujemy w te 

obszary, na które mamy najwi kszy wp yw jako miasto.  ę ł Zdajemy sobie spraw  i teę ż 

by my chcieli aby wi cej rodków by oś ę ś ł  przeznaczanych na bezpiecze stwo czy nań  

rozwój przedsi biorczo ci, czy inne sfery yciaę ś ż , czy nauk , które nie s  wprost w naszeję ą  

gestii. To s  pewne postulaty do ministra Dorna czy nowego ministra nauki.  ą Tutaj po 

naszej  stronie  s  ą raczej  pewne  dzia ania  wspomagaj ceł ą  i  inicjatywy na  zasadzie 

wspomagania programów realizowanych przez inne instytucje i najczęściej w sferze nie 

inwestycyjnej. 

Tutaj kwestia alokacji na poszczególne programy i tutaj te  bardzo mocny zarzut, ż      eż  

zupe nie  nie  liczymy  si  ze  strategił ę ą lizbo sk  i  nie  inwestujemy  ani  w  rozwójń ą  

przedsi biorczo ci, ani w rozwój ę ś nowych technologii, tylko 1 % na projekt                 „e-

Gda sk”.ń  Mo na  powiedzie  tylko  1  %  i  a  1  %  przy  tak  du ym  bud ecież ć ż ż ż  

inwestycyjnym. Muszę powiedzie , e  ć ż projekt „e-Gda sk”  to jest jeden z pierwszychń  

projektów, które zosta y dofinansowane w ramach ł SPOR-u w Polsce w ogóle, nie tylko 

w woj.pomorskim. Jest to jeden z projektów, które zosta y najwy ej ocenione jako jedenł ż  

z najlepszych projektów w Polsce, wi c tutaj nie zgadzam si  z tym, ę ę         e Gda skż ń  

tutaj ma jakie  ś zapó nienia w tym zakresie i musz  powiedzie , e projekt ź ę ć ż        „e-

Gda sk” akurat powoduje zwi kszenie prawie dwukrotne ń ę nak adów na ten cel       wł  

stosunku do tego co by o w poprzednich latach. Niestety nie uda o nam si  uzyskał ł ę ć 

dofinansowania na inne projekty, projekt zwi zany z systemem informacji przestrzenneją  

czyli mapy cyfrowe, rozbudowa map cyfrowych i rozbudowa dost pno ci do zasobówę ś  

mapowych przez internet. Projekt by  równie  bardzo wysoko ocenionył ż , znajdowa  sił ę 

na czele listy rankingowej po ocenie ekspertów ale niestety komitet steruj cy jakoą , eż  

dostali my  ju  dofinansowanie  do  jednego  projektuś ż ,  troszeczk  nas  ukaraę ł tym  i 

jeste my ni ej w rankinguś ż , w zwi zku z tym nie dostali my dofinansowania chocia  zą ś ż  

rankingu ekspertów wynika o, e powinni my tutaj dofinansowanie dostał ż ś ć, aczkolwiek 

mog  zapewni  Pa stwa, e pracujemy nad kolejnymi, bardzo ciekawymi projektamię ć ń ż  w 

zakresie informatyzacji  i  na pewno b dziemy próbowali  pozyska  rodki równie  zę ć ś ż  

innych funduszy, nie tylko                 ze SPOR-u. Je eli chodzi o wspieranież  gospodarki 
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opartej  na  wiedzy,  miasto  przyst pi o  ą ł w  tym  roku  do  Fundacji  „Brainet” wraz  z 

Politechnik  Gda sk  i  Specjaln  Stref  Ekonomiczn . To jest Fundacja, która  ą ń ą ą ą ą ma 

dzia a  przy  Centrum  Zaawansowanych  Technologii  zajmuj c  si  transferamił ć ą ę  

technologii z nauki               do biznesu. Wspieramy Specjaln  Stref  Ekonomiczn , naą ę ą  

poprzedniej  sesji  podj li my  uchwaę ś łę o  dofinansowaniu  projektu  budowy Centrum 

Zaawansowanych  Technologii.  To  si  nie  znajduje  wprost  jako  tytu  tylko  jest  wę ł  

rodkach, które przekazujemy jako dokapitalizowanie Specjalnej Strefy Ekonomicznejś  

ale na ten celowy projekt zwi zany z Centrum Zaawansowanych Technologii. Mamyą  

projekt inkubatora przedsi biorczo cię ś .  Mamy Gda sk  Fundacj  Przedsi biorczo ci,ń ą ę ę ś  

która w a nie te funkcje realizuje, to s  te  nowe zadania, których wcze niej nie by oł ś ą ż ś ł  

a które w tej chwili s  znacz co dynamizowane. ą ą

Kolejna kwestia dotyczy a braku szczegó owych raportów uzasadniajł ł cych przyj cieą ę  

takich a nie innych inwestycji. Prosz  Pa stwa ci radni, którzy blisko uczestniczylię ń       w 

procesie przygotowania inwestycji maj  zapewne wiadomo  ą ś ść w jaki sposób wygl daą  

baza danych wniosków inwestycyjnych. Pa stwo radni sk adaj c wniosek ń ł ą     do WPI 

przygotowywali cie wy cznie wniosek w formie uproszczonej  gdzie  jest  tylko tytuś łą ł 

zadania, jego g ówna idea i opis lokalizacji, cele, które on realizuje. Natomiast  ł     w 

bazie danych wszystkie wnioski, które są na powa nie rozwa one                        doż ż  

wprowadzenia  do  WPI,  przeprowadzane  jest  takie  wst pne  studium  ę inwestycyjne, 

bardzo wst pne dlatego, e dla wielu zada  nie ma ę ż ń wiarygodnych danych, natomiast 

jest to kompleksowy formularz, który si  sk ada z kilkunastuę ł  kart w a nie dotycz cychł ś ą  

stopnia  przygotowania,  dotycz cych  ą podstawy  szacunku  kosztów,  dotycz cyą  

dokumentów  jakimi  dysponujemy,  prawa  dysponowania  terenem itd. Tak  e  tutajż  

równie  wska niki efektywno ci ekonomicznej tam gdzie jest to tylko mo liwe takież ź ś ż  

wska niki staramy si  liczyź ę ć i mog  powiedzie , e dla wszystkich zada  drogowych,ę ć ż ń  

przynajmniej tych du ych zada  drogowych,  wska niki efektywno ci ekonomicznej sż ń ź ś ą 

wyliczane.  Oczywi cie  nie  ma  takiej  mo liwo ci  aby  stworzy  jeden  wska nikś ż ś ć ź  

ekonomiczny, który nam pozwoli porównywa  inwestycje z ró nych sektorów, po prostuć ż  

nie ma takiej mo liwo ci. ż ś Inn  charakterystyk  maj  inwestycje drogowe i tutaj  mi dzyą ę ą ę  

sob  mo emy je porównywa  wska nikiem ekonomicznymą ż ć ź . Inne inwestycje sportowe i 

tutaj równie  mo emy dla okre lonego rodzaju inwestycjiż ż ś  taki wska nik przygotowa .ź ć

Kolejny element dotyczy tej  magicznej prognozy finansowej i  czy mo na prognozż ę 

finansow  troszeczk  rozci gn  po to abyą ę ą ąć  wprowadzi  do WPI pewne dodatkoweć  
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inwestycje  – prosz  ę Pa stwa prognoza finansowa w takim kszta cie jak zosta a onań ł ł  

przygotowana ma charakter  optymistyczny.  W  tej  prognozie finansowej  zak adamył  

do  agresywne wykorzystanie zad u enia. ść ł ż Prognoza finansowa opiera si                naę  

faktycznych mo liwo ciach i  zdolno ciach miasta do sp aty  ż ś ś ł tego zad u enia i  w tejł ż  

chwili próba zmiany tych parametrów by aby wysoce niekomfortowa.ł  Oczywi cie ja nieś  

mówi , e prognoza jest nienaruszalna, prognoza co roku si  zmienia ę ż ę                 w 

zale no ci  od  tego  jaka  jest  aktualna  sytuacja  bud etoważ ś ż ,  jakie  wchodz  noweą  

dochody i jak si  kszta tuj  chocia by stopy procentoweę ł ą ż , jaka jest dynamika wzrostu 

gospodarczego.  Tutaj  jest  pewne pole manewru, natomiast  je eli  chodzi o  pewienż  

ca oł ciowy obraz musimy przyj  pewne parametry, których si  trzymamy.ś ąć ę  Je eli razż  

ustalili my, e  ś ż poziom zdolno ci inwestycyjnych miasta jest na okre lonym pu apieś ś ł , 

trzymajmy  si  tego  konsekwentnie  gdy  jest  to  jedyna  gwarancja  tego,  e  WPIę ż ż  

pozostanie dokumentem wiarygodnym. Je eli zaczniemy w niekontrolowany sposóbż  

manipulowa , zmienia  na kolanie prognoz  finansowć ć ę ą WPI mo e straci  jedn  bardzoż ć ą  

mocn  cech , któr  w tej chwili posiadaą ę ą  i której pilnujemy z elazn  konsekwencjż ą ą, jego 

realno  z  punktu  widzenia  zdolno ci  do  zabezpieczenia  w asnych  rodków  naść ś ł ś  

finansowanie tych zada .ń

Kolejna  kwestia  dotyczy a,  ł poruszona  przez  Przewodnicz cego  Nikiela  –ą  

przygotowania wspólnych projektów z uczelniami i innymi gminami. Tutaj rzeczywi cieś  

pierwszy okres programowania, tutaj nie by o zbyt wielu projektów takich, które mia ybył ł  

charakter sieciowy. Takim dobrym przyk adem jest Hala Sportowo-Widowiska, którał  od 

pocz tku by a realizowana jako projekt partnerski.      W tej chwili jest co najmniej kilkaą ł  

przedsi wzi  czy pakietów przedsi wzi , które  ę ęć ę ęć       z ca  pewno ci ,  łą ś ą ja mogę 

obieca , e do o  wszelkich stara  eby robi  ć ż ł żę ń ż ć to             w partnerstwie z s siadamią , 

z  innymi instytucjami dzia aj cymi na terenie miasta.  Jako przyk ad mo na podał ą ł ż ć 

program  rozbudowy  cie ek  rowerowychś ż ,  program  zwi zany  z  inteligentnymą  

sterowaniem  ruchem,  naturalne  wydaje  się tutaj  równie  stworzenie  ż wspólnego 

centrum bezpiecze stwa czy centrumń  monitoringu dla ca ej aglomeracji trójmiejskiej,ł  

aczkolwiek to jest jeszcze kwestia otwarta,  aczkolwiek           z ca  pewno ciłą ś ą 

b dziemy szli w tę ę stronę je eli chodzi o system zarz dzania ruchem. ż ą Ja zapomnia emł  

o tym niezwykle wa nym projekcie ż powiedzie                     na pocz tku. To jest teć ą ż 

zadanie, które opiewa na kwot  ponad 110 mln zl,ę  z czego zak adamy, e ł ż 27 mln zł 

b dziemy finansowa  ze rodków w asnych. To jest poprawa ę ć ś ł bezpiecze stwa ruchu iń  
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inteligentny system zarz dzania ruchem.  ą               To jest zarówno elektronika w 

zakresie sterowania sygnalizacj  wietln , preferencje dla komunikacji zbiorowej ale ią ś ą  

też przeróbki skrzy oważ ń tak aby up ynni  ruch na tych skrzy owaniach, st d jest takł ć ż ą  

du a kwota tego programuż  i bardzo du a szansa na pozyskanie rodków na tego typuż ś  

dzia ania z Unii Europejskiej, i tutaj  ł równie  jest deklaracja ze strony Gdyniż  i Sopotu 

aby taki projekt przygotowywa  na zasadzie wspólnego projektu metropolitalnego.ć

Kolejna kwestia dotyczy bie ni lekkoatletycznejż , mo e ten problem omówi  za chwilk . ż ę ę

Pan  Przewodnicz cyą  ubrys  poruszy  w tek,  który  te  si  pojawia  Ż ł ą ż ę ł kilkakrotnie 

w  wypowiedziach  innych  radnych,  i  rodki  unijne  nie  mog  by  g ównymż ś ą ć ł  

determinantem wyboru  inwestycji  i  nie  mo e  miasto  dostosowywa  swojej  politykiż ć  

inwestycyjnej do tego, nie mo emy ż krótko mówi cą , kolokwialnie, ta czy  jak nam zagrań ć  

Unia Europejska, aczkolwiek ja si  ę tutaj ca kowicie  ł zgadzam z tym co powiedzia ał  

przed chwil  pani radna Pomaskaą , e nie ma, w moim przekonaniu, takich inwestycjiż  

gdzie  my  z amaliby my  pewnł ś ą zasad  logikię  post powania  inwestycyjnego,  eę ż  

podj li my si  realizacji inwestycji, która jest niecelowa, bezsensowna tylko dlatego, eę ś ę ż  

s  dost pne rodki z Unii Europejskiej. Rzeczywi cie mo na by si  zastanawia  czyą ę ś ś ż ę ć  

priorytetowa by a modernizacja ulicył  Marynarki Polskiej, czy nie bardziej pilna jest np. 

Trasa W-Z,  czy budowa ulicy S owackiego,  ł    ale to akurat wynika z dost pno cię ś  

rodkówś  i  z  sektorowego programu operacyjnego „Transport”,  to  co  jest  w  gestii 

Ministerstwa Infrastruktury, w danym czasie mog a by  realizowanał ć  tylko ta inwestycja, 

tylko drogi krajowe mogą by  finansowane z tegoć  dzia ania, wi c ł ę tutaj w tym zakresie 

troch  to nas ogranicza ale nie wierz  eby ktokolwiek z Pa stwa radnychę ę ż ń  by by gotówł  

powiedzie , e ć ż podj cie tej inwestycji jest niecelowe.ę  

Kolejny wniosek dotyczy  zwi kszenia rangi inwestycji w dzielnicach i tutaj rzeczywi cieł ę ś  

w autopoprawce tu uwzgl dnili myę ś  podnosz c kwot  o milion z otych na inwestycjeą ę ł  

dzielnicowe. Pewnie nie jest to kwota ci gle wystarczaj ca, nie mniej jednak tutaj jestą ą  

jakby ruch w stronę zwi kszenia rodków dost pnych na ten cel.ę ś ę

Nast pna sprawa dotyczy kwestii co zrobię ć je eli nie dostaniemyż  organizacji       EURO 

2012, czy budowa  stadion czy nie i co zrobi  ewentualnie z tymi rodkamić ć ś      63 mln, 

które nam si  uwolni  na skutek ewentuę ą alnej negatywnej dla Polski decyzji     w tym 

zakresie. Prosz  Pa stwa na pewno b dzie tutaj pewne pole manewru dlatego, e ę ń ę ż tak 

jak  mówi  wcze niej  pan Prezydent  Adamowiczł ś ,  presja  budowy tego stadionu nie 

b dzie tak du a i je eli b dziemy szykowali si  nie na EURO 2012ę ż ż ę ę  tylko na EURO 
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2016  to  ci gle  ten  stadion  musimy  wybudowa .ą ć  Zak adamy,  e  je eli  nawet  nieł ż ż  

uda oby si  nam uzyska  ł ę ć organizacji tej imprezy w 2012 roku to na 2016 rok nasze 

szanse rosn  ą w bardzo wyra ny sposób, aczkolwiek b dzie tutaj pewna elastycznoź ę ść i 

b dzie mo liwo  wykorzystania cz ci z tych rodków na pewno na inne zadaniaę ż ść ęś ś  

zwi zane  ze  sportem,   chocia by  na  ten  program  budowy  basenów  i  salą ż  

gimnastycznych,  aczkolwiek  ja  ci gle  mam nadziej ,  e  ą ę ż uda  nam si  nawet  bezę  

zaniechania budowy tego stadionu  pozyska  rodki  na  ten cel  ć ś równie  ż ze ródeź ł 

zewn trznychę .

Poruszona też by a kwestiał  wykonania zada  z roku 2005 i tutaj ń rzeczywi cie ś musimy 

przyzna , e 2005 rokć ż   mamy tutaj du e opó nienia z realizacj  inwestycji,  ż ź ą      w 

szczególno ci chodzi o te du e programy.ś ż  Wszystkie projekty Unii Europejskiej,       to 

co Pa stwo s yszycie w mediachń ł , e Polska ma w tej chwiliż , wydatkowa a oko o ł ł        2 

czy 3 % rodków dost pnych w okresie programowania 2004-2006ś ę   to jest prawda. To 

wynika z tego, e my dzisiaj dopiero podpisujemy umowy na realizacjż ę tych inwestycji. 

Powinny by  podpisane w po owie roku 2004ć ł , natomiast mamy  pot ne opó nieniaęż ź  

wynikaj ce  z  ogromnej,  biurokratycznej  machinyą ,  która  naros a  wokó  projektówł ł  

unijnych i powoduje ogromne opó nienia w realizacji tych inwestycji, ź        ale w tej chwili 

du a grupa i Marynarki Polskiejż , i Trasa W-Z, cz  zada  ęść ń                   z Gda skiegoń  

Projektu Komunikacji  Miejskiej jest  na  etapie  rozstrzygania  przetargów,  tak  eż  

b dziemy widzieli bardzo szybk  dynamizacj  realizacji tych zada                  wę ą ę ń  

najbli szych miesi cach.ż ą  

Radny  Olszewski  z  kolei  wskazywa  na  brak  wskazania  rodków  na  rewitalizacjł ś ę 

s siedztwa stadionu –  tutaj  cz ,  chocia by przyk ad  Kolonii  e cyą ęść ż ł Ż ń  Uroda,  tam 

g ównie chodzi  o  odwodnienie tego terenu i  kwesti  zwi zan  z  zabezpieczeniemł ę ą ą  

w a nie  przeciwpowodziowym czy  odprowadzeniem wód  deszczowych,  ten  obszarł ś  

oczywi cie  b dzie  uwzgl dniony  w  innym  programie,  w  programieś ę ę  

przeciwpowodziowym i  zak adamy,  e  ten  program obejmie  kompleksowo ca oł ż ł ść 

miasta,  natomiast  rzeczywi cie  specjalnego  programu  dla  tego  obszaru  nie  ma,ś  

ewentualnie mo emy ż w jaki  sposób ś dyskutowa  ć o wykorzystaniu tych 63 mln, które 

mamy  na  stadion. Je eli  nam  si  uda  wi cej  pozyska  od  inwestora,  to  rodkiż ę ę ć ś  

zwolnione w ten sposób mo emy zagospodarowa  na przygotowanie s siedztwa tegoż ć ą  

terenu. 
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My l , e mo na to po czy , powinni my i  w t  stron , natomiast na chwil  obecnś ę ż ż łą ć ś ść ą ę ę ą 

nie jest to jeszcze na tyle dojrza e, eby mo nał ż ż  by o mówi  o konkretnych kwotach ł ć czy 

o konkretnych dzia aniach. To wymaga jeszcze opracowania i  na pewno programył  

rewitalizacyjne b d  w centrum zainteresowania w ci gu najbli szego roku dlatego, eę ą ą ż ż  

wiemy, e na rewitalizacjż ę b dzie du o pieni dzy z Unii Europejskieję ż ę          i musimy się 

do ewentualnego wch oni cia tych programów dobrze przygotowa .ł ę ć

Tutaj te  podniós  pan radny Olszewski bardzo s uszny w tek dopilnowania aby ż ł ł ą         w 

modernizowanej Marynarki Polskiej znalaz  si  ł ę i  przystanek,  i  odpowiedni zjazd dla 

autobusów zwi zane ze stadionem. Tego oczywi cie musimy dopilnowa . Ja w teją ś ć  

chwili nie jestem w stanie odpowiedzie  czy ć to ju  w tym projekcie jest uwzgl dnioneż ę , 

natomiast musi to si  znale , to jest poza wszelk  w tpliwo . ę źć ą ą ść

Kwestie poruszane przez pani  radn  Grabarek-Bartoszewicz  czyli pierwsza rzeczą ą : 

brak kontynuacji WPI  w stosunku do lat  poprzednich i  tutaj  zdecydowanie si  nieę  

zgadzam bo  zdecydowana wi kszo  zada  jest  zachowana z  poprzedniej  edycjię ść ń  

planu,  kwoty si  zmieniaj  dlatego, e  zwi ksza si  wiarygodno  planistyczna boę ą ż ę ę ść  

mamy  bardziej  precyzyjne  szacunki  nak adów,  zadania  sł ą lepiej  przygotowane, 

natomiast zdecydowana wi kszo  zada  z poprzedniej edycji WPI zosta a utrzymana,ę ść ń ł  

niektóre z nich zosta y nawet przyspieszone w realizacji.  ł Tego starali my si  bardzoś ę  

konsekwentnie pilnowa . ć Rzeczywi cie pojawi y si  du e inwestycje, które wp yn y naś ł ę ż ł ęł  

te  wykresy,  tutaj  si  zgadzam,  e  to  ę ż mo e  ż trochę niefortunne  jest  pokazywanie 

struktury  wydatków  pokazuj c  tylko  globalne  kwoty,  za  chwileczką ę przedstawimy 

równie  jak wygl da ż ą to dla rodków w asnychś ł .

Kolejna kwestia, która  by a poruszona przez kilku radnych, to jest co z przebudowł ą 

ulicy  S owackiego,  czy  tutaj  jest  ryzyko,  e  nie  zostanie  wykonana ta  inwestycjał ż  

w  za o onym  terminie.ł ż  Prosz  Pa stwa  ta  kwota,  która  jest  zapisana  w  WPIę ń  

koresponduje  z  tytu em  tego  zadania.  ł Tam  jest  napisane  :  przebudowa  trasy 

S owackiego i budowa Nowej Ko ciuszki na odcinku od dawnego nasypu kolejowegoł ś  

a  do Rż zeczypospolitej, czyli ten odcinek Nowej Ko ciuszki równie  wchodzi w sk adś ż ł  

tej inwestycji, mie ci si  w tym czasie, który jest realizowany w WPI i mie ci ś ę ś się           w 

kwocie 130 mln z .ł  Zamieszanie pojawi o si  rzeczywi cie na posiedzeniu Komisjił ę ś  

Rozwoju Przestrzennego, gdzie kto  rzuci  kwot  250 mln z  jako koszt niezb dny ś ł ę ł ę     na 

realizacj  tego  uk adu  drogowegoę ł .  My  to  jeszcze  raz  sprawdzili my  i  z  caś łą 

odpowiedzialno ci  mog  powiedzie , e kwota 130 mln z  odpowiada zakresowi tejś ą ę ć ż ł  
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inwestycji. Oczywi cie nie jest to kwota ostateczna dlatego, e bazuje ona na wst pnejś ż ę  

koncepcji i wyliczona jest metod  wska nikow .  ą ź ą Odpowiedzialn  kwot  wyliczoną ę ą na 

podstawie projektu budowlanego b dziemy mogli poda  dopiero           w maju 2006ę ć  

kiedy to planuje si  uko czenie projektu budowlanego, aczkolwiekę ń  ta kwota nie powinna 

zmieni  si  wi cej ni  kilkana cie procent w gór  lub w dó .  ć ę ę ż ś ę ł         To jest ju  rz dż ą  

wielko ci,  który  obejmuje  ś ca y  zakres  zadania  inwestycyjnego  przy  czym  muszł ę 

zaznaczy , e kwota ta nie uwzgl dnia wykupów terenów. ć ż ę Te kwoty zosta y odr bnieł ę  

zawarte w puli rodkówś  na wykupy terenowe, które musz  odby  si  w roku 2006 taką ć ę  

aby  wi kszy  front  robót  inwestycyjnych  zwi zanych  z  przebudowan  Nę ą ą ową 

S owackiegoł  móg  ruszy  od 2007 roku. ł ć

Sale gimnastyczne, za ma o rodków, zgadzam si  za ma o rodków i  za pó no,ł ś ę ł ś ź  

chcia oby ł się te inwestycje realizowa  du o szybciej, nie mniej jednak tutaj jeste my wć ż ś  

du ej mierze ż ju  ż ograniczeni tym co by oł  wcze niej, nie chcemy znów przewala  doś ć  

góry nogami WPI i  wyrzuca  inwestycji, które by y wcze niejć ł ś  w latach 2006, 2007, 

2008, eby tutaj przyspiesza  realizacj  ż ć ę tych obiektów sportowych. Zak adamy, ł         eż  

w  najbli szym  czasie  zostan  przygotowaneż ą  te  standardowe  projekty,  o  których 

mówi em wcze niejł ś  dla taniej sali sportowej, sali gimnastycznej przyszkolnej, taniego 

basenu i boiska przyszkolnego, i  w miar  dost pnych rodkę ę ś ów b dziemy starali się ę 

przyspiesza  realizacj  ć ę tych inwestycji. 

Kolejna kwestia dotyczy a Hali ł Sportowo-Widowiskowej, któr  realizujemy wspólnie     zą  

Sopotem,   czy  ma  gwarancj  dofinansowania  zewn trznego.  ę ę Sytuacja  na  dzisiaj 

wygl da tak, e mamy tutaj akceptacj  ze strony ministerstwa sportu, potwierdzenieą ż ę  

tych  rodków,  które  by yś ł  wcze niej  dost pne.  Zarz d  Województwa  Pomorskiegoś ę ą  

rekomendowa  dofinansowanie inwestycji w kwocie bodaj e 33 mln z , aplikowali my oł ż ł ś  

40 mln z .  ł W tej chwili  się odwo ujemy od tej  decyzji, zak adamy, e pe na kwotał ł ż ł  

powinna wp yn  no i pozostaje jeszcze kwestia pozyskania rodków od prywatnegoł ąć ś  

operatora w kwocie oko o 50 mln z .  ł ł Przetarg jest w tej chwili przygotowany przez 

Sopot wspólnie z nami, lada chwila zostanie on og oszony. Tak e tutaj na najlepszejł ż  

drodze jest pe ne zabezpieczenie rodków zewn trznych, w ka dym razie ten planł ś ę ż  

w zakresie finansowania dotacyjnego jest niemal e w 100 % zrealizowany. ż

Kolejna kwestia dotyczy a lokalizacji 1000 mieszka  i pytanie czy s  one lokalizowaneł ń ą  

na terenach uzbrojonych czy nie uzbrojonych. Otó  te lokalizacje by y typowane w takiż ł  

sposób aby zminimalizowa  kosztyć  zwi zane z doprowadzeniem infrastruktury a wi cą ę  
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praktycznie  wszystkie  tereny  s  bą ąd  uzbrojone,  b d  uzbrojenie  przebiega  wź ą ź  

bezpo rednim  s siedztwie  dzia ek,  na  których  maj  by  lokalizowane  inwestycjeś ą ł ą ć  

mieszkaniowe.

Kwestie poruszone przez Przewodnicz cego Sowi skiegoą ń .

O Unii Europejskiej ju  mówi emż ł ,  tutaj te  jeszcze raz powtórz  ten wniosekż ę ,  który 

z o y a pani radna Pomaskał ż ł . Je eli Pa stwo uwa acie, e miasto w niecelowy sposóbż ń ż ż  

anga uje si  w projekty realizowane przy wspó finansowaniu rodków unijnychż ę ł ś  to ja 

bardzo bym poprosi  o konkretne tytu y inwestycji gdzie nie powinni my aplikowa , alboł ł ś ć  

nie  powinni my  korzysta  z  tych  rodków  bo  tutaj  mówimy  w  sposób  bś ć ś ardzo 

abstrakcyjny i mam wra enie krzywdz cy dla nas wszystkich.ż ą

Stadion „Lechia” i sale sportowe – to ju  o tym mówi em.ż ł

Pla e –  je eli  chodzi o pla e, to jest wniosek pana ubrysa, prosz  Pa stwa myż ż ż Ż ę ń  

jeste myś  w bezpo rednim kontakcie z Urz dem Morskim, który na pocz tku tego rokuś ę ą  

zadeklarowa , e ł ż w planie na przysz y rok uwzgl dniona jest regulacja pla  na odcinkuł ę ż  

ok. 1,5 km od parku Jelitkowskiego w stron  Zaspy, czyli to zadanie uwzgl dnione jestę ę  

w planie Urz du Morskiego na przysz y rok i to  ę ł jest  tak jakby kontynuacja tych prac, 

które  by y  prowadzone w  Gdyni  i  w  Sopocieł  w  poprzednich  latach.  W  tej  chwili 

posuwaj c  si  wzd u  Wybrze a  Urz d  Morski  wchodzi  na  teren  Gda ska  odą ę ł ż ż ą ń  

przysz ego roku. ł Na razie z Urz du Morskiego nie by o ę ł tutaj wniosku       o to eby wż  

jaki  sposób dofinansowywa  te praceś ć .   By a deklaracja, e  ł ż po prostu zostan  ą one 

sfinansowane przez Urz d Morskią . Gdyby by a taka konieczno , to oczywi cieł ść ś  ch tnieę  

to poprzemy i w jakim  tam zakresie mo emy si  ś ż ę w to zaanga owa , natomiast nież ć  

wiem  czy  tutaj  to  nie  by oby  troszeczk  takie  wybieganie  przed  orkiestr  zł ę ę  

przygotowaniem projektów technicznych podczas gdy najprawdopodobniej te projekty w 

tej  chwili  wykonuje Urz d  Morski.  Nie  wiem czy tutaj  pan Przewodnicz cy Zubrysą ą  

chcia by ten  swój  wniosek w jaki  sposób zmodyfikowa ,  znaczy my mo emy goł ś ć ż  

wpisa  ewentualnie jako temat do opracowa  studialnych, do decyzji w zale no ci odć ń ż ś  

tego  jak  potoczą si  rozmowyę  z  Urz dem  Morskim  bo  tutaj  na  pewno mo emyę ż  

wspomóc je eli chodzi o przygotowanie tych kwestii.ż

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Ja tylko s owo powiem, bardzo si  ciesz , ł ę ę bo mo e to by  wpisane do za cznika ż ć łą      nr 

4 i o to mi chodzi o. Ja wiem, e g ównie ponosi to Urz d Morskił ż ł ą  ale mo e             wż  
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pewnym stopniu Gdynia i Sopot partycypowa y. ł Je eli my wszystko dostaniemy       zż  

Urz du Morskiegoę , zreszt  sam pisa em kilka interpelacji wi c bardzo si  ciesz , ą ł ę ę ę     eż  

s  efekty.ą  Dzi kuj .ę ę

MARCIN SZPAK – Zast pca ę Prezydenta Miasta Gda skań

Jeszcze nie sko czy em odpowiedzi na pozosta e pytania. Tutaj jeszcze kilka kwestiiń ł ł  

poruszy a pani radna Gosz.  ł Je eli chodzi o Rozstaje Dom Pomocy Spo ecznej orazż ł  

o rodek  sportu  na  Kokoszkach  to  prosi bym  Dyrektora  Rudzi skiego  eby  zaś ł ń ż  

chwileczk  przedstawi  szczegó ow  informacj  w tej sprawie. Je eli chodzi ę ł ł ą ę ż                o 

program budowy mieszka  komunalnychń  to de facto zawiera si  to w 2 pozycjach.ę

Program budowy 1000 mieszka , który powinien si  rozpocz  ń ę ąć ju  ż w przysz ym rokuł , 

natomiast b dzie on rodzi  skutki finansoweę ł  dla bud etu miasta od roku 2008 ż               i 

od tego roku we wszystkich kolejnych latach mamy po 8 mln zł rocznie na realizację 

tego programu zabezpieczone oraz ci g e dokapitalizowanie TBS-ów i  kontynuacjaą ł  

budowy mieszka  czynszowychń . Zak ada si , e ł ę ż cz  mieszka  komunalnych, któreęść ń  

zostan  zwolnione na skutek wybudowania 1000 mieszka , przeznaczona zostanie naą ń  

lokale socjalne. 

Z kolei pan radny czkowski porusza  kwesti , e zbyt ma oŁę ł ę ż ł  inwestujemy w drogi 

podaj c kilka przyk adów. ą ł

Z kolei z drugiej strony s yszymy zarzuty, e za du o jest na drogi. ł ż ż  Mam wra enie, eż ż  

tutaj rzeczywi cie ten zakres inwestycji drogowych jest bardzo du y. ś ż                   Nie 

uwzgl dnione zosta y jeszcze 2 inwestycje drogowe, które ę ł najprawdopodobniej zostaną 

sfinansowane ze  rodków  inwestorów  prywatnych  w a nie  poprzez  ś ł ś „Leclerc” na 

Przymorzu,  „Tesco” na  Che mieł .  W  tej  chwili  trwają jeszcze  negocjacje  z  tymi 

inwestorami  odno nie precyzowania zakresu. ś

Brak  inwestycji  w  nowe  miejsca  pracy  to  jest  kolejna  uwaga  pana  radnego 

czkowskiego. Prosz  Pa stwa, we wszystkich debatach, które odbywali my Łę ę ń ś           z 

przedsi biorcami, oni mówi  tak :  ę ą „wy skupcie si  na swoimę  a my skupimy si  naę  

swoim”, czyli im najbardziej zale y na tym aby by a dobra infrastrukturaż ł  komunikacyjna, 

drogowa, sprawny transport publiczny i sprawnie dzia aj ca administracja, natomiastł ą  

oni  sami zajm  ą się inwestowaniem w nowe miejsca pracy.  Oczywi cie to  o  czymś  

mówi em  wcze niej,  my  realizujemy  szereg  programów  zwi zanych  z  poprawł ś ą ą 

przedsi biorczo ci,  chocia by  inkubator  przedsi biorczo ci  czy  przekazywanieę ś ż ę ś  
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kolejnych terenów dla  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej,  która  powinna w atwiejszył  

sposób przyci gn  nowych, du ych inwestorów.ą ąć ż

S owackiego – ju  mówi em.ł ż ł

Radny Kami ski podnosi  kwesti  braku inwestycji podnosz cych jako  ycia, tutaj juń ł ę ą ść ż ż 

mówi em, realizujemy projekty mieszkaniowe, one w wydatny sposób muszł ą przyczynić 

si  do ę poprawy jako ci ycia. W istotny sposób do poprawyś ż  jako ci ycia przyczyni siś ż ę 

na pewno Gda ski Projekt Wodno- ciekowy na pot n  kwot  ń Ś ęż ą ę           500 mln z , któreł  

nam  tutaj  z  tych  s upkówł  odno nie  w asnego  dzia u  rodków  w asnych  ucieka,ś ł ł ś ł  

natomiast to si  wi e bezpo rednio z mo liwo ci  przej cia ę ąż ś ż ś ą ś         w 100 % na zasilanie 

w wod  g binow  Gda skiego Systemu Wodoci gowego         co równie  wp ywa naę łę ą ń ą ż ł  

poziom ycia i stan zdrowia mieszka ców. ż ń

Je eli  chodzi  o  kolejne uwagi  radnego Olszewskiego,  czyli  ulica Wyzwolenia,  toryż  

kolejowe, to za chwileczk  ę te  ż bym poprosił eby Dyrektor Rudzi ski na ten tematż ń  

powiedzia  s owo.ł ł

Je eli chodzi o budow  Nowej Ko ciuszki to w najbli szych latach czyli w ramach tegoż ę ś ż  

co jest realizowane w WPI b dzie realizowana Ko ciuszkię ś  od strony S owackiego doł  

Rzeczypospolitej tylko ten odcinek, natomiast by  te  zarzut, ł ż             e w ogóle nież  

programuje si  przebudowy ulicy Uczniowskieję  na Letnicy. 

Otó  prosz  Pa stwa ten elementż ę ń , on si  rzeczywi cie nie znalazę ś ł w opracowaniach 

studialnych naszych dlatego, e ta cz  przygotowywana jest przez Zarz d Portuż ęść ą  

Morskiego w Gda sku. W tej chwili finalizujemy porozumienie z portem, e port bierzeń ż  

na  siebie  przygotowanie  koncepcji  dokumentacji  technicznej  na  budow  trasyę  

Sucharskiego wraz z tunelem pod Martw  Wis  i  tym pierwszym odcinkiem Drogią łą  

Zielonej, w sk ad którego wchodzi równie  ulica Uczniowska.ł ż

Je li chodzi o uwagi pani Putrycz odno nie ulicy Ma omiejskiej, Zamiejskiej, ś ś ł              to 

na to odpowie Dyrektor Rudzi ski za chwil .ń ę  Te inwestycje zosta y uwzgl dnione.ł ę

Drugie pytanie dotyczy o uk aduł ł  komunikacyjnego Che mł  i Gda sk Po udnie. To tutajń ł  

te  prosi bym Dyrektora Rudż ł zi skiegoń  eby skomentowa  jakie prace studialne b d  wż ł ę ą  

najbli szym czasie realizowane w zwi zku z tym.ż ą

Pani radna Tomaszewska poruszy a istotn  kwesti  podzia u rodków na programył ą ę ł ś  

operacyjne tylko ze rodków w asnych. ś ł Rzeczywi cie je li taki wniosek si  pojawi  naś ś ę ł  

komisji a nie zosta o to dostarczone to przepraszam, tu niedopatrzenie z naszej strony.ł  

Taki podzia  jest w tej chwili wy wietlony na tablicy po prawej stronie macie Pa stwoł ś ń  
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rozk ad procentowy tylko i wy cznie w oparciu o rodki w asne. ł łą ś ł Rzeczywi cie wida  zś ć  

tego, e na edukacj  rodki w tym momencie wynosz  nie 2 % ale prawie 6 %ż ę ś ą , czyli 

jest to ponad 3-krotnie wi ksze zaanga owanie patrz c wy cznie na rodki w asne.ę ż ą łą ś ł  

Tutaj rzeczywi cie ten obraz jest mocno zniekszta cany poprzez rodki unijne, które wś ł ś  

ogromnych kwotach wp ywaj  na te struktur .ł ą ę

Dalej by o S owackiego – ju  mówi em.ł ł ż ł

Pan  radny  Klimczyk  poruszy  kwesti  sytuacji  organizacji  mistrzowstw wiata  czył ę ś  

mistrzowstw Europy w nowej hali, czy one b d  si  odbywa y w Sopocie.ę ą ę ł

Prosz  Pa stwa ja przypominam, e ca y czas funkcjonuje umowa mi dzy Gda skiemę ń ż ł ę ń  

a Sopotem, i jest nawet stosowna uchwa a Rady Miasta Sopotuł ,            e przesuni też ę  

zostan  granice.  Przez  rodek  boiska  do  koszykówki  b dzie  przebiega a  granicaą ś ę ł  

mi dzy Gda skiem a Sopotem, wi c mistrzowstwa b d  si  odbywa y w po owie wę ń ę ę ą ę ł ł  

Gda sku, w po owie w Sopocie.ń ł

Pan  radny  ubrys  zapyta  kiedy  mo na  wybudowa  tartan  w  o rodku  przyŻ ł ż ć ś  

Grunwaldzkiej – my l , e to jest bardzo istotna kwestia z punktu widzenia dalszejś ę ż  

dyskusji i ewentualnego wycofania autopoprawki odno nie bie ni lekkoatletycznej przyś ż  

Traugutta.  Prosz  Pa stwa ja mog  zadeklarowa , e niezw ocznie przyst pimy doę ń ę ć ż ł ą  

przygotowania  koncepcji  technicznej  czy  projektu  technicznego  dla tej  inwestycji. 

Mo emy to zrobi  niezw ocznie w przysz ym tygodniu, mo e nie dzisiaj ale ż ć ł ł ż                 w 

przysz ym tygodniuł  mo emy zleci  jednostce realizacyjnej wykonanie takiego projektu.ż ć  

Zak adam, e to mo e zaj  cznie z procedur  przetargow  powiedzmy do 4, 5ł ż ż ąć łą ą ą  

miesi cy wykonanie takiego projektu, wi c wczesn  wiosn  przysz ego roku mieliby myę ę ą ą ł ś  

gotowy projekt, na podstawie którego mogliby my odpowiedzialnie stwierdzi  jaka toś ć  

jest kwota i wtedy mogliby my pochyli  si  ś ć ę nad tym sk d wzi  rodki na sfinansowanieą ąć ś  

tej inwestycji. By  mo e jeszcze w przysz ym roku bo je eli wczesn  wiosn  b dziemyć ż ł ż ą ą ę  

mieli dokumentacj  a znalaz yby ę ł się wolne rodki, to nie jest to na tyle skomplikowaneś  

zadanie eby w ci gu pó  roku nie mo na by o go zrealizowa . ż ą ł ż ł ć By  mo e to jest jakieć ż ś 

kompromisowe  rozwi zanie  bo  daje  mo liwo  utrzymania  ci g o ci  Klubuą ż ść ą ł ś  

Lekkoatletycznego „Lechia”  de  facto  znacz cej  poprawy  ich  standardu  obiektuą  

sportowego,  z  którego  korzystaj .  My l ,  e  do  rozwa enia  jest  równie  projektą ś ę ż ż ż  

porozumienia z AWFiS-em i w jakiś sposób wsparcia finansowego rozbudowy stadionu 

lekkoatletycznego  AWFiS-u.  Jestem  przekonany,  e  gdyby my  po o yli  na  stóż ś ł ż ł 

konkretn  gotówk  to  jeste my w  stanie  z  ą ę ś Rektorem AWF-u  porozumie  si ,  eć ę ż  
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udost pni nam czy dla klubów wskazanych przez miasto Gda sk nieodp atny obiekt wę ń ł  

okre lonym zakresie czasowym. ś Je eli tutaj my po o ymy na stó  okre lon  kwot , toż ł ż ł ś ą ę  

ja  jestem przekonany,  e  Rektor  równie  b dzie  elastycznie  w  tym kierunku  siż ż ę ę 

zachowywa . ł Je eli przy Grunwaldzkiej b dzie bie nia tartanowa, ż ę ż to trenowa  mo nać ż  

spokojnie tam. Jestem przekonany, e da si  pogodzi  dzia alno  O rodka  ż ę ć ł ść ś Sportu 

M odzie owego z Klubem Lekkoatletycznym.ł ż

Je eli chodzi o poszerzenie pla  – to mówili my.ż ż ś

Pani radna Gosz jeszcze pyta a jak wyglł da inwestowanie na gruncie oddanym         wą  

u ytkowanie na 16 lat przez miasto. Ja rozumiem, e chodzi o ten o rodek sportowyż ż ś , tu 

te  prosi bym Dyrektora Rudzi skiego o odpowied  na to pytanie.ż ł ń ź

Je eli  chodzi  o  budownictwo socjalne,  obiekt  Chodkiewicza  ż – on  rzeczywi cie nieś  

znalaz  si  w obecnej edycji planu inwestycyjnego dlatego, e w oparciu o do tej porył ę ż  

sporz dzon  dokumentacj  nie zosta y rozstrzygni te przetargi. ą ą ę ł ę Wszystko wskazywa oł  

na to, e ta kwota po prostu b dzie absurdalna jak na budownictwo socjalne, po prostuż ę  

koszty przewy szy yż ł by budow  nowego obiektu. ę W chwili obecnej Wydzia  Gospodarkił  

Komunalnej jeszcze raz analizuje te dokumenty i przygotowuje za o enia do programuł ż  

funkcjonalno-u ytkowego. Je eli wyjdzie z tych za o e ,  ż ż ł ż ń        e da  ż się to zrobić 

znacznie taniej  ni  budowa nowego budynku,  to  ewentualnie ze  rodkówż ś  rezerwy 

bud etowej b dzie mo na  ż ę ż próbowa  w przysz ym roku  ć ł to zadanie zrealizowa .ć  Do 

ko ca ń przysz ego roku mamy czas na wykorzystanie tych 700 tys. ł z , które s  ł ą w naszej 

dyspozycji w tej chwili.

„Baltic Arena”  – pytanie dlaczego inwestora nie w cza si  w partnerstwo publiczno-łą ę

prywatne tylko miasto z w asnych rodków wyk ada 63 mln z .  ł ś ł ł Otó  prosz  Pa stważ ę ń  

ten projekt ma by  dok adnie realizowany w partnerstwie publiczno-prywatnym bo teć ł  

170 mln z , w sumie 350 mln ale zak adamy, e z tych ł ł ż 350 mln  po owa pochodził ć 

b dzie  ze  róde  publicznych,  czyli  Unia  Enia  Europejska  i  Ministerstwo  Sportuę ź ł , 

natomiast druga po owa czyli oko o 170 mln z  od prywatnego inwestorał ł ł , prywatnego 

operatora, który  w zamian za wy o enie tej gotówki b dzie mia  prawo zarz dzaniał ż ę ł ą  

tym  obiektem,  czyli  to  jest  czenie  funduszy  publicznych  i  prywatnych,  a  po  tołą  

wyk adamy fundusze publiczne bo wiemy, e ten obiekt najprawdopodobniej            nieł ż  

b dzie miaę ł tak wysokiej ekonomiki, to pokazuj  inne obiekty ą podobne realizowane  w 

Europie. 
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My l ,  e to jest bardzo ciekawy wniosek aczkolwiek on musia by by  rozpoznanyś ę ż ł ć  

zarówno od strony kosztowej je eli chodzi o inwestycje jak i od strony kosztowej je eliż ż  

chodzi o  utrzymanie tego  typu  obiektu, wi c tutaj  z  pewno ci  warto si  nad tymę ś ą ę  

pochylić i warto t  spraw  przeanalizowa  tym bardziej, e wydaje si  e to nie jestę ę ć ż ę ż  

jaka  ś tam  bardzo  skomplikowana analiza  tylko  kwestia  zaproponowania  pewnego 

modelu organizacyjnego.

Podobnie  je li  chodzi  o  kwesti  O rodka  Rozstaje  –  na  ten  temat  te  Dyrektorś ę ś ż  

Rudzi ski zabierze g os.ń ł

Pan radny Zdanowicz zg osi  propozycj  aby ju  zafunkcjonowa a nazwa Gda skieł ł ę ż ł ń  

Centrum Sportów Motorowych i chcia bym tak  autopoprawk  wnie  do uchwa y abył ą ę ść ł  

zmieni  zapisć ,  tam  jest  O rodek  Sportów  Motorowych.  Zmieniliby my  tre  na  :ś ś ść  

Gda skie Centrum Sportów Motorowych. ń Wydaje si , e toę ż  jest rzeczywi cie bś ardziej 

donios a nazwa.ł  

Prezentacja struktury wydatków – radna Pomaska – to jest w tej chwili na tablicy.

Radny Koralewski – pla e ż – o tym ju  mówili my.ż ś

Projekty unijne – o tym mówili my.ś

O zwi kszeniu prognozy ę –  mówili my.ś

Mam  nadziej ,  e  nie  umkn y  mi  jakieę ż ęł  ś istotne  kwestie. Jeszcze  bym  poprosił 

Dyrektora Rudzi skiego o uzupe nienie.ń ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Mo e jeszcze chwil  panie Prezydencie bo tu si  zg aszaj .  ż ę ę ł ą Ja my l , e to nie jestś ę ż  

dyskusja tylko to jest uzupe nienie. ł

radny RYSZARD NIKIEL

Panie Prezydencie, pan prosi  o przyk ad projektu, który zosta  wycofany bo nie dostał ł ł ł 

rodków europejskich.  ś Pan sam go przytoczy , otó  by  projekt integracjił ż ł  systemów 

informacji  przestrzennych  z  bazami  danych  tekstowymi.  Pad  on  na  poziomieł  

regionalnym niedawno. Ja go ju  w tej chwili w WPI nie mog  odnależ ę .źć

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Mam pytanie, na jakiej podstawie pan powtarza twierdzenia Prezydenta Adamowicza, 

e wdro enie projektu wodno- ciekowego spowoduje pobór ze róde  g binowych, boż ż ś ź ł łę  
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z tego co ja rozmawia em z SAUR-em to wdro enie ł ż tego programu dopiero umo liwiaż  

rozpocz cie i to dosy  kosztownych dzia a , które by do tego mog y doprowadzi . ę ć ł ń ł ć Nie 

wiem sk d Pa stwo ą ń tak powtarzają te informacje.

radna ZOFIA GOSZ

Panie Prezydencie, ja chcia am panu podpowiedzie , e ten ostatni wniosek ł ć ż              o 

osiedlowe centra rekreacyjno-sportowe, w wielu osiedlach jest ca e zaplecze sportowe.ł  

Otwórzmy boiska zbudowane za publiczne pieni dze i sale gimnastyczne ludziom zą  

osiedla nie tylko ze szkół. W tej chwili w wi kszo ci biznesmeni  ę ś                  to 

wynajmuj ,  po  prostu  za  pieni dze  ą ą np. korty  w ca ym Gda sku jeden biznesmenł ń  

wynajmuje a Gda sk zbudowa , gmina. ń ł Dlatego otwórzmy to co jest i pó niej mówmy oź  

inwestycjach, bo tam nie trzeba adnych inwestycji. I jeszcze prosz  o odpowied  tyż ę ź lko 

o to zadanie, które pan Przewodnicz cy Bumblis spowodowa  wykre lenie  ą ł ś          i 

przepisanie na swoj  dzielnic .ą ę

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Panie Prezydencie, chcia em si  tylko upewni  bo tak jak zaznaczy em wcze niej nieł ę ć ł ś  

mam odpowiedzi na poruszone kwestie i  pytania,  w jakim terminie otrzymam jakby 

odpowied  uzupe niaj c  w formie pisemnej? Dzi kuj .ź ł ą ą ę ę

MARCIN SZPAK – Zast pca ę Prezydenta Miasta Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja wypowied  radnegoź  Nikla rozumia em nie jako brak skuteczno ci w pozyskiwaniuł ś  

rodków tylko brak rozs dku wyboru takich a  nie innych projektów. Ja oczywi cieś ą ś  

zgadzam  się z  tym,  e  projektż  integracji  zasobów  przestrzennych  nie  dostał 

dofinansowania, nie uda o nam si  ł ę pozyskać dofinansowania na ten projekt, przyznaję. 

Natomiast jeszcze raz prosi bym o przyk ad projektu, który jest niecelowy bo mamł ł  

wra enie, e taka by a intencja tej pierwotnej wypowiedzi.ż ż ł

Je eli chodzi o w tpliwo  pana radnego Kami skiego odno nie przej cia na zasilanież ą ść ń ś ś  

w 100 % ze studni g binowych, jeszcze raz potwierdzam łę -                         po 

zrealizowaniu gda skiego projektu wodno- ciekowego i zmodernizowaniu uj  wody iń ś ęć  

wybudowaniu nowych uj  wody jeste my przygotowanięć ś  i w 100 % jeste my gotowi abyś  

przej  na  pe ne  zasilanie  ze  rodków  g binowych i  w  tym momencie  mo emyść ł ś łę ż  
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zamkn  Straszyn. ąć Zamkni cie Straszyna nie jest elementem projektu, zgoda, ale nieę  

znaczy to, e my go musimy dalej eż ksploatować. Ta sprawa pozostaje otwarta.  Taka 

jest moja wiedza na temat tego projektu. Tak jest zapisane w Studium wykonalno ci,ś  

je eli tak nie jest to ja sam b d  bardzo zdziwiony.ż ę ę

Je eli chodzi o rodki osiedlowe, Dyrektor Rudzi ski odpowie na pani pytanie.ż ś ń

Natomiast ja si  zgadzam, e je eli chodzi o te rodki osiedloweę ż ż ś , bardzo cz sto jest toę  

bardziej  kwestia  organizacji  tego  ca ego  procesu  ni  wydatkowania  ogromnychł ż  

rodkówś  a ja te  jestem przekonany, e czasami wydaj c niewielkie pieni dze mo naż ż ą ą ż  

uzyskać tutaj du y efekt i du e zadowolenie. ż ż

Je eli chodzi o pytanie pana radnego Olszewskiego, o termin odpowiedzi ż – w  ci gu ą 7 

dni taka odpowied  ź b dzie udzielona.ę

KRZYSZTOF RUDZI SKI – Dyrektor Wydzia u Programów RozwojowychŃ ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W  zwi zku z  o rodkiem  ą ś „Jaguar”  ja  wyja niam,  my my tutaj  odbyli  w  sumie trzyś ś  

spotkania z lokalnymi tam dzia aczami tego klubu „Jaguar”  i  wyt umaczyli my tymł ł ś  

panom na czym problem polega bo pierwotnie nie mog em  ł w ogóle zgodzi  si  nać ę  

inwestowanie w tym terenie ze wzgl du na to, e tak jak pani radna ę ż Gosz zauwa y a,ż ł  

teren  by  oddany  ł w  d ugoletnie  ł u ytkowanie  klubowi  „Jaguar”.  Dzia acze  klubuż ł  

„Jaguar” zdecydowali w zwi zku z powy szymą ż  o rezygnacji z wieloletniej dzier awy ż     i 

o przekazaniu terenu z powrotem do Gminy Miasta Gda sk i ustalenie zapad o takie,ń ł  

e  w tej  kwocie zostan  wykonane  ż ą tam  najniezb dniejsze prace w zakresie ma eję ł  

architektury i  budowa p yty  boiska,  któr  b d  utrzymywali  z  w asnych  rodkówł ą ę ą ł ś  

dzia acze klubu ł „Jaguar”.  Prosz  Pa stwa pierwotnie by y bardzo du e opory i ja toę ń ł ż  

mog  Pa stwu powiedzie  przeciwko tej du ej inwestycji bo by a kwestia utrzymania,ę ń ć ż ł  

ale  skoro  doszli my  do  porozumienia  z  lokalnymi  dzia aczami  spo ecznymiś ł ł  o  ich 

zaanga owaniu bezpo rednim w utrzymanie tego terenu, wi c nie widaż ś ę ć powodu ebyż  

nie mo na by o ludziom za niedu e pieni dze udost pni  tego co oni sami potem b dż ł ż ą ę ć ę ą 

utrzymywali i taka by a logika tego dzia ania. Ten teren w tej chwili przechodzi na rzeczł ł  

gminy i umowa zostaje rozwi zana z klubem ą „Jaguar”, umowa dzier awy terenu.ż

Je li chodzi o spraw  Domu Dziennej Opieki Spo ecznej Rozstaje ś ę ł – ja my l , e ś ę ż tutaj 

zasz o  ogromne  nieporozumienieł  za  co  chcia em  pani  radn  przeprosi  z  tegoł ą ą ć  
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wzgl du, e Dom Rozstaje jest zupe nie innym obiektem ni  ten, o którym by a mowaę ż ł ż ł  

na komisji WPI, mianowicie tam Wydzia  Spraw Spo ecznych zdecydowa  si  zmienił ł ł ę ć 

funkcj  obiektu z jednej na drug , natomiast my my ę ą ś się zasugerowali, e chodzi         ż tu 

o likwidacj  zadania pt.ę  „Dom Rozstaje” i dosz o tutaj do pomy ki. Ja proponujł ł ę       w 

zwi zku z tym eby myą ż ś  przywrócili ten zapis dodatkowo „Dom Rozstaje” do analizy i 

do przygotowania dokumentacyjnego, i my l , e w ten sposób wyja nimy t  spraw .ś ę ż ś ą ę  

By a  to  po  prostu  pomy ka  w  grze  jak  to  si  mówi.  Ja  dzi kuj  pani  radnej  zał ł ę ę ę  

wyja nienie bo ja te  nie wiedzia em jak to ś ż ł się sta o.ł

Informacja dla panów w sprawie „e-Gda sk” to jest jeszcze istotna i ń Gda ska II etapuń  

czyli integracji systemów SIP-u nie ma w WPI dlatego, e wydatki na ten projekt ż          z 

bud etu miastaż  kwalifikowane s  w wydatkach bie cych, one s  w zakupach ą żą ą           i w 

zwi zku z  tym toą  jest  ta  magia  tego  bud etowego nazewnictwa,  dlatego one nież  

pojawiaj  si  osobno w WPI.ą ę  I to by by o chyba wszystko z tych rzeczy, które mia emł ł  

wyja ni  Pa stwu.ś ć ń

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Nie wraca em do pytania bo my la em, e pan Dyrektor Rudzi ski odpowie. ł ś ł ż ń

Panie  Prezydencie,  panie  Dyrektorze,  mówi em  o  torowisku  w  Nowym  Porcie,ł  

Wyzwolenia, transport niebezpiecznych materia ów, chemii, benzyny i innych rzeczy.ł  

To torowisko mia o by  zlikwidowane i puszczone nowym jakby szlakiem, równolegleł ć  

do kana u Wis a, od ECII w kierunku elewatora, a w a ciwie tam gdzie  ł ł ł ś „Orlen”  ma 

swoje magazyny. I nie mam informacji. Dzi kuj .ę ę

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie radny, ja rozumia em, e na to w a nie mamy 7 dnił ż ł ś . Tak e na pewno udzielimyż  

odpowiedzi,  natomiast  dzisiaj  nie  jeste my  w  100  %  przygotowani  eby  panuś ż  

odpowiedzi udzieli . ć W ci gu tygodnia dostanie pan. ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa, ja prosz  wszystkich o powrót na sal  poniewa  b dziemy  ę ń ę ę ż ę            za 

chwilę g osowali.  Pierwsza sprawa  ł -  to  mo e poprosz  Przewodnicz cego Komisjiż ę ą  

Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  pana  Koralewskiego.  Zg asza  ł się jeszcze  pan 

Sowi ski.ń
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radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Chcia bym tylko spyta  si  Prezydenta Szpaka na jakiej podstawie, tu nie dos ysza emł ć ę ł ł  

czy pan to potwierdzi  ale pan Prezydent Adamowicz w moim przekonaniu nieprawdł ę 

powiedzia ,  jakoby by o  niemo liwe czenie  na  ł ł ż łą „Lechii”  funkcji pi karskiej  i,  czylił  

stadionu wielozadaniowego, i lekkoatletycznej i e to wynika z konkursu. Konkurs, któryż  

miasto og osi o by  konkursem wariantowymł ł ł  na jedno         i drugie. Cz  projektówęść  

wskaza a, e mo e powsta  obiekt wielozadaniowy przy zachowaniu jednoczesnymł ż ż ć  

parametrów tyle tylko, e cz ci pi karzy nie podoba  ż ęś ł się ten kompromis i to jest to 

stwierdzenie, e niemo liwe jest po czenie.  ż ż łą Jest mo liwe tylko trzeba troch  dobrejż ę  

woli, a wracaj c do wykpionegoą  tu przez pana Prezydenta Adamowicza stwierdzenia, 

e to jest gospodarne, czy e jest specjalistyka, prosz  Paż ż ę stwa specjalistyka jest je liń ś  

budujemy czwarty, pi ty, siódmy stadion a my budujemyą  pierwszy stadion i jedyny, i daj 

Bo e, e powstanie drugi. ż ż

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ale  panie  radny  ten  temat  ju  omawiali my.  Wszystko  w  tym  temacie  już ś ż 

powiedzieli my natomiast mam pytanie do pana ś Koralewskiego czy zosta y, wiadomoł  

pierwsza poprawka to nie, ale druga poprawka jak wygl da?ą

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Tytu em sprostowania panie Przewodnicz cy.ł ą

Opinia Komisji  Polityki  Gospodarczej i  Morskiej  zosta a skonsumowana w zakresieł  

poprawek od 2 do ko ca. ń Poprawka nr 1 nie zosta a skonsumowana.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Rozumiem, czyli ca a poprawka nr 1 jest w tej chwili.ł

Nie wiem czy jest pan Przewodnicz cy ubrysą Ż , nie ma, ja chcia bym si  zapyta , bo jał ę ć  

rozumiem, e je eli chodzi oż ż  to zadanie w sprawie poszerzenia pla , odbudowa        iż  

poszerzenie pla  w Brze nie, w Jelitkowie, e w tym temacie nast pi o porozumienie,ż ź ż ą ł  

e to zostaje wpisane do za cznika 4ż łą  tak? Do klubu teraz  się zwracam, bo to jest 

jedyna sprawa, która mia a by  w formie autopoprawki pana Prezydentał ć , to co jest w 
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punkcie Pa stwa ń 3 do za cznika łą nr 4, to zostanie autopoprawką wpisane oczywi cie,ś  

czyli odbudowa i poszerzenie pla  w Brze nie       i w Jelitkowież ź , oczywi cie to jestś  

zwi zane równie  z tym jakie informacje ą ż uzyska Prezydent z Urz du Morskiegoę . 

Zosta a jeszcze sprawa Klubu Radnych Prawo i Samorz dno  – tu to jest ta samał ą ść  

sytuacja,  e  ta  druga  poprawka,  ta  sama  sytuacja  co  z  Komisj ,  zostaż ą ał  

skonsumowana.  Zosta a tylko poprawka dotycz ca modernizacji stadionu miejskiegoł ą  

„Lechia”  ulica Traugutta. Prosz  Pa stwa tu jest pewien konflikt, panie Prezydencieę ń  

prosz  o wyja nienie poniewa  w mi dzyczasie by a autopoprawka zanim Klub PiS toę ś ż ę ł  

wprowadzi . ł Ja bym prosi  o krótkie wyja nienie ale najpierw wyja nienie dlaczego nieł ś ś  

jest, dlaczego tak to nast pi o poniewa  od momentu kiedy wp yn a poprawka, ą ł ż ł ęł     a 

poprawka wp yn a prawid owo ł ęł ł bo o godz. 8,55 – na 48 godzin przed wymaganym 

terminem, zosta o to dostarczone do Urz du Miasta i tu w mi dzyczasie si  rozmin ył ę ę ę ęł  

dwie sprawy. Zrobiono autopoprawk  i w zwi zku z t  autopoprawk  nast pi a kolizja.ę ą ą ą ą ł  

Bardzo  prosz  ę najpierw  o  wyja nienie  nam  na  czym  polegaś  ta  kolizja  panie 

Prezydencie.

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Rzeczywi cie  mamy  pewien  problem  formalny  dlatego,  e  w  mi dzyczasie  kiedyś ż ę  

wp yn a poprawka zg oszona przez Klub PiS my przygotowali my autopoprawk , czylił ęł ł ś ę  

ta poprawka jest zgodna z procedur  WPI, która jest przyj ta uchwaą ę ł  Wysokiej Radyą  

przy za o eniu, e nie wnosimy autopoprawki, któr  wnie li my dzisiaj wcze niej doł ż ż ą ś ś ś  

uchwa y, natomiast ł w chwili obecnej przyjmuj c t  autopoprawką ę ę         do uchwa y, tał  

poprawka  Klubu  PiS  nie  mo e  by  przyj ta  ze  wzgl du  na  to,  e  ż ć ę ę ż nie  ma 

wystarczaj cych rodków na sfinansowanie tych zada . Tutaj chodzi ą ś ń                    o 

przesuni cie rodkówę ś  z budowy „Baltic Arena” na stadion przy Traugutta.  Sta o si  takł ę  

dlatego, e my ju  wcze niej zdj liż ż ś ę śmy cz  rodków z budowyęść ś  „Baltic Arena” na to 

aby skonsumowa  poprawki pozosta ych komisji Rady i  rzeczywi cie tutaj powsta ać ł ś ł  

taka zupe nie  ł niekomfortowa dla nas sytuacja, nie chcieliby my eby tutaj stworzyś ż ć 

wra enie, eż ż  to jest jaki  formalny wybieg. ś Natomiast jest to rzeczywi cie sytuacjaś  taka, 

która powoduje to, e ż w moim przekonaniu tej poprawki w takim kszta cieł  jak ona jest w 

chwili obecnej ze wzgl dów formalnych nie mo emy g osowa . Ja w zwi zku z tymę ż ł ć ą  

mia bym wniosek do Przewodnicz cego Klubu PiS  ł ą        i wszystkich radnych czy w 
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kontek cie  tej  dyskusji,  któr  dzisiaj  odbyli my,  mo liwo ci  zlokalizowania  czyś ą ś ż ś  

przeniesienia Klubu Lekkoatletycznego „Lechia”             i  szybkiego  wykonania 

dokumentacji a potencjalnie równie  bie ni ż ż przy Grunwaldzkiej, b d  te  porozumieniaą ź ż  

z AWFiS-em, czy nie mo na by by o odst pi  od tej ż ł ą ć autopoprawki?

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Panie Prezydencie ja tylko przypomn , e to jest zarówno i Klubu, i Komisji Politykię ż  

Gospodarczej i Morskiej, to s  w tym momencie dwie poprawki.ą

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Tak z tym, e panie Przewodnicz cy ta poprawka Komisji ż ą równie  ż nie by a zg oszonał ł  

zgodnie z  procedur  dlatego,  e  tam nie  by o  pokazane ród o  finansowania teją ż ł ź ł  

inwestycji. My starali my ś się tak upakowa  aby jak najwi cej tych poprawek zmie ci ,ć ę ś ć  

natomiast tutaj uznali my, e ...ś ż

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

To jest ta sama, to jest przepisane dos ownie to samo. Komisja ma to samo dos ownieł ł  

co Klub PiS. Ona jest tej samej tre ci.ś

radny RYSZARD NIKIEL

Panie Prezydencie, pa skie wyt umaczenie jest nie do przyj cia, bo identycznej tre ciń ł ę ś  

poprawka Komisji Polityki Gospodarczej zosta a przekazana du o szybciej, jest datał ż  

kiedy  to  wp yn oł ęł ,  jest  data  wp ywu  26.10.  ł wi c  o  jakim  zaskoczeniu  mówimy.ę  

Niestety, w tej sytuacji trzeba traktowa  ć Pa sk  postaw  jako wybieg formalny i dlań ą ę  

mnie  jest  to  nie  do  przyj cia.  Jest  to  tym  bardziej  dziwne,  e  wczoraj  mia emę ż ł  

zapewnienie,  mo na powiedzie  prawie oficjalne,  ż ć że ta  sprawa b dzie rozwi zanaę ą  

jako  elegancko, natomiast dziwi  siś ę ę no nie wiem.

radny MACIEJ LISICKI
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Panie  Prezydencie,  ja  mam  pro b ,  my my  wczoraj  rozmawiali  z  panemś ę ś  

Przewodnicz cym Niklem. ą Moja sugestia jest taka eby pan w tej chwili w formie takiejż  

ma ej autopoprawki jak gdyby w tym punkcie cofn  ł ął t  ą ca  du  uchwa  łą żą łę             do 

punktu wyj cia w cudzys owiuś ł ,  eby my mogli zgodnie z prawem t  autopoprawkż ś ą ę 

przeg osowa  i  w  zale no ci  od  wyników  g osowaniał ć ż ś ł  wtedy  b dziemy  daleję  

ewentualnie procedowa . Je eli  ona przejdzie to wtedy nie ma dyskusjić ż ,  natomiast 

gdyby nie  przesz a wtedy mo na wróci  do  ł ż ć jak  gdyby  starej  wersji  autopoprawki. 

Ja wiem, e to jest skomplikowane ależ  chyba wie pan o co mi chodzi. Tylko pan jest 

w adny to uczyni .  Chodzi o to eby nie by o wra enia, e chcemy w sposób ł ć ż ł ż ż nie wiem 

zakulisowy czy formalny t  poprawk , brzydko mówi c, uwali .ą ę ą ć

radny KAZMIERZ KORALEWSKI

Panie Przewodnicz cy, z mojego rozeznaniaą  wynika, chyba e si  myl  to prosz  mnież ę ę ę  

poprawi , ale nasza poprawka poniewa  zosta ać ż ł  w prawid owym trybie zg oszona jakoł ł  

poprawka  Komisji  Polityki  Gospodarczej  mówi  w  tej  chwili,  ę nie  mam mo liwo ciż ś  

wycofania tej poprawki bez upowa nienia komisji a zatem musimyż  przewidywa , eć ż  

taka jest wola radnych eby ta poprawka zosta a w takiej formie przeg osowana.ż ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja tylko sprostuj  pana Przewodnicz cego, e ę ą ż ta poprawka klubowa równie  w trybież  

prawid owym zosta a zg oszonał ł ł . W zwi zku z autopoprawk , któr  Prezydent miaą ą ą ł 

prawo zrobi  jest kolizja i oddajmy g os panu Prezydentowi.ć ł

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Prosz  Pa stwa wszystkie poprawki i autopoprawka zosta y zg oszone ę ń ł ł                       w 

prawid owym  trybieł ,  wi c  tutaj  z  punktu  widzenia  takiego  legalistycznego  gdybyę  

Prezydent się upar  o utrzymanił u swojej autopoprawki w takim kszta cie, to zarównoł , 

przepraszam rzeczywi cie ś nie wspomnia em o wniosku Komisji Politykił  Gospodarczej, i 

te dwa wnioski w jednakowym brzmieniu nie mog yby by  g osowane, natomiast tutajł ć ł  

rzeczywi cie aby nie tworzy  wra enia, e tutaj próbujemy zrobi  jaki  taki wymógś ć ż ż ć ś  
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formalny  aby  uniemo liwi  g osowanie  tegoż ć ł  wniosku  chcieliby my  w  tej  chwiliś  

skorygowa  autopoprawk  tak aby da  mo liwo  procedowania poprawki Klubu PiS ić ę ć ż ść  

Komisji Polityki Gospodarczej. Brakuje nam         w tym momencie 2,5 mln z  w rokuł  

2007 i 2 mln 700 w roku 2008, w zwi zku z tym proponuj  zmniejszenie w roku 2007ą ę  

nast puj cych kwot.ę ą  W pozycji autopoprawki numer ..

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Panie Prezydencie mo e na chwil  na spokojnie pan to znajdzie a w mi dzyczasież ę ę  

udziel  g osu jeszcze zg aszaj cym ę ł ł ą się.

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Je eli kto  pope ni  tu b d  ż ś ł ł łą to Prezydent ze swoja autopoprawk  wskazuj c ród aą ą ź ł  

pokrycia niew a ciwie swoich zmian.ł ś

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Nie, to nie jest b d.łą

radny KAZMIERZ KORALEWSKI

Ja  my l  panie  Przewodnicz cy,  e  to  by  nam grozi o  powa nym precedensemś ę ą ż ł ż  

poniewa  w ten  sposób  mo na  by  ż ż jak  gdyby  zanegowa  wszelkieć  i  kiedykolwiek 

wp ywaj ce  poprawki  w  prawid owym  trybie  do  uchwa ,  i  w  ten  sposób  ka dał ą ł ł ż  

autopoprawka,  która  by  lekko zmienia a  w  ten  sposób  nie  uwzgl dniaj c,  e  takł ę ą ż  

powiem tre ci poprawekś ,  w ten sposób zostaliby my uś bezw asnowolnieni w a ciwieł ł ś  

jako radni. Uwa am, e to by by precedens w dzia alno ci naszej Rady gdyby myż ż ł ł ś ś  

pozwalali na tego rodzaju zmiany. Dzi kuj .ę ę

radny MACIEJ LISICKI

Ja bym chcia  jeszcze Pa stwu wyt umaczy , to nie do ko ca jest tak jak Pa stwoł ń ł ć ń ń  

mówicie, e Prezydent nie ma prawa. ż Otó  Prezydent ma prawo, czy ż w ogóle ka dyż  

wnioskodawca mo e wprowadzi  autopoprawk  w dowolnym momencie. ż ć ę                 Tak 
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naprawd  ę sytuacja mia a miejsce taka, e wp yn o kilka ró nych wniosków, które sił ż ł ęł ż ę 

wzajemnie wyklucza y. Gdyby my dzisiaj mieli g osowa  te wszystkie wnioski to by abył ś ł ć ł  

sytuacja o tyle inna, e za ó my g osujemy wniosek pierwszy ż ł ż ł – je li  ś on by przeszedł 

wtedy tego wniosku np. nie mogliby my g osowaś ł ć bo by ju  sta         w sprzeczno ci zż ł ś  

wnioskiem przyj tymę .  Tak si  sta o, e Prezydent chc c  ę ł ż ą e tak powiem  ż zaspokoić 

oczekiwania komisji i Rady, dużą cz  wniosków przyj  w formie autopoprawkięść ął  i jak 

gdyby „z rozp du” przyj  te poprawki co automatycznie spowodowa o, e przyjmuj cę ął ł ż ą  

jedn  poprawk  wykluczy  drug , po prostu one dwie nie mog y by  skonsumowane,ą ę ł ą ł ć  

albo jedna, albo druga, czyli  jaka  tam poprawka dowolnaś ,  niewa ne nr  1 zosta aż ł  

skonsumowana poprzez autopoprawk  a nie poprzez g osowanie tu na sali ale efektę ł  

ko cowy jest taki sam, jest ju  przyj ta.ń ż ę          W zwi zku ą z tym z przyczyn formalnych 

tej poprawki, o której dzisiaj mówimy, nie mogliby my g osowa  poniewa  ś ł ć ż staliby my wś  

sprzeczno ci z nasz  uchwa  ś ą łą              o procedowaniu WPI gdzie jest mowa, e nież  

wolno nam w danym roku przekroczyć kosztów. St d po to eby w sposób czystoą ż  

techniczny wybrn  z tej sytuacji, moja propozycja dla pana Prezydenta eby lekkoąć ż  

skorygował to WPI t  autopoprawką ę. 

MARCIN SZPAK -  Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Prosz  Pa stwa wszystko jest  formalnie poprawne.  ę ń Aby umo liwi  g osowanie tejż ć ł  

poprawki,  rzeczywi cie  eby  nie  tworzy  nieeleganckiego  precedensu  aczkolwiekś ż ć  

zgodnego z prawem, potrzebujemy zwolni  w roku 2007 ć  2,5 mln z  w zwi zku z tymł ą  

wnosz  poprawk  do autopoprawkię ę .

I tak w poz. 99 gdzie jest Twierdza Wis ouj cie ł ś czyli poz. Projekty realizowane przez 

jednostki kultury – dotacje inwestycyjne – zmniejszamy kwot  o 1 mln z  w roku 2007,ę ł

w poz. 21 – przebudowa rowu S2 – zmniejszamy w roku 2007 o 1 mln z ,ł

w poz.81 – budowa ulic Waldorfa i Karskiego I etap – zmniejszenie o 400 tys.z ,ł

w poz.27 -  system monitoringu wizyjnego na terenie miasta Gda ska – zmniejszenie oń  

kwot  100 tys.z .ę ł

To dotyczy o roku 2007.ł

I w roku 2008 :

poz. 31 – program modernizacji i budowy obiektów Policji i Stra y ż Po arneż j –        dot. 

to Komisariatu na Przymorzu – zmniejszenie o kwot  2 mln 200 tys.z .,ę ł
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poz.99 – projekty realizowane przez jednostki kultury – dotacje inwestycyjne – chodzi o 

Twierdz  Wis ouj cie - ę ł ś zmniejszenie o 400 tys.zł,

poz.27 – system monitoringu wizyjnego na terenie miasta Gda ska ń – zmniejszenie     o 

kwot  100 tys.z .ę ł

co w sumie daje kwot  2 mln 700 tys.z .ę ł

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Ja  przepraszam,  je eli  ż proponuje  si  te  wszystkie  ci cia,  które  pan  Prezydentę ę  

zaproponowa ,  ja  tylko  doda bym  chyba  ł ł już tylko  w  ci ciopodobnym charakterzeę  

zdj cie pieni dzy na do ywianie dzieci i  ę ę ż mo e jeszcze  ż na pomoc lekarsk  dla ludzią  

chorych.  Je eli  jest  dobra  wola,  to  niech  ż wtedy  Prezydent  przyjmie  to  jako 

autopoprawkę i zadeklaruje, e b dzie szuka  na te cele dalszych ż ę ł pieni dzy.ę

 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Panie i Panowie radni. My my przeg osowali koniec dyskusji ju .  ś ł ż Pan Prezydent ma 

prawo wnie  autopoprawk  i wniós  j .ść ę ł ą

Przyst pujemy do g osowania. Przypomn , e dotyczy to poprawki zarówno Komisjię ł ę ż  

Polityki  Gospodarczej i  Morskiej jak i  Klubu PiS.  B dziemy g osowa  t  poprawkę ł ć ą ę 

w ca o cił ś  bo tylko wtedy si  ona bilansuje. Je li datę ś ą wp ywu to ł poprawka KPGiM jest 

pierwsza, b dziemy t  poprawk  g osowa , przyjmijmy tak  zasad , e dat  wp ywu.ę ą ę ł ć ą ę ż ą ł

Pierwsza wp yn a poprawka KPGiM.  Pł ęł rzypomn , e to jest poprawka w za . Nr 3  doę ż ł  

Uchwa y wprowadza nast puj ce zmiany i tam s  punkty dotycz ce co w jakiej rubryceł ę ą ą ą  

się wpisuje. Pa stwo wszyscy maj  t  poprawk . Przyst pujemy do g osowania. ń ą ą ę ę ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za ń wprowadzeniem takiej poprawki ?

za                           -  13

                                                                      przeciw                   -  17

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    3

Klub Radnych Prawa i Samorz dno cią ś  prosi o 20 minut przerwy. 
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Bardzo prosz  o zaj cie miejsc, bo pan mecenas mówi, e mimo wszystko tę ę ż ą drugą 

poprawk  ę Klubu PiS, pomimo e jest taka sama, musimy te  przeg osowa . ż ż ł ć

ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny Biura Rady Miasta Gda skań

O ile mamy w Statucie, je eli już ż pilnujemy tych elementów formalnych a my l , ś ę       eż  

tutaj przy wadze  sprawy tych elementów formalno-prawnych nale y dopilnowa , myż ć  

mamy w Statucie zapis dotycz cy uchwa  i  mówi ten zapis, e  „je li  przyj cie lubą ł ż ś ę  

odrzucenie jednej propozycji uchwa y wyklucza innł ą”  to nie mamy zapisu, który wprost 

mówi o uchwa ach identycznych. Niestety, tego twórcy Statutu nie przewidzieli, dlategoł  

te  ja mówi , wygl da to ż ę ą mo e nieco ż miesznieś  ale dope niaj c maksimum wymogówł ą  

formalnych uwa am, e trzeba t  poprawk  identyczn , ż ż ą ę ą             o czym się upewnia emł  

u Dyrektora Rudzi skiego, one s  identyczneń ą  i  to Pa stwo macie wiadomo , eń ś ść ż  

jednak niestety trzeba przeg osowa  ł ć j  ą raz jeszcze.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

B dziemy g osowa  poprawk  Klubu PiS.ę ł ć ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za wprowadzeniem takiej poprawki ?ń

za                           -  14

                                                                      przeciw                   -  15

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -    4

Ta poprawka równie  nie uzyska a wymaganej ilo ci g osów.ż ł ś ł

Pan Prezydent chcia  wprowadzi  zmiany. ł ć

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Chcia bym  teraz  wnie  drug  poprawk  do  autopoprawki  przywracaj c  stanł ść ą ę ą ą  

poprzedni a mianowicie :

w poz. 99 - Twierdza Wis ouj cie  – zł ś wi kszyę ć kwot  o 1 mln z ,ę ł

w poz. 21 – rów S2 – zwi kszyę ć kwot  ę o 1 mln zł w roku 2007,
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w poz.81 – budowa ulic Waldorfa i Karskiego I etap – zwi kszy  kwotę ć ę o 400 tys.z ,ł

w poz.27 -   system monitoringu wizyjnego na terenie miasta Gda ska – zń wi kszyę ć 

kwot  ę o 100 tys.z .ł

To wszystko dotyczy o roku 2007.ł

I w roku 2008 :

poz. 31 – zwi kszyę ć kwot  ę o 2 mln 200 tys.z .,ł

poz.99 – zwi kszy  kwotę ć ę o 400 tys.z ,ł

poz.27 – zwi kszyę ć kwot  ę o 100 tys.z .ł

Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa teraz mamy 20 minut przerwy przed zasadniczym g osowaniem. Jestę ń ł  

godzina 14,3o  i do godziny 14,5o jest przerwa.

Po przerwie

Wszystkich prosz  Pa stwa radnych na sal . Prosz  wszystkich o zaj cie miejsc. ę ń ę ę ę

Przypomn  tylko, e b dziemy g osowa  uchwa  dotycz c  ę ż ę ł ć łę ą ą Planu  Inwestycyjnego 

Miasta Gda ska na lata ń 2006-2010. 

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za ń podj ciem druku 1637 z autopoprawkę ą ?

za                           -  20

                                                                      przeciw                   -    1

                                                                      wstrzyma o si  ł ę        -  11

RADA MIASTA GDA SKAŃ

                                                                      w g osowaniu  p o d j   ał ę ł
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UCHWA  NR XLIV/1539/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 10 listopada 2005 roku

W  SPRAWIE UCHWALENIA  PLANU  INWESTYCYJNEGO  MIASTA 

GDA SKA NA LATA 2006 – 2010.Ń

Uchwa a stanowi za cznik nr ł łą 12 do niniejszego protoko u. ł

PUNKT 3

WNIOSKI, O WIADCZENIA OSOBISTE.Ś
radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Nie ma.

PUNKT 4

ZAKO CZENIE OBRADŃ

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Dzi kuje bardzo. Na tym zako czyli my sesj .ę ń ś ę

Obrady zako czono o godzinie 15.00ń

                                                                                                              

                                                                                Przewodnicz cyą
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                                                                            Rady Miasta Gda skań

                                                                                Bogdan Oleszek

Protokó  sporz dzi ał ą ł

na podstawie zapisu ta my magnetofonowej ś

inspektor BRMG

Wanda Rostankowska
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